
روابط عمومی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی آذربایجان غربی

آگهی فراخوان مناقصه عمومی همزمان باارزیابی کیفی )فشرده(
یک مرحله ای اجرای طرح هادی روستای شیلان آباد شهرستان مهاباد    

استان آذربایجان غربی

 تضمین شــرکت در مناقصه: ضمانت نامه معتبر بانکی ســه ماهه 
و یا فیش واریزی به حســاب 4055036807580469  نزد بانك 

مرکزی  بنام بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان آذربایجان غربی
 مهلــت دریافــت اســناد مناقصــه از ســایت: از ســاعت 8  صبح 

مورخ 1402/11/30تا ساعت 8صبح  مورخ 1402/12/05
 مهلت زمانی ارائه پیشنهاد)بارگذاری(: 

تا ساعت 8 صبح مورخ1402/12/20
 زمان بازگشایی پاکت های ارزیابی کیفی: 

ساعت  9  صبح  مورخ 1402/12/20

 زمان بازگشایی پاکت های مالی:  ساعت 11صبح مورخ 1402/12/21
 اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار: در صورت نیاز با شماره های 
33851586-33851587-33820160-044 بنیــاد مســکن 
انقلاب اســلامی آذربایجــان غربی- امورقراردادهــا وکنترل پروژه 

تماس حاصل فرمائید. 
 محــل تحویــل پاکت الف: ارومیــه - ابتدای بلوار شــهید باهنر- 
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی آذربایجان غربی-واحد امورقراردادها 

وکنترل پروژه
شناسه: 1666428 م الف 1نوبت اول: 1402/11/29 نوبت دوم: 1402/12/02

 بنیاد مســکن انقلاب اســلامی اســتان آذربایجــان غربی درنظر دارد مناقصــه عمومی همزمان با ارزیابی کیفی )فشــرده( اجــرای طرح هادی 
روســتای شیلان آباد  شهرستان مهاباد  به شرح ذیل را از طریق ســامانه تدارک الکترونیکی دولت برگزار نماید.کلیه مراحل برگزاری مناقصه 
از دریافت و تحویل اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه الکترونیکی دولت )ستاد( به 

آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد. تاریخ انتشار مناقصه در سامانه 1402/11/30می باشد.

بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
استان آذربایجان غربی

برآورد اولیه براساس فهرست بهاء ابنیه و  شرح عملیاترشتهعنوان پروژهردیف
راه ، راه آهن و باند فرودگاه سال1402 )ریال(

مبلغ تضمین 
)ریال(

1
اجرای طرح هادی 

روستای شیلان آباد 
شهرستان مهاباد

راه 
اجرای دیوار سنگی 925 مترمکعب، کانیو بتنی200مترطول، 
سنگفرش 300 متر مربع، پلاک بتنی رنگی 100 مترمربع  و 
سایر آیتم های موردنیاز براساس مشخصات فنی اجرایی 

منضم به اسناد مناقصه و به تشخیص کارفرما.
16.767.176.407838.358.821

نوبت دوم

اداره کل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس  استان مازندران

اداره کل نوسازی، توسعه و 
تجهیز مدارس استان مازندران

اداره کل نوســازی، توســعه و تجهیز مدارس  استان مازندران در نظر داد با رعایت قانون برگزاری مناقصات و آئین نامه های مربوطه، 
مناقصات دو مرحله ای لپ تاپ، رایانه و دستگاه های جانبی از محل طرح های تملك دارایی های سرمایه ای جهت استفاده در سطح استان 
برگزار نمایید. لذا از کلیه شــرکت های واجد شــرایط و تولید وتامین کنندگان ذیصلاح که امکانات لازم و صلاحیت و ســوابق اجرایی و 
تخصصی مورد بحث را دارا می باشند دعوت به عمل می آید با توجه به شرایط عمومی و اختصاصی مندرج در اسناد جهت دریافت اسناد 

مناقصه  از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( اقدام نمایند. 
 توضیــح اینکــه کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اطلاعات و اســناد مناقصه عمومی، تحویل اســناد و مدارک،ارســال دعوت 
 نامه،ارائــه پیشــنهاد مناقصه گــران و بازگشــایی پاکت هــا از طریق درگاه ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولت )ســتاد( به آدرس

www.setadiran.ir انجام خواهد شــد و لازم اســت مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و 
دریافت گواهی امضای الکترونیکی را در جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

فراخوان برگزاری مناقصه عمومی دو مرحله ای)فشرده( 
خرید لپ تاپ ، رایانه و دستگاه های جانبی

تاریخ انتشار آگهی نوبت اول مورخ 1402/12/02 می باشد.
تاریخ انتشار آگهی نوبت دوم مورخ  1402/12/03 می باشد.

مهلت دریافت اسناد مناقصه: ساعت 19  تاریخ 1402/12/07
مهلت تحویل اسناد مناقصه تکمیل شده و ارائه پیشنهادها: 

تا ساعت 13 مورخ  1402/12/22
زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 8:30 مورخ  1402/12/23

مدت اعتبار پیشنهادها: سه ماه پس از تاریخ بازگشایی پیشنهادها
اطلاعات تماس دســتگاه دســتگاه مناقصه گزار: آدرس: ساری ـ 
میدان امام خمینی- بلوار دانشگاه- اداره کل نوسازی،توسعه و 

تجهیز مدارس استان مازندران 
کد پستی: 4815884933   

شناسه: 1672253 م الف 1تلفن واحد قراردادها: 01133360568

نوبت اول

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار)ریال(مبلغ برآورد)ریال(عنوان کالاردیف
35,000,000,0001,750,000,000لپ تاپ، رایانه و دستگاه های جانبی1
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خبــر ویـژه

در جلسه نظارت ستادی معاونت علمی مطرح شد؛

 ۱۵ دستور رییسی درباره رسیدگی به نخبگان 
و فعالیت های دانش بنیان

رییس جمهــور گفــت: معاونــت علمــی در جایــگاه 
شــتاب دهندگی به دســتگاه های مختلف و نیز ایجاد 
و توســعه زنجیــره فعالیت های دانش بنیــان، نقش 
مهمــی در کمک به رفــع موانع ارتقای بهــره وری در 

دستگاه های مختلف دارد.
الاســام  حجــت  مهــر،  خبرگــزاری  گــزارش  بــه 
»ســید ابراهیــم رئیســی«، رئیــس جمهــور صبح در 
هفدهمیــن مقصــد از جلســات نظــارت ســتادی بر 
وزارتخانه ها و دســتگاه های اجرایی در جمع مدیران 
اقتصــاد دانش بنیــان  و  فنــاوری  معاونــت علمــی، 
حضــور یافــت و ضمــن بازدیــد از خانــه نــوآوری و 
فنــاوری ایــران )iHiT( و نیــز ســامانه شــاخص های 
راهبــردی این معاونت، گــزارش عملکرد و اقدامات 
و  اســتماع  را  معاونــت  ایــن  مختلــف  بخش هــای 
نــکات و توصیه هــای کاربــردی مهمی را در راســتای 
 ارتقــای کارآمــدی و بهبــود عملکــرد ایــن مجموعه

 مطــرح کرد. وی با تشــکر از همه تاش ها و اقدامات 
فعلــی  دوره  در  معاونــت  ایــن  در  گرفتــه  صــورت 
و دوره هــای پیشــین، بــا بیــان اینکــه کارهــای بســیار 
ارزشــمندی در این معاونت انجام شده، اما کارهای 
بســیاری نیز بایــد انجام شــود، گفت: نــگاه معاونت 
علمــی بایــد در وهلــه اول به تأمیــن نیازهای کشــور 
و توأمــان بــه وضعیت کشــورهای اطــراف، منطقه و 
عرصــه جهانی باشــد تــا از قافلــه علمــی دنیا عقب 
نمانیم. رئیســی شناســایی نخبــگان و فراهــم کردن 
شــرایط رشــد و پیشــرفت آنهــا را از مأموریت هــای 
اساســی معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری 
برشــمرد و اظهار داشــت: در شناســایی این ســرمایه 
عظیم انســانی، صرفاً بــه این اکتفا نکنید که نخبگان 
بــه شــما مراجعــه کننــد، بلکه شــما افراد برخــوردار 
از اندیشــه، ابتــکار و خاقیــت را در محافــل علمــی 
شناســایی کرده و آنها را برای فعالیت در بخش های 
دولتــی و خصوصــی و تبدیــل ایده هایشــان بــه کار و 

ثروت دعوت کنید.
رئیــس جمهــور با تاکیــد بر ضــرورت توانمندســازی 
و  هدایــت  حمایــت،  جایــگاه  و  خصوصــی  بخــش 
نظارتــی دولت در قبــال این بخش، توســعه فناوری 
در کشــور را نیازمنــد تدویــن نقشــه راهی دانســت که 
معاونت علمی و فناوری باید در طراحی این نقشــه 
راه بر اســاس برنامه ریزی کوتاه مــدت، میان مدت و 
بلند مدت نیازهای اساســی کشور را شناسایی کرده و 
متناســب با امکانات و بودجه موجــود، اولویت بندی 

انجام و جهت رفع آنها اقدام یا راهکار ارائه کند.
رئیســی در ادامه بر ضرورت هم پوشانی و هم افزایی 
صندوق های متعــدد و مختلف موجود در کشــور در 
زمینه حمایت از فعالیت های دانش بنیان تاکید کرد 
و درباره نیاز مطرح شــده برای گســترش تشــکیاتی 
معاونــت علمی و فنــاوری هم گفت: اگــر معتقدید 
کــه مجموعه معاونت نیاز بــه افزایش تعداد نیروی 
انســانی دارد، باید ایــن ماحظه جدی را نظر بگیرید 

که معاونت علمی قرار اســت یک مجموعه ستادی 
چابک در نقــش هدایت، حمایت و نظارت و رصد و 
پایش فعالیت های علمی و دانش بنیان کشور باشد و 
لذا شما باید ابتدا شغل تعریف کنید و سپس شاغل 
جذب کنید و دیگر اینکه نباید بسط و گسترش بخش 
اداری مدیران شــما را درگیر مسائل سازمانی و اداری 
کرده و از مسئولیت اصلی حمایت گری و تسهیل گری 

فعالیت های دانش بنیان غافل کند.
رئیس جمهور ارتقای بهره وری را نیز از مسئولیت های 
اصلی معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری برشــمرد و افزود: معاونت علمی 
در جایــگاه شــتاب دهندگی به دســتگاه های مختلف 
کشور و همچنین ایجاد و توسعه زنجیره فعالیت های 
دانش بنیــان، نقــش مهمــی در کمک به رفــع موانع 

ارتقای بهره وری در دستگاه های مختلف دارد.
رئیســی همچنین با تاکید بــر وظیفه معاونت علمی 
و فناوری در نظــارت و حمایت از فعالیت بنگاه های 
دانش بنیــان و جلوگیــری از تبدیل شــدن بخش های 
دولتــی به رقیب این بنگاه ها، اظهار داشــت: جلســه 
بعــدی شــورای عالی فنــاوری تا پیــش از پایان ســال 
برگزار شود تا دســتور کار معاونت علمی برای ایجاد 
دســتگاه های  و  بخش هــا  مأموریــت  در  هماهنگــی 
مختلــف اجرایی بــا فعالیت های دانش بنیان کشــور 
در مسیر توسعه و تسهیل بیش از پیش فعالیت های 

فناورانه به تصویب برسد.
رئیــس جمهور در بخــش دیگری از ســخنان خود در 
جمــع مدیــران ارشــد معاونت علمــی و فنــاوری بر 
ضــرورت فراهــم آوردن زمینــه اشــتغال بــرای فارغ 
التحصیــان به عنوان یکــی از مهم ترین وظایف این 
معاونــت با احصــای دقیق آمــار نیروهای آمــاده به 
کار فارغ التحصیل و تعداد شــرکت های دانش بنیان 
مــورد نیاز بــرای اشــتغال آنها تاکیــد کرد و افــزود: با 

توجــه به ظرفیت بســیار بالای موجــود در حوزه علم 
و فناوری کشور، هدف گذاری در زمینه ایجاد اشتغال 
بایــد به گونه ای باشــد که عاوه بر رفع کامل مشــکل 
بیــکاری فــارغ التحصیــان، زمینــه بــرای بازگشــت 

نخبگان در خارج کشور نیز فراهم شود.
»اهتمــام و پیگیری حل اختــاف نظرهای احتمالی 
میــان شــرکت های دانــش بنیان، بخــش خصوصی 
و دســتگاه های اجرایــی«، »تســریع و تســهیل صدور 
روادیــد برای رفت و آمد نخبگان شــرکت های دانش 
بنیــان فعــال در کشــور«، »فراهم کــردن زمینه برای 
ورود شرکت های دانش بنیان به بورس«، »بازاریابی 
و بازارســازی داخلــی و خارجــی بــرای محصــولات 
شرکت های دانش بنیان«، »حساسیت ویژه نسبت به 
واردات بی رویــه و جلوگیری از ورود محصولات تولید 
مشــابه شــرکت های دانش بنیان داخلی«، »تســریع 
در رفــع موانــع اداری و کاهــش مــدت زمــان جــذب 
نخبگان«، »توجه به تنوع گرایی بر اساس اولویت های 
ملی« و »بررســی و ارزیابی دقیق تأثیر سیاســت های 
اقتصــادی، پولــی و بانکــی در توســعه شــرکت های 
دانش بنیــان« از دیگر دســتورات و توصیه های مهم 
رئیــس جمهور بــه مدیران ارشــد معاونــت علمی و 
فناوری بود. رئیسی ضمن تقدیر از برپایی نمایشگاه 
در  ایرانــی  دانش بنیــان  شــرکت های  دســتاوردهای 
خانــه نوآوری و فنــاوری، بر ضرورت اســتمرار روایت 
پیشــرفت بــا هــدف شــناخت هــر چــه بیشــتر نســل 
تاکیــد  از پیشــرفت ها و دســتاوردهای کشــور  آینــده 
کــرد. رئیــس جمهــور همچنین بــا تاکید بــر اهمیت 
مســئولیت پذیری و خطرپذیــری ســرمایه گذاری در 
شــرکت های دانش بنیان از ســوی صندوق نوآوری و 
شکوفایی، تضمین وثایق این شرکت ها برای دریافت 
تســهیات را از جمله اقدامات خوب و بســیار مثبت 

این صندوق در این راستا عنوان کرد.

در جلسه نظارت ستادی معاونت علمی مطرح شد؛

0101

 ۱۵ دستور رییسی درباره رسیدگی به
نخبگان  و فعالیت های دانش بنیان

0101 17391739 سال هفتـم      شمـاره:

2121402چهار شنبهچهار شنبه

قیمت: 5000 تومان 8  صفحه
11شعبـان    1٤٤5هجــری قمــری
Wednesday/ February20/ 2024 
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بهادری جهرمی: 03

 تجارت خارجی ایران به
 ۱۲۶ میلیارد دلار رسید

صفحه 03

دلار؛  همچنان
وگان سیاست  گر

گزارش تحلیلی جمله از برگزاری انتخابات مجلس دوازدهم در کلان شهرها بدون لیست اصلاح طلبان و منتقدان دولت؛

گزارش جمله از نوسانات بازار ارز ایران
و عوامل موثر بر افزایش نرخ ارز؛

JOMLEH

سخنگوی وزارت امور خارجه:

تحریم کالاهای صهیونیستی مطالبه
همه آزادی خواهان جهان است

مدیرکل ایمنی و حفاظت دریایی سازمان بنادر و دریانوردی خبر داد؛

 آخرین وضعیت تامین سوخت کم گوگرد 
برای شناورهای ایرانی

ولادت حضرت علی اکبر )ع( و روز جوان تبریک و تهنیت باد.



گزارش تحلیلی جمله از برگزاری انتخابات مجلس دوازدهم در کلان شهرها بدون لیست اصلاح طلبان و منتقدان دولت؛ 

 تعداد نهایی کاندیداهای 
انتخابات مجلس به بیش از 

۱۵هزار و ۲۰۰نفر رسید

هــادی طحــان نظیف اعــام کرد: پــس از ۳ ماه بررســی، در 
مجمــوع صاحیــت ۷۵درصــد از داوطلبــان کاندیداتــوری 
انتخابــات مجلس مورد تایید قــرار گرفت و تعداد نهایی کاندیداها 

به بیش از ۱۵هزار و ۲۰۰ نفر رسید.
بــه گــزارش ایســنا، »هــادی طحــان نظیــف«، عضــو حقوقــدان و 
سخنگوی شورای نگهبان اعام کرد: پس از ۳ ماه بررسی  صاحیت 
داوطلبــان از ســوی هیئت هــای نظــارت و شــورای نگهبان امشــب 
مهلــت بررســی صاحیــت هــا داوطلبــان کاندیداتــوری انتخابات 

مجلس شورای اسامی به پایان می رسد.
از  از ۱۵ هــزار ۲۰۰ نفــر  وی گفــت: در مجمــوع صاحیــت بیــش 
داوطلبــان کاندیداتــوری انتخابــات مجلس مورد تاییــد قرار گرفت 
و بر این اســاس حــدود ۷۵ درصد از داوطلبان بــه  تأیید صاحیت 
رســیدند کــه نصــاب قابــل توجــه در برگــزاری انتخابــات در نظــام 

جمهوری اسامی ایران است و تاکنون سابقه نداشته است.
ســخنگوی شــورای نگهبــان اظهار کــرد: اســامی نهایی افــراد تایید 
صاحیت شــده را تا پایان امشــب به وزارت کشــور اعام می کنیم و 

فردا نیز وزارت کشور به داوطلبان اعام نهایی خواهد داشت.
بــه گفتــه طحــان نظیــف پــس از اعــام وزارت کشــور، داوطلبــان 
می تواننــد نماینده هــای خــود در شــعب اخــذ رای را در ســامانه 

داوطلب ثبت کنند.
وی در پایان تاکید کرد: بر اساس قانون انتخابات، این اعام، اعام 
نهایی اســت و دیگر تغییری نسبت به اسامی افراد تایید صاحیت 

شده نخواهیم داشت.
بــه گــزارش ایســنا، انتخابات دوازدهمیــن دوره مجلــس شــورای 
اســامی همزمــان بــا انتخابــات ششــمین دوره مجلــس خبــرگان 

رهبری روز جمعه ۱۱ اسفند ۱۴۰۲ برگزار می شود.

قالیباف:
 قانون اقدام راهبردی دست تیم 

مذاکره کننده را پر کرد
محمدباقــر قالیباف گفت: قانون اقدام راهبردی دســت تیم 

مذاکره کننده را پر کرد.
بــه گــزارش ایســنا، »محمدباقر قالیبــاف«، رئیس مجلس شــورای 
اســامی در نشســت بــا جمعــی از صنعتگــران و بازرگانان بــا بیان 
اینکه دولت روحانی اقتصاد کشــور را سالیان سال معطل مذاکرات 
هســته ای کــرده بــود گفــت: قانــون اقــدام راهبــردی دســت تیــم 

مذاکره کننده را پر کرد.
رئیس مجلس شورای اسامی همچنین گفت: حرف ما این بود که 

هر توافقی باید انتفاع اقتصادی داشته باشد.

توضیح علت غیبت نماینده ویژه 
رییس جمهور در امور افغانستان 

در یک نشست
معــاون رســانه ای نماینــده ویــژه رییــس جمهــور در امــور 
افغانســتان علــت عــدم حضــور کاظمــی قمــی در نشســت 

۵نماینده جامعه مدنی با نمایندگان ویژه کشورها را بیان کرد.
به گزارش ایســنا، معاون رســانه ای نماینده ویــژه رییس جمهوردر 
بــا  ایــران  هیئــت  نشســت  همزمانــی  دربــاره  افغانســتان  امــور 
 دبیــرکل ســازمان ملــل و نماینــدگان جامعــه مدنــی افغانســتان 

در دوحه نوشت:
»بنــا به درخواســت دبیــرکل محترم ســازمان ملل جهت تشــکیل 
جلسه و همزمانی این جلسه با نشست ۵ نماینده جامعه مدنی با 
نمایندگان ویژه کشورها، جناب آقای کاظمی قمی امکان حضور در 

این جلسه را نداشته اند.«

امیرعبداللهیان با وزیر امور خارجه 
سریلانکا دیدار کرد

وزیر امور خارجه کشورمان با همتای سریانکایی خود دیدار 
و گفت وگو کرد.

بــه گزارش خبرگــزاری مهــر، »علــی صبــری«، وزیــر امــور خارجــه 
ســریانکا و »حســین امیر عبداللهیان«، وزیر امور خارجه کشورمان 

در محل وزارت امور خارجه سریانکا دیدار و گفت وگو کردند.
گفتنی است، وزیر امور خارجه کشورمان روز گذشته جهت گفت وگو 
بــا مقامــات عالــی ســریانکا بــه این کشــور ســفر کرد.هــدف از این 
ســفر، رایزنی برای گســترش همکاری ها در حــوزه اقتصاد، تجارت، 

کشاورزی، علم و فناوری، خدمات فنی و مهندسی است.

رئیس ستاد انتخابات کشور:
رقابت انتخاباتی شکل گرفته است

رئیــس ســتاد انتخابــات کشــور بــا اشــاره بــه ســیر صعــودی 
رقابــت  گفــت:  نظرســنجی ها،  براســاس  مــردم  مشــارکت 

انتخاباتی شکل گرفته است.
محمدتقی شاهچراغی در گفت و گو با ایسنا، اظهار کرد: همه جمع 
بندی های از کف میدان و خیابان در شــهر و روستا بیانگر این است 

که رقابت در انتخابات شکل گرفته است.
وی ادامه داد: همه کنش های سیاسی، مذهبی، طایفه ای، استانی 
و محلی نشــان می دهد مشــارکت ســیر صعودی دارد. نظرسنجی 
هایی که بر اســاس شــیوه های مختلف انجام شده است هم بیانگر 
ایــن امــر است.شــاهچراغی بــا اشــاره تاش دشــمن بــرای کاهش 
مشــارکت در انتخابات، گفت: طبیعت دشــمن این است که تاش 
کنند حقایقی که اتفاق افتاده و در شــرف وقوع اســت را کتمان کنند 
اما همانطور که راهپیمایی ۲۲ بهمن در سراسر کشور گسترده برگزار 
شــد، انتخابــات رقابتی هم شــکل خواهد گرفت. جمــع بندی ما از 
سفرهای استانی، نشست با گروه ها، اقوام و گروه های سیاسی نشان 

می دهد رقابت در انتخابات شکل گرفته است.
وی دربــاره انتقــاد برخــی جریان هــا از نبود رقابــت در برخی حوزه 
هــای انتخابیــه، تصریح کرد: باید این حوزه ها مصداقی بیان شــود 
که ببینیم منظور این افراد کجاســت؟ جمع بندی ما این اســت که 

رقابت در همه حوزه ها ایجاد شده است.
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Politics

خبر رسیده

اخبــار

سیب زمینی های اصولگرایان!

َّه كاشانی" )1300 ش(  l عملیات كوچک والفجر 6 در جنوب دهلران توسط سپاه )1362 ش(  l درگذشت "مجُدْاُلعلُی بوستان" محقق و روزنامه نگار ایرانی )1363 ش( َّه "ملاحبیب الل امروز در تقویم: شهادت "سیدمحمدعلی رحیمی" مسؤول خانه فرهنگ ایران در پاكستان )1375 ش( l رحلت فقیه و محقق بزرگ آیت  الل

سخنگوی دولت در نمایشگاه رسانه های ایران:

 امید است اجاره بها با کنترل تورم مسکن
سال آینده کاهش یابد

   چهارشنبه   2 اسفند 1٤02   11 شعبان 1٤٤5قمری   21 فوریه 202٤  سال هفتم    شماره 1739

ســخنگوی دولــت گفت: دارایی هــای ارزی متعلق به بابــک زنجانی در 
اختیار بانک مرکزی قرار گرفته تا مثل ســایر دارایی ها وارد خزانه کشــور 

شده و تحت مدیریت خزانه مصرف شود.
بــه گزارش ایســنا، علی بهــادری جهرمــی در ابتدای نشســت خبری با 
خبرنگاران در نمایشــگاه رســانه های ایــران با تبریــک روز جوان، گفت: 
شــورای عالی جوانان که اخیرا با تدبیر رئیس جمهوری به شورای عالی 
جوانــان و نوجوانان تغییر یافت، این هفته به ریاســت رئیس جمهوری 
تشــکیل می شــود تــا بســته های حمایتــی از ازدواج و اشــتغال جوانــان 
آنــان در مراکــز تصمیم گیــری و تصمیم ســازی مصوباتــی   و حضــور 

خواهد داشت.
دبیــر هیئــت دولت یــادآور شــد: امروز هم جلســه توســعه سیســتان و 

بلوچستان به ریاست معاون اول رئیس جمهوری برگزار می شود.
ســخنگوی دولت در پاسخ به پرسشی درباره بازگشت دارایی های ارزی 
بابــک زنجانــی به کشــور، اظهار کــرد: از تاش هــای ســازمان اطاعات 
ســپاه و قوه قضائیه در ایــن زمینه قدردانی می کنیــم. دارایی های ارزی 
متعلق به بابک زنجانی در اختیار بانک مرکزی قرار گرفته تا مثل سایر 

دارایی ها وارد خزانه کشور و تحت مدیریت خزانه مصرف شود.
بهادری جهرمی همچنین در بخش دیگری از این نشست تاکید کرد: در 
جلســه اخیر هیأت دولت آیین نامه ای در راســتای قانون بیمه کارگران 
ســاختمانی تصویب شــد تا دهک های یک تا ۳ و افراد تحت پوشــش 

کمیته امداد و بهزیستی از پرداخت حق بیمه معاف شوند.
وی افزود: آیین نامه یکپارچه ســازی خدمات زنان سرپرســت خانوار در 
راســتای حمایــت از آن هــا در دولت تصویب شــد تا همــه این خدمات 

ساماندهی شود و توزیع عادلانه تر این خدمات را داشته باشیم.
ســخنگوی دولت درباره تغییر سود سپرده ها گفت: نرخ سود در شورای 
پــول و اعتبــار تغییر نکــرده و تنها امکان انتشــار اوراق پروژه های خاص 

برای دوره محدودی و به صورت موردی منتشر شده است.
بهادری جهرمی در پاسخ به پرسشی درباره تراز تجارت خارجی گفت: 
تجــارت خارجــی ۱۰ ماهه امســال ۱۲۶ میلیــارد دلار بوده که نســبت به 
۱۰ماهه پارسال ۲.۴ درصد رشد کرده و تراز هم ۱۷ درصد مثبت است.

وی ادامــه داد: مــا یــک تــراز ارزشــی داریم و یک تــراز وزنــی، در برخی 
گروه های خاص کالایی ممکن اســت قیمت ها بــه نرخ متداول جهانی 
برگــردد کــه ارزش تجــارت کاهــش یابــد، مهم این اســت کــه مجموع 

تجارت خارجی اعم از ارزشی و وزنی مثبت است.
سخنگوی دولت درباره برنامه های دولت برای حمایت از جوانان بیان 
کرد: در هیات وزیران با کاهش ۱۰ ســاله متوســط ســن وزیران نسبت به 
دولت قبل شــاهد حضور تعداد زیادی از جوانــان متولد پس از انقاب 
در دولت ســیزدهم هســتیم که وزرای راه، ارشــاد، ارتباطات، سخنگوی 

دولت و برخی معاونان رئیس جمهور از جمله آن ها هستند.
 بهــادری جهرمــی بــا اشــاره بــه این کــه »در زمینــه ثبــت شــرکت های 
دانش بنیان شاهد رشد ۳ برابری نسبت به سال گذشته هستیم«، بیان 

داشت: تسهیات مالیاتی نیز به آن ها تعلق گرفته است.
وی اظهــار کــرد: جوانــان وقتــی می بیننــد رئیس جمهــور در ســفرهای 
خارجــی بــا خــود محصولات دانــش بنیان را مــی برد و منشــا فروش و 
بازاریابی محصولات نخبگان می شــود، امیدوار می شــوند و این یعنی 

حمایت عینی از جوانان کشور.
ســخنگوی دولت اضافه کرد: همچنین در زمینه های ازدواج و اشتغال 
جوانان هم ســعی شده حمایت های اثرگذار در حد توان دولت صورت 
گیــرد در ســال گذشــته ۳ بــار آزمــون فراگیــر و ۸ آزمــون اختصاصــی 
دســتگاه ها بــرای اســتخدام برگــزار و ۴ هزار بورســیه برای دانشــجویان 

جدیدالورود برای فعالیت در بخش خصوصی انجام شد.

بهادری جهرمی درباره طرح شــفافیت مجلــس نیز توضیح داد: طرح 
شفافیت طرح مجلس بود که ابتدا رد شد و سپس طرح شفافیت همه 
قوا را مطرح کردند و تصویب شــد، رفت و این طرح برگشــت هایی بین 
مجلس و مجمع تشــخیص مصلحت نظام داشــته و معاونت حقوقی 
رئیس جمهور نیز به عنوان نماینده دولت در این جلسات شرکت کرده 
اســت و تا آنجایی که اطاع دارم شورای عالی نظارت مجمع این طرح 

را تائید کرده است.
وی در پاســخ بــه پرسشــی در خصــوص مســکن گفت: حوزه مســکن با 
تصمیماتی که در حوزه تامین مالی اتخاذ شده، شتاب بیشتری گرفته و 
سقف تسهیات ساخت مسکن به ۵۵۰ و شهرهای کوچک ۳۵۰میلیون 
تومان اســت در روســتاها با نرخ ۴ درصد و شهرهای کوچک با نرخ سود 
۵ درصــد اعطا می شــود، تصمیــم دوم هم این بود در ۲ ســال ابتدایی 
بازپرداخت تســهیات، اقساط به ۵.۹ میلیون تومان کاهش یافته است 
عــاوه بر ایــن طرحی که برای اختصاص زمین یک میلیون مســکن در 
شــهرهای مختلف پیش رفته اســت به زودی در کانشــهر تهران هم با 

همکاری شهرداری آغاز می شود.
ســخنگوی دولت اضافه کرد: هفته گذشــته طرح ساخت ۶۰ هزار واحد 
دانشــگاهیان کلید خورد و امید اســت اجاره بها هم که تابعی از مسکن 

است، با کنترل تورم مسکن، در سال آینده کاهش یابد.
بهــادری جهرمــی دریاره طــرح فجرانه هــم توضیــح داد: دولت طرح 
فجرانه یارانه کالابرگ الکترونیک برای ارتقای ســبد غذایی شهروندان 
و ایجاد ســپر تورمی در برابر ســفره و معیشت مردم راه اندازی کرده که 
۲۰۰ هــزار تومان به صورت اعتباری بــه یارانه بگیران در ۳ ماهه اجرای 

طرح فجرانه اختصاص می یابد.
وی تصریــح کــرد: تاکنــون ۳۰ میلیــون نفــر یعنــی ۱۰ میلیــون خانوار و 
۶۰درصد افراد مشــمول یارانه از آن استقبال کرده اند این کالاها ۱۱ قلم 
هســتند. در خصوص جابجایی زمان واریز یارانه ها هم تصمیم دولت 
ایــن بود که زیرســاخت های الکترونیکی فراهم باشــد تــا دچار خلل در 
واریزها نشویم که هم از کالابرگ استقبال شد و هم این که تاکنون خللی 

در زیرساخت های الکترونیکی گزارش نشده است.
ســخنگوی دولت در پاســخ به پرسشــی دربــاره عمره اظهار کــرد: هنوز 
منتفی نیســت و دولت در تاش اســت تا مسائل پیش آمده به ویژه در 

زمینه هواپیمایی را سریع تر برطرف کند.

انتخابــات دوازدهمیــن دوره مجلس شــورای 
اســامی در روز جمعه ۱۱ اسفند برگزار خواهد 
شــد و تا امــروز فضا، چنــدان گــرم و انتخاباتی 
نشــده اســت و دلیــل آن، افزون بــر نارضایتی 
مــردم از بی توجهــی دولت و مجلس نســبت 
بــه مشــکات اقتصــادی و معیشــتی، فقــدان 
عــزم جــدی بــه مشــارکت در میــان احــزاب 
کــه در  اســت  اصاح طلــب و منتقــد دولــت 
برخی شــهرها، نامزدهای اصلی خــود را برای 
شرکت در انتخابات تعیین نکردند و در برخی 
حوزه ها نیز نامزدهای آنان موفق نشدند تأیید 
صاحیت خود را از شــورای نگهبــان بگیرند و 
روز گذشته، جریان اصاحات رسماً اعام کرد 
لیستی در انتخابات ندارد هرچند تأکید کرد که 

در مقام تحریم هم نیست.
»محمدعلی ابطحی« عضو مجمع روحانیون 
مبارز درباره حضور اصاح طلبان در انتخابات 
مجلــس دوازدهــم   گفــت: جبهــه اصاحــات 
ایــران در تهــران لیســتی ارائــه نمی کنــد اما در 

مقام تحریم هم نیست.
رییــس دفتــر رییس  دولــت اصاحــات درباره 
تشــکیل فراکســیون قــوی در مجلــس آینــده 
توضیح داد: بعید اســت که فراکســیون قوی از 
ســوی اصاح طلبــان در مجلس آینده شــکل 
بگیــرد هرچنــد ممکــن اســت یــک یــا دو نفر 
اصاح طلــب عضــو فراکســیون شــوند اما این 

دلیل بر فراکسیون قوی نیست.

ابطحی در بیان رویکرد مجمع روحانیون مبارز 
در انتخابــات گفــت: رویکــرد عمومــی مجمع 

همان راهبرد جبهه اصاحات است.
علــی مطهری که اعــام کرد لیســتی جداگانه 
و مســتقل خواهــد داد نیــز تأکیــد کرد: لیســت 
مــا نــه لیســت اصاح طلبان اســت نه لیســت 
اصولگرایــان و صحبتــی با بــزرگان اصاحات 
امــا  نداشــته ام  لیســت  از  حمایــت  بــرای 
افــراد معتــدل و اصاح طلــب در بیــن تاییــد 
صاحیت شــدگان داریم و اگر مردم مشارکت 
کننــد، تعداد بســیاری از آنــان می تواننــد وارد 

مجلس شوند.
در ســوی دیگــر ماجــرا، اصولگراها هســتند که 

دیگر مدت ها اســت خودشــان نیز از هم توقع 
وحــدت ندارنــد و در انتخابــات ۱۱ اســفند نیــز 
احتمالاً با ســه لیست خواهند آمد، سه لیستی 
کــه بــا وجــود این کــه رقابــت بیــن آنان بســیار 
 جدی اســت امــا نمی تواند نشــانه ای بــر تکثر 

سیاسی باشد.
گروه های مختلف اصولگرایی از شــریان و شانا 
تا مصاف و رزما و از شــورای وحدت تا شــورای 
ائتاف و اخیراً اُمنا همه در حقیقت مفاهیمی 
متفــاوت بــرای مصادیقی واحد اســت و همه 
ایــن گروه هــا و جریانــات، در ماهیت خــود و از 
نظر گفتمان اصولگرایی، با هم تفاوتی ندارند 
و بــه نظر می رســد بخشــی از ایــن اختافات و 

شعبه شــعبه شــدن ها بــرای گــرم کردن بــازار 
سیاســیت و بخشــی نیــز بــرای افزیش ســهم 
بیشــتر از قــدرت توســط افراد منتســب به این 

جریانات است.
نکتــه مهــم ایــن اســت کــه ایــن نحــوه رقابت 
نمی توانــد نوید تغییر به افــکار عمومی بدهد 
طبقــه  و  مــردم  کــه  منظــر  ایــن  از  مشــخصاً 
متوسط فکری بر این باور هستند که وضعیت 
امروز کشــور و انــواع انقباض هــای اقتصادی و 
انســدادهای سیاســی نتیجــه و حاصل حضور 
همیــن افــراد اســت کــه در سرلیســت احزاب 
مختلــف اصولگرایی با نام هــای مختلف قرار 
دارنــد و بدیهــی اســت بــا افــرادی کــه چنیــن 
مشــکاتی را ایجــاد کردنــد، نمی تــوان امیــد 

داشت راه حلی پیدا شود. 
جریان اصولگرایی با تعدد احزاب زیرمجموعه 
خــود تــاش دارد وانمــود کنــد کــه انتخابــات 
رقابتی است و افراد و جریانات سیاسی در این 
رقابت حضور دارند اما حقیقت این اســت که 
ایــن انتخابات، نه از منظر اســتمرار مشــکات 
معیشــتی و اقتصــادی و نــه از منظــر حضــور 
احزاب منتقد، تفــاوت چندانی با دو انتخابات 
قبــل در ســال ۹۸ و ۱4۰۰ نــدارد و بســیار بعید 
اســت که مشارکت به سطحی که رهبر معظم 

انقاب همواره بر آن تأکید دارند، برسد.
البته جای خوشحالی است که به همان اندازه 
که فضای انتخابات، ســرد و کم رونق اســت در 
فضــای مجازی داغ و پربحث و چالشــی پیش 
مــی رود که بــه باور مــا اگر موضــوع فیلترینگ 
و حــرارت  گرمــا  بــود  بســیار محتمــل  نبــود، 

بــه فضــای حقیقــی  انتخابــات  رقابت هــای  
نیــز منتقل شــود.در ایــن میان برخــی احزاب 
اصولگــرا ماننــد جبهــه پایــداری هســتند کــه 
اساســاً انتخابات را تشریفاتی می دانند و حتی 
ابایــی ندارند که از مشــارکت پاییــن دفاع کنند 
چــون می دانند درصــورت برگــزاری انتخابات 
بــا مشــارکت بــالا، نام رقبــای آنــان از صندوق 
در خواهــد آمــد. همه کســانی کــه انتخابات را 
خونی تازه به رگ های مردم ســالاری توصیف 
می کنند و آن را برای تقویت جمهوریت نظام 
ضروری می دانند باید توجه ویژه به این گروه ها 

و جریانات سیاسی هم داشته باشند.  
و در دوران  قبــل  این کــه ســال ها  آخــر  نکتــه 
دانشــجویی در یــک خوابــگاه مســتقر بودیم و 
غذای مورد عاقه ما که چهار مرد جوان بودیم 
و چیزی از آشپزی نمی دانستیم، سیب زمینی 
ســرخ کرده بود آن هم نه از ســر عاقه که از سر 
ناچــاری. روزی یکــی از دوســتان کــه چنــد ترم 
بیشتر از ما از کانون گرم خانواده جدا شده بود و 
ضمناً خرده خاقیتی هم داشت ضمن انتقاد 
از ما، توصیه کرد برای برون رفت از یکنواختی، 
ســیب زمینی ها را با برش های مختلف داخل 
ماهی تابــه بریزیم و بــه ما یاد داد  کــه یک روز 
سیب زمینی پیچ پیچ ســرخ کنیم و روزی دیگر 
ســیب زمینی را مارپیچ برش بزنیــم و یک روز 
ســیب زمینی را با بافت درشــت ســرخ کنیم و 
روز دیگر خالی تا رژیم غذایی ما از یکنواختی 
در بیایــد و بــه نظــر می رســد تکثــر سیاســی 
اصولگرایــان در انتخابــات ۱۱ اســفند بیشــتر از 

همان نوع است نه بیشتر.

جمله 
سرویس سیاسی

»امیر سعید ایروانی«، سفیر و نماینده دائم ایران 
در ســازمان ملل در نامه ای به رئیس شــورای 
امنیت اعام کرد که نماینده آمریکا در نشست 
این شورا، با انتشــار اطاعات نادرست و ایراد 
اتهامــات بی اســاس علیه جمهوری اســامی 
ایــران در خصــوص وضعیــت یمــن و دریای 
ســرخ، از تریبون شــورای امنیت برای پیشبرد 
برنامه سیاســی کوته فکرانه خود سوءاستفاده 
کــرده اســت.به گــزارش مهــر، در نامــه امیــر 

سعید ایروانی ســفیر و نماینده دائم ایران در 
سازمان ملل به رئیس شورای امنیت سازمان 
ملل آمده اســت: پیرو مکاتبه مورخ ۱۵ ژانویه 
S( ۲۰۲۴/۶۴/۲۰۲۴(، مایلــم مجــدداً بــه یک 
ادعــای بی اســاس دیگــر کــه نماینــده ایالات 
 متحــده علیــه کشــورم مطــرح کــرده اســت، 

پاسخ دهم.
دیپلمات ارشــد جمهوری اســامی ایــران در 
ســازمان ملــل تصریــح کــرد: در جلســه اخیر 

شــورای امنیــت ســازمان ملــل متحــد کــه در 
وضعیــت  کار  دســتور  ذیــل  فوریــه ۲۰۲۴   ۱۴
شــد،  برگــزار   )۹۵۴۸/۲۰۲۴/S( خاورمیانــه 
متأســفانه بــار دیگر نماینــده ایــالات متحده 
آمریــکا با انتشــار اطاعــات نادرســت و ایراد 
اتهامــات بی اســاس علیه جمهوری اســامی 
ایــران در خصــوص وضعیــت یمــن و دریای 
ســرخ، از تریبون شــورای امنیت برای پیشبرد 
برنامه سیاســی کوته فکرانه خود سوءاستفاده 

کرد.ســفیر ایران در ســازمان ملــل تاکید کرد: 
ایــران این اتهامــات بی اســاس را قاطعانه رد 
می کنــد و آنهــا را بهانه ای می دانــد که ایالات 
مشــروعیت  و  توجیــه  بــرای  آن  از  متحــده 
بخشــیدن بــه اقدامــات غیرقانونــی و تجــاوز 
می کنــد.  اســتفاده  یمــن  بــه  خــود  نظامــی 
همانطــور کــه در نامــه مــورخ ۱۵ ژانویه ۲۰۲۴ 
تصریــح شــد، ایــران همچنــان بــه پایبنــدی 
خود بــه قطعنامه هــای ۲۱۴۰ )۲۰۱۴( و ۲۲۱۶ 
و  اســت  متعهــد  امنیــت  شــورای   )۲۰۱۵(
هیچ گونــه فعالیتی مغایر با این قطعنامه ها، 
از جملــه فروش یــا انتقال تســلیحات، انجام 

نداده است. 
حــل  از  همــواره  ایــران  ایــن،  بــر  عــاوه 
مســالمت آمیز بحران یمــن از طریق مجاری 

دیپلماتیــک دفاع می کند و بــر تعهد خود به 
امنیت دریایی و آزادی دریانوردی تاکید دارد.
ایروانی تاکید کرد: ایران بار دیگر تجاوز نظامی 
آمریکا و انگلیس و اســتفاده غیرقانونی از زور 
در یمــن را محکوم می کند؛ این تجاوز نظامی 
آشــکارا حاکمیــت و تمامیــت ارضــی یمــن، 
حقوق بین الملل، منشور سازمان ملل متحد 
و قطعنامه هــای مربوطــه شــورای امنیــت را 
نقض می کنــد و تهدیدی جــدی برای صلح، 
ثبات و امنیت منطقه است. استناد به دفاع از 
خود ذیل ماده ۵۱ منشور سازمان ملل توسط 
ایالات متحده و انگلیس برای توجیه اقدامات 
غیرقانونی خود با هدف گمراه ســازی صورت 
می پذیــرد، و طبــق قوانیــن بین المللی فاقد 

مشروعیت است.

نماینده دایم ایران در سازمان ملل:

ایران هیچ سلاحی به یمن ارسال نکرده است

JOMLEH

خبـــر

سخنگوی وزارت امور خارجه:

تحریم کالاهای صهیونیستی مطالبه 
همه آزادی خواهان جهان است

سخنگوی وزارت خارجه گفت: تاکید می کنم قطعاً ورود کالاهای صهیونیستی 
به ایران ممنوع است و هیچ کالای صهیونیستی وارد سرزمین ایران نخواهد شد.

بــه گزارش خبرنگار مهر مســتقر در نمایشــگاه رســانه های ایــران، »ناصــر کنعانی«، 
سخنگوی وزارت امور خارجه در نشست خبری خود که در محل این نمایشگاه برگزار 
شد، اظهار کرد: همچنان در ایام پرشکوه پیروزی انقاب اسامی هستیم و فضای کشور 
پرشــور و نشــاط است. شــاهد حضور باشــکوه ملت ایران در یوم الله ۲۲ بهمن بودیم، 
ملت ایران همچنان با حضور وصف ناپذیر خود خاک ناامیدی و یاس را روی دشمنان 

این مرز و بوم پاشیدند.
وی ادامــه داد: نمایندگی هــای ایران در خارج از کشــور برپا کننده جشــن های ســالگرد 
پیروزی انقاب و روز ملی بودند که شاهد مشارکت گسترده مقامات دولتی، پارلمانی 
و … در جشــن پیروزی انقاب بودیم . پیام های متعددی را در ســطوح سران، رؤسای 
دولت ها، وزرای خارجه و … داشتیم که خطاب به رهبر انقاب، رییس جمهور و وزیر 
خارجه ما بود و آنان روز ملی جمهوری اسامی ایران را به مقامات ایران تبریک گفتند.

کنعانی گفت: دو انتخابات مجلس شورای اسامی و خبرگان رهبری را پیش رو داریم 
کــه اطمینان داریم ملــت ایران برای رقم زدن یک پیروزی دیگر برای انقاب و کشــور 

حضور پررنگی خواهند داشت.
کنعانی در مورد روابط ایران و عراق، افزود: روابط دو کشور در بهترین شرایط خود قرار 
دارد. افق های پیش رو دو کشــور بســیار امیدوار کننده و بشارت دهنده است. دو دولت 
در زمینه هــای اقتصادی و تجاری عزم مشــترک دارند. همچنیــن در زمینه امنیتی در 
مرزهای مشــترک اراده مشــترکی دارند. کمیته های مشــترک برای اجــرای توافقنامه 
امنیتی دو کشور فعال هستند. اجرای کامل مفاد این سند را در مسیر تحقق منافع دو 
کشور و تحکیم امنیت و ثبات برای دو کشور تلقی می کنیم. حضور نیروهای خارجی در 
عراق را کمک کننده ثبات در این کشور نمی دانیم و اساساً با حضور نیروهای بیگانه در 
منطقه مخالفیم. معتقدیم بــرای حضور نیروهای آمریکایی در عراق، دولت و ملت 

عراق باید تصمیم بگیرند.
وی در مــورد موضــع ایران برای آتش بس در غزه، افزود: برقراری آتش بس تبدیل به 
یک خواسته فراگیر شده است. مسلم است که رژیم صهیونیستی به دلیل عدم تحقق 
اهداف اعام شــده خودش مایل به توقف حمات نیســت. نتانیاهو منافع خود را در 
تداوم جنگ افروزی و بی ثباتی در منطقه جســت وجو می کند. آمریکا نشــان داد تنها 
کشــوری است که در کنار رژیم اسراییل از جنگ افروزی حمایت می کند. در قطعنامه 
مصوب شــورای امنیت که بر ایجاد شــرایط لازم بر ارســال کمک های انسان دوستانه، 
تصریح دارد، بدون توقف جنگ میسر نیست و متأسفانه عماً این بخش از خواسته 
مصوب شورای امنیت هم محقق نشده است. جمهوری اسامی ایران بر تاش های 

دیپلماتیک خودش برای ضرورت پایان دادن فوری به جنایات در غزه تاکید دارد.
کنعانی گفت: گره زدن موضوع آتش بس به شــرایط پســا جنگ غزه را نمی پذیریم. 
ضرورت دارد جامعه جهانی به مسؤولیت خودش در پایان دادن به جنایات عمل کند.

سخنگوی وزارت خارجه در مورد شهادت خبرنگاران در جنگ غزه، افزود: لازم می دانم 
در نمایشــگاه مطبوعات درود و سام بفرستم بر شــهدای رسانه و در برابر مسؤولیت 
انســانی خودشــان ســر تعظیم فرود بیاورم. جنایت صهیونیســت ها در به شــهادت 
رســاندن ده ها تن از خبرنگاران رســانه ای نشان می دهد که رژیم اسراییل چه میزان از 
ارایه واقعیت ها نگران است. طبیعتاً به شهادت رساندن این تعداد از خبرنگاران توسط 

رژیم اسراییل قابلیت پیگیری حقوقی و بین المللی را در مجامع بین المللی دارد.
کنعانی در خصوص اعام لیست کالاهای صهیونیستی، گفت: در شرایط دردناکی که 
رژیم اسراییل در حال استمرار جنایات خود است، تحریم کالاهای صهیونیستی مطالبه 
همه آزادی خواهان جهان اســت. اگر شریان های حیاتی رژیم اسراییل قطع شود، این 
رژیــم امکان تداوم جنایات خود را نخواهد داشــت. تاکید می کنم قطعاً ورود کالاهای 
صهیونیســتی به ایران ممنوع اســت و هیچ کالای صهیونیســتی وارد ســرزمین ایران 
نخواهد شد. قانون مصوب مجلس وظایف دستگاه ها را در این باره روشن کرده است. 
وزارت خارجه در این باره به مسؤولیت خود پایبند است. آخرین فهرست به روز شده 
تسلیم وزارت صمت شده است و این فهرست در اختیار گمرک ایران به عنوان مرجع 
کنترل کالاهای وارداتی قرار گرفته اســت، قانون وظایفی را برای وزارت خارجه جهت 

ارایه فهرست مشخص نکرده است.
وی دربــاره اســتمرار ادعاها در خصــوص میدان گازی آرش، گفــت: ایران در حفاظت 
از حقــوق ملــی ایــران و ملــت اهتمــام لازم را دارد. طــرح مباحــث حقوقــی و فنــی از 
ســوی مقامات کشــور کویت در خصــوص میدان آرش هیچ حقــی را برای بیان کننده 
 ایجــاد نخواهــد کــرد. ایران بهتریــن راهکارهــا را اســتمرار مذاکرات تیم هــای حقوقی 

دو کشور می داند.
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سرپرست بانک دی مطرح کرد:
 رشد منابع بانک دی 

بالاتر از میانگین نظام بانکی 
قرار گرفت

رئیس کل بانک مرکزی:
دارایی های ارزی بابک 
زنجانی به خزانه بانک 

مرکزی منتقل شد

اخبــــار /

صفحه 0٤

یاسر مرادی در پنل تخصصی دانشگاه صنعتی امیرکبیر ارائه کرد:

 تشریح مهمترین اقدامات
 بانک صادرات ایران در اقتصاد دیجیتال

بهادری جهرمی:  

تجارت خارجی ایران به ۱۲۶ میلیارد دلار رسید

مدیرعامل شرکت ملی پالایش و 
پخش فراورده های نفتی:

به دنبال کاهش قاچاق 
سوخت هستیم

مدیرعامل شــرکت ملی پالایش و پخش فراورده های نفتی گفت: بحث قاچاق ســوخت موضوع مهمی بوده که اقداماتی 
در این باره دست انجام است تا از انحراف سوخت در چرخه توزیع و مسائلی که منجر به قاچاق سوخت می شود جلوگیری 
کنیم. جلیل سالاری در مراسم رونمایی از کارتخوان های سامانه هوشمند سوخت ساخت داخل با بیان اینکه  رویکرد ما به 
ســمت شــرکت های دانش بنیان است و در این زمینه نیز اقدامات زیادی انجام شده است،اظهار کرد: در این حوزه نزدیک 
به ۷۰ میلیون یورو قرارداد داریم و تاکنون چهار دانش در کشور بومی سازی شده است. وی با بیان اینکه دانش ارتقای کیفی 
نفت کوره و تولید کاتالیست ها را ایرانی سازی کردیم و به دنبال افزایش دانش بنیان ها در پالایش و پخش هستیم تا سهم 
آن ها در این حوزه افزایش یابد،گفت: بحث زنجیره کالایی مسئله مغفول مانده است که باید یک زنجیره کالایی ایجاد کنیم 

و تمام شرکت های دانش بنیانی را زیر یک سقف بیاریم و در قالب مشارکت بیایند، اتفاق بزرگ تری خواهد افتاد.
هویت فعالان اقتصادی 

با شناسه یکتا 
شناسایی خواهد شد

میز خدمت تبدیــل مجوزهای کاغذی 
بــه شناســه یکتــا بــرای چهــار اتحادیه 
عینــک،  تولیدکننــدگان  و  فروشــندگان 
لــوازم  و  ارتباطــی  مخابراتــی،  دســتگاه های 
جانبی، خیاطان و فروشندگان موبایل برگزار 

شد.
ســید حسین سادات حســینی رئیس اتحادیه 
صنــف دســتگاه های مخابراتــی، ارتباطــی و 
لوازم جانبی تهران با تاکید بر ضرورت اجرای 
قانــون بــرای تبدیــل مجوزهــای کاغــذی بــه 
شناســه یکتا گفــت: فرایند تبدیــل مجوزهای 
کاغــذی به شناســه یکتــا از ابتدای ســالجاری 
آغاز شــده و باید پروسه تبدیل تا پایان امسال 

به اتمام برسد.
وی افــزود: بــا توجــه بــه اینکــه از ســال آینده 
درگاه هــای  طریــق  از  دولتــی  خدمــات 
لازم  بنابرایــن  می شــود  ارائــه  الکترونیکــی 
اســت صاحبان کسب و کار نســبت به تبدیل 
مجوزهای کاغذی به شناسه یکتا اقدام کنند تا 
بتوانند از خدمات بانکی و.... بهره مند شوند.

تبدیــل  اینکــه  بیــان  بــا  حســینی  ســادات 
مجوزهــای کاغدی به شناســه یکتــا بر مبنای 
قانــون امری لازم الاجرا اســت، تاکیــد کرد:.از 
ســال آینده هویت فعالان اقتصادی از طریق 
شناســه یکتــا شناســایی می شــوند بنابرایــن 
صاحبــان کســب و کار باید نســبت بــه تبدیل 

مجوزهای خود اقدام کنند.

تبدیــل    بــا  بروکراســی  کاهــش 
مجوزهای کاغذی به شناسه یکتا

اتحادیــه  رئیــس  نــژاد  خلیــل  شــهرام 
تولیدکنندگان و فروشندگان عینک با تاکید بر 
ضرورت تبدیل مجوزهای کاغذی به شناســه 
یکتــا اظهــار کــرد: تبدیــل مجوزها به شناســه 
یکتا منجر به تســهیل فرایند اداری و دریافت 

خدمات می شود.
وی بــا بیــان اینکــه صاحبــان کســب و کار بــا 
دریافــت شناســه یکتــا می تواننــد بــه کاهش 
بروکراســی اداری کمک کنند، افــزود: صدور، 
تمدیــد، تبدیل و توســعه مجوزهــا به صورت 
دولــت  تحقــق  مقدمــات  از  الکترونیکــی 
الکترونیک اســت بنابراین لازم برای تســریع 
در تحقــق دولــت الکترونیــک همراهی هــای 

لازم صورت بگیرد.
خلیــل نــژاد تصریح کــرد: تبدیــل مجوزهای 
کاغــذی بــه الکترونیکی براســاس قانون باید 
صــورت بگیــرد و اصناف همانند همیشــه در 

مسیر اجرای قانون هستند.

اجرای قانون تبدیل الزامی است  
اکبــر صدقی رئیــس اتحادیه خیاطــان تهران 
گفت: اجرای قانون تبدیل مجوزهای کاغذی 
بــه شناســه یکتا الزامی اســت و تا پایان ســال 

باید تبدیل مجوزها صورت بگیرد.
وی افــزود: صاحبــان کســب و کار بــرای بهره 
مندی از خدمات دولتی لازم اســت تا شناسه 
یکتــا دریافــت کنند. رئیــس اتحادیه خیاطان 
تهران تاکید کرد که تبدیل مجوزهای کاغذی 
بــه شناســه یکتــا موجــب می شــود تــا میزان 
مصرف کاغذ در اتحادیه ها به حداقل رسیده 
و فضاهــای زیــاد صــرف نگهــداری از اســناد 

کاغذی نشود.

رئیس کل بانک مرکزی:
دارایی های ارزی بابک 
زنجانی به خزانه بانک 

مرکزی منتقل شد
رئیس کل بانک مرکزی با تشکر ویژه از 
اقدامــات قــوه قضاییــه و دســتگاه های 
و  مســتمر  پیگیــری  در  کشــورمان  امنیتــی 
شناســایی و انتقــال امــوال بابــک زنجانی در 
خــارج از کشــور به تهــران اعــام کــرد: اموال 
بازگردانــده شــده بانک زنجانــی، دارایی های 
ارزی اســت و تمامــا بــه خزانه بانــک مرکزی 

منتقل شد.
به گزارش از بانک مرکزی، محمدرضا فرزین 
ضمــن تقدیر و تشــکر از مقامات قوه قضاییه 
بــه ویژه رئیس آن قوه و دســتگاه های امنیتی 
کشــورمان گفــت: پیــرو مصاحبه روز گذشــته 
حجت الاســام و المســلمین محسنی اژه ای 
رئیــس قــوه قضاییه دربــاره شناســایی اموال 
بابــک زنجانی در خارج و انتقال آن به تهران 
تاکید می گردد که اموال بازگردانده شــده این 
فرد، دارایی های ارزی اســت و تماما به خزانه 

بانک مرکزی منتقل شد.
حجت الاســام  گــزارش،  ایــن  براســاس 
اژه ای،  محســنی  غامحســین  والمســلمین 
روز دوشــنبه )۳۰ بهمن( در نشســت شــورای 
عالی قوه قضائیه، گفت: در نتیجه تاش ها و 
مجاهدت های همه بخش های ذیربط، اموال 
»بابک زنجانی« در خارج از کشور شناسایی و 
به تهران منتقل شــد و بنا بر کارشناســی های 
کفــافِ  امــوال،  ایــن  گرفتــه،  صــورت  اولیــه 

بدهی ها و خسارت های او، خواهد بود.
رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: این محموله 
از اموال شناســایی شــده »بابــک زنجانی« در 
خــارج از کشــور که به تهــران منتقل شــده بنا 
بــر کارشناســی های اولیــه، تکافــوی بدهی ها 
و خســارات نامبــرده خواهــد بــود؛ حــالا اگــر 
بازگشــت امــوال قبلــی را هــم افــزون کنیــم؛ 
اضافــه می آید. البته من تاکیــد کرده ام که باز 

هم کارشناسی در این زمینه صورت گیرد.
رئیس عدلیه به تبیین و تشریح سیر رسیدگی 
به پرونده »بابــک زنجانی« پرداخت و گفت: 
از جملــه پرونده هــای نســبتاً جنجالی و مهم 
ما در یک دهه اخیر، پرونده »بابک زنجانی« 
بود؛ در سال ۱۳۹۱ ابتدا گزارشی واصل شد که 
نامبرده مقــدار معتنابهی ارز از بانک مرکزی 
دریافــت کرده و به مقــداری که باید مابه ازای 
ایــن ارز را می رســانده، نرســانده و غیــر از آن، 
میزانــی از آن ارز را در بــازار آزاد بــه فــروش 
رســانده اســت؛ همچنین در یک بخش دیگر 
نیــز نفت دریافت کرده بود کــه باید مابه ازای 
آن را برمی گرداند اما از این کار استنکاف کرده 

است.
قاضی القضــات ادامــه داد: در هــر صــورت، 
پرونــده مزبــور در مجتمع اقتصادی تشــکیل 
شد و ســروصدای زیادی هم به پا کرد چرا که 
مبلغ مورد ادعا، سنگین و بالا بود و جا داشت 
آن ســروصداها ایجــاد شــود؛ در همــان زمان 
گزارشــی از »وزارت نفــت« و مرجعــی دیگــر 
واصل شد و تقاضای ممنوع الخروجی »بابک 
زنجانــی« مطرح شــد؛ ســپس، اعام شــد که 
متهــم ادعا کــرده کــه امــوال را برمی گرداند؛ 
فلذا اموالی را در داخل کشــور معرفی کرد که 
البته آن اموال هم با مشــکاتی مواجه شد از 
جمله زمین واقع در منطقه »ایران زمین« در 
»شهرک غرب«؛ با بررسی های صورت گرفته 
معلوم شــد که در همان زمیــن نیز تخلفاتی 

صورت گرفته است.
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 گزارش »جمله« از نوسانات بازار ارز ایران
 و عوامل موثر بر افزایش نرخ ارز؛ 

دلار؛ همچنان گروگان سیاست  

اختصاصی جمله
گروه اقتصادی

علیرغــم افزایش ســود بانکی توســط دولت که 
راهــی بــرای جلــب ســرمایه های خانگــی بود، 
عاقــه مــردم به خریــد دلار بــرای حفظ ارزش 
ســرمایه خــود همچنــان رو بــه افزایش اســت. 
هــا  غیرحرفــه ای  بــرای  عمومــا  کــه  بــازاری 
خطرنــاک اســت و نوســانات آن می توانــد بــه 
نابودی کامل ســرمایه متقاضی بــازار ارز منجر 

شود 
 در هفتــه ای که گذشــت نــرخ دلار عما خود را 
بالای ۵۵ هزار تومان به تثبیت رســاند تا رکورد 
افزایــش قیمــت دلار در دو ســال نخســت یک 

دولت بعد از انقاب شکسته شود.
دیــروز قیمــت دلار هــرات در 56 هــزار و ۳۰۰ 
تومان شروع به کار کرد و در نیمه اول با کاهش 
بــه 55 هزار و ۸5۰ تومان رســید اما در ادامه با 
نوســان دوباره به کانال 56 هزار تومان برگشت 
و قیمــت دلار هرات در پشــت خط دوشــنبه در 
56 هزار و 4۰۰ تومان به کار خودش پایان داد.

امــا آنچه بازار ارز را در روزهای اخیر متأثر کرده 
ادامــه ناآرامی هــا در دریــای ســرخ و اظهــارات 
اخیــر رئیس کل بانک مرکزی درباره معامات 
غیر ریالــی در بازار داخلی و تــاش برای ایجاد 
بیــان  بــا  بــود. فرزیــن  نوعــی FATF  داخلــی 
اینکــه به دلیــل تحریم ها از ســوئیفت اســتفاده 
نمی کنیــم گفت: به جای ســوئیفت از ابزارهای 
دیگری اســتفاده می کنیم و ابزار مالی خودمان 
را داریــم. چه اشــکالی دارد که FATF خودمان 

را داشته باشیم.
عــاوه بــر ایــن مــوارد اظهــارات اخیــر رافائــل 
گروســی مدیــرکل آژانــس بین المللــی انــرژی 

اتمــی بــود که بر ادامه  غنی ســازی در ســطحی 
فراتر از نیازهای صلح آمیز اســت توســط ایران 
تاکیــد کــرد و اظهار داشــت کــه قصــد دارد ماه 

آینده میادی به تهران سفر کند.
فعــالان عرصــه ارز بــر ایــن باورنــد که شــرایط 
فعلی بازار بسیار پرنوسان و تثبیت نشده است 
و نمی توان به نرخهای فعلی برای حفظ ارزش 
ریال اعتماد کرد. از سوی دیگر کاهش نقدینگی 
دولت در آستانه سال جدید خورشیدی و ادامه 
تــورم بــالای ۴۰ درصــد همچنــان مــردم را بــه 

خرید طا و ارز ترغیب می کند.
به نظر می رســد تا زمانی که شــرایط اقتصادی 
بــه ثبات نرســد هیاهو در بــازار ارز ادامه خواهد 
داشــت و بســیاری معتقدنــد ایــن شــرایط در 
صورت پیروزی ترامــپ در انتخابات آمریکا در 
پاییز سال آینده می تواند به نوسانات به مراتب 
بیشــتری در بــازار ارز منجــر شــود و تاش هــای 
مقطعــی بانــک مرکزی نیــز جز ثبات نســبی و 
کوتاه مدت تاثیر چندانی نخواهد داشت و ریال 

همچنان تمایل به کاهش ارزش دارد.
البتــه گروهی دیگــر از تحلیلگــران بــازار ارز نیز 
معتقدنــد دلار بــه ســقف خــود رســیده و بعید 
اســت بــه بــالای ۶۰ هــزار تومــان برســد. آن ها 
می گوینــد قیمــت دلار در حــال تکمیل آخرین 
موج افزایش است و پس از آن شروع به کاهش 

می کند.
امــا آنچــه همه کارشناســان بر آن توافــق دارند 
این اســت که دلار بیش از هر چیزی از نوسانات 
سیاســی متأثــر می شــود و ادامــه ناآرامــی هــا 
در خاورمیانــه بی شــک به ســود اقتصــاد ایران 
نخواهــد بود، مخصوصــا اینکه ایــران و آژانس 
بین المللــی انــرژی اتمــی نتواننــد بــا توافقــی 

واقعی و معنادار برسند.

سخنگوی دولت با بیان اینکه تجارت خارجی ایران طی 
۱۰ ماهه امســال ۱۲۶ میلیارد دلار بوده اســت، گفت: این 
میزان نســبت به ۱۰ ماهه پارسال ۲.۴ درصد رشد کرده و 

تراز هم ۱۷ درصد مثبت است.
علی بهادری جهرمی روز ســه شــنبه در نشســت خبری 
بــا تبریک روز جــوان به همــه جوانان کشــور و همچنین 
فرارسیدن نیمه شــعبان، افزود: شــورای عالی جوانان و 
نوجوانان این هفته به ریاست رئیس جمهور تشکیل می 
شــود و قرار است بسته های حمایتی در راستای ازدواج و 
اشتغال جوانان و حضور آنها در تصمیم گیری و تصمیم 

سازی به تصویب برسد.
وی با بیان اینکه در جلســه اخیر هیأت دولت آیین نامه 
ای در راســتای قانون بیمه کارگران ســاختمانی تصویب 
شــد تا دهک های یک تا ۳ و افراد تحت پوشــش کمیته 
امــداد و بهزیســتی از پرداخت حق بیمه معاف شــوند، 
خاطرنشان کرد: آیین نامه یکپارچه سازی خدمات زنان 
سرپرســت خانــوار در راســتای حمایت از آنهــا در دولت 
تصویب شد تا همه این خدمات ساماندهی شود و توزیع 

عادلانه تر این خدمات را داشته باشیم.
ســخنگوی دولت درباره تغییر سود سپرده ها گفت: نرخ 
ســود در شــورای پــول و اعتبار تغییر نکــرده و تنها امکان 
انتشــار اوراق پروژه های خاص برای دوره محدودی و به 

صورت موردی متشر شده است.
بهــادری جهرمی در رابطه با ادعای تراز تجارت خارجی 
گفت: تجارت خارجی ۱۰ ماهه امســال ۱۲۶ میلیارد دلار 
بوده که نسبت به ۱۰ ماهه پارسال ۲.۴ درصد رشد کرده و 

تراز هم ۱۷ درصد مثبت شده است.
وی ادامه داد: ما یک تراز ارزشــی داریم و یک تراز وزنی، 
در برخی گروه های خاص کالایی ممکن است قیمت ها 
به نــرخ متداول جهانی برگردد که ارزش تجارت کاهش 
یابد، مهم این اســت که مجموع تجارت خارجی اعم از 

ارزشی و وزنی مثبت است.
بــرای  برنامــه هــای دولــت  ســخنگوی دولــت دربــاره 
حمایــت از جوانان، افزود: در هیــات وزیران با کاهش ۱۰ 
ســاله متوســط ســن وزیران نســبت به دولت قبل شاهد 
حضور تعــداد زیادی از جوانان متولد پــس از انقاب در 
دولت سیزدهم هســتیم که وزرای راه، ارشاد، ارتباطات، 
ســخنگوی دولــت و برخــی معاونــان رئیس جمهــور از 

جمله آنها هستند.

رشد ۳ برابری شرکت های دانش بنیان  
بهادری جهرمی با بیان اینکه در زمینه ثبت شرکت های 
دانش بنیان شاهد رشد ۳ برابری نسبت به سال گذشته 
هستیم و تخفیفات مالیاتی نیز به آنها تعلق گرفته است، 
اظهار داشــت: جوانان وقتی می بینند رئیس جمهور در 
ســفرهای خارجی با خود محصولات دانش بنیان را می 
برد و منشــا فــروش و بازاریابی محصــولات نخبگان می 
شــود، امیدوار می شــوند و ایــن یعنی حمایــت عینی از 

جوانان کشور.
سخنگوی دولت گفت: همچنین در زمینه های ازدواج و 

اشتغال جوانان هم سعی شده حمایت های اثرگذار در 
حد توان دولت صورت گیرد در سال گذشته ۳ بار آزمون 
فراگیر و ۸ آزمون اختصاصی دســتگاه ها برای استخدام 
برگــزار و ۴ هزار بورســیه بــرای دانشــجویان جدیدالورود 

برای فعالیت در بخش خصوصی انجام شد.
بهــادری جهرمــی دربــاره طــرح شــفافیت مجلــس نیز 
توضیــح داد: طرح شــفافیت طرح مجلس بــود که ابتدا 
رد شد و سپس طرح شفافیت همه قوا را مطرح کردند و 
تصویب شد، رفت و این طرح برگشت هایی بین مجلس 
و مجمع تشــخیص مصلحــت نظام داشــته و معاونت 
حقوقی رئیس جمهــور نیز به عنوان نماینــده دولت در 
این جلسات شرکت کرده و تا آنجا که اطاع دارم شورای 

عالی نظارت مجمع این طرح را تائید کرده است.

افزایش ســقف مســکن و کاهش نرخ سود در   
حوزه مسکن

وی در پاسخ به پرسشی در خصوص مسکن گفت: حوزه 
مسکن با تصمیماتی که در حوزه تامین مالی اتخاذ شده، 
شــتاب بیشتری گرفته و سقف تسهیات ساخت مسکن 
بــه ۵۵۰ و شــهرهای کوچک ۳۵۰ میلیون تومان اســت، 
در روســتاها بــا نرخ ۴ درصد و شــهرهای کوچــک با نرخ 
ســود ۵ درصد اعطا می شــود، تصمیم دوم هم این بود 
در ۲ ســال ابتدایی بازپرداخت تسهیات، اقساط به ۵.۹ 
میلیون تومان کاهش یافته است عاوه بر این طرحی که 
برای اختصاص زمین یک میلیون مســکن در شهرهای 
مختلف پیش رفته است بزودی در کانشهر تهران هم با 

همکاری شهرداری عملیاتی می شود.
ســخنگوی دولت افزود: هفته گذشــته طرح ســاخت ۶۰ 
هزار واحد دانشگاهیان کلید خورد و امید است اجاره بها 
هم که تابعی از مســکن است، با کنترل تورم مسکن، در 

سال آینده کاهش یابد.
بهــادری جهرمی دریاره طرح فجرانــه هم گفت: دولت 
طــرح فجرانه یارانــه کالابــرگ الکترونیک بــرای ارتقای 
سبد غذایی شهروندان و ایجاد سپر تورمی در برابر سفره 
و معیشــت مردم راه اندازی کــرده که ۲۰۰ هزار تومان به 
صورت اعتباری به یارانه بگیران در ۳ ماهه اجرای طرح 

فجرانه اختصاص می یابد.
وی تصریح کرد: تاکنون ۳۰ میلیون نفر یعنی ۱۰ میلیون 
خانــوار و ۶۰ درصــد افراد مشــمول یارانه از آن اســتقبال 
کرده اند این کالاها ۱۱ قلم هستند. در خصوص جابجایی 
زمــان واریــز یارانــه هــا هــم تصمیم دولــت این بــود که 
زیرساخت های الکترونیکی فراهم باشد تا دچار خلل در 
واریزها نشویم که هم از کالابرگ استقبال شد و هم اینکه 
تاکنــون خللــی در زیرســاخت های الکترونیکــی گزارش 

نشده است.
سخنگوی دولت در پاســخ به پرسشی درباره حج عمره 
اظهار داشت: هنوز منتفی نیست و دولت در تاش است 
تا مسائل پیش آمده به ویژه در زمینه هواپیمایی را سریع 

تر برطرف کند.
بهــادری جهرمــی با اشــاره به اینکــه در زمینــه حمایت 

های معیشتی ماه مبارک رمضان هم عاوه بر کالابرگ 
الکترونیکی برای تامین میوه شــب عید و اقام مصرفی 
رمضــان مانند خرما با همکاری باغداران و تعاونی های 
روســتایی تمامی میزان مصارف مورد نیاز تامین شده و 
اقام پروتئینی، شــکر و برنج ذخیره ســازی شــده، پیش 
بینــی کــرد با نــرخ های مصوب شــاهد تامین ایــن اقام 
باشــیم، همچنین بــا همکاری فعــالان صنفــی در اتاق 
اصنــاف با محوریت وزارت صمــت و بخش های بانکی 
و جهادکشــاوری بیش از ۲۴۰ نمایشگاه عرضه مستقیم 
اقام مورد نیاز مردم برگزار می شود بسیاری از آنها هم 
اکنــون فعال بوده مکان خرید اعتباری هم فراهم شــده 

است.
وی در خصوص تامین اراضی مساکن روستایی نیز اظهار 
داشــت: یک یــا دو هفتــه قبل در ســازمان ملــی زمین و 
مسکن جلسه داشتیم و نمایندگان بنیاد مسکن و وزارت 
راه هم حضور داشتند و همکاری نزدیکی صورت گرفت.
سخنگوی دولت گفت: امسال با در نظر گرفتن ۵۰۰ هزار 
زمین مناسب که امکان تامین آب، برق، گاز و فاضاب و 
قابلیت ســاخت و ســاز را داشته باشد با افزایش رقم وام 
به ۳۵۰ میلیون تومان و با نرخ سود ۴ درصد در روستاها 
سبب شــد تا تعداد زیادی از متقاضیان ساخت و ساز به 

شهرهای کوچک و روستاها سوق پیدا کنند.

کاهــش نرخ ســود بازرگانی و عــوارض واردات   
خودرو

خودروهــای  واردات  و  خــودرو  بــازار  خصــوص  در  وی 
خارجــی هم گفــت: دولــت دربــاره واردات خــودروی نو 
مصوباتی داشته و واردات در حال انجام است که آمار آن 

را گمرک و سازمان توسعه تجارت اعام می کنند.
ســخنگوی دولت تصریح کرد: دولت نرخ سود بازرگانی 
واردات خــودرو را نیــز کاهــش داده و عــوارض واردات 
خــودرو بــرای خودروهای اقتصــادی از ۱۰۰ بــه ۱۰ درصد 
کاهــش داده و اقدام دیگر اینکه مجــوز واردات خوردوی 
کارکرده از مناطق آزاد به مناطق اصلی آزاد و اباغ شده 

است.
بهــادری جهرمی افــزود: در زمینــه تولید خــودرو اعم از 
خودروهــای ckd )مونتــاژی( و تولیــد داخــل با حمایت 
حداکثــری در حــال پیشــرفت هســتیم و افزایش عرضه 
خودرو در هر دو سال فعالیت دولت را داشته ایم و طبق 
قانــون تعیین قیمــت به شــورای رقابت واگذار شــده نه 

دولت و من سخنگوی دولت هستم نه شورای رقابت.
وی درباره وضعیت بورس و بازار ســرمایه بعد از انتشــار 
اوراق گواهــی خاص گفت: به طور طبیعی بازار ســرمایه 
برای تامین منابع تولیدکنندگان و بخش واقعی اقتصاد 
اســت، فــروش اوراق گواهــی ۳۰ درصــدی نیــز یکــی از 
ایــن روش ها برای بخش تولید بــود و صرفا یک مرتبه و 
بــرای مورد خاص انجام شــد، دولت ســال گذشــته یک 
قاعده برای نرخ خوراک پتروشــیمی ها به مدت ۵ سال 
تعیین کرد تا ثبات و پیش بینی پذیری بازار را تقویت کند. 

اینها همه در راستای حمایت از بازار سرمایه بوده است.

جریمه

عضو هیأت رئیســه مجلس شــورای اسامی گفت: 
مجلس در راستای افزایش سامت اقتصادی کشور 
ممنوعیت سود مرکب، ســود از سود، جریمه تأخیر 
نسبت به وجه التزام را در قراردادهای بانکی مصوب 

کرد.
روح الله متفکــر آزاد، عضــو هیــأت رئیســه مجلس 
شــورای اســامی در گفت وگــو بــا خبرنــگاران گفت: 
مجلس شــورای اســامی تاش کرده است تا نظام 

بانکداری اسامی را تقویت کند.

وی ادامــه داد: اخیــراً قانــون بانــک مرکزی تصویب 
شد و پس از آن اصاحیه جز ۴ ماده ۱۰ برنامه هفتم 
توسعه کمک بسیار خوبی در راستای اقتصاد اسامی 
به کشور می کند. نماینده مردم تبریز، آذرشهر و اسکو 
در مجلس شــورای اســامی افزود: مســئله اقتصاد 
اســامی مورد توجه علمــا و مردم عزیزمــان بوده و 
نماینــدگان مردم هم در این جهت نســبت به ارتقا 
ســامت اقتصادی حساس بودند و تاش کردند در 

مصوبات خود به این موضوع اهتمام ورزند.

متفکــر آزاد در تشــریح مصوبــه ای از برنامــه هفتم 
توســعه گفت: بــا مصوبه اخیر مجلــس جریمه دیر 
کــرد از قراردادهــای بانکــی، ســود از ســود، جریمــه 
تأخیر نســبت به وجه التزام و خســارت بر خســارت 
ممنوع شد و گامی مهمی در راستای ارتقای سامت 

اقتصادی کشور و مطالبات مردم برداشته شد.
وی افزود: شورای نگهبان مواردی را به عنوان ایراد بر 
این مصوبه مطرح کرده بود که اخیراً مجلس نیز این 

ایرادات را رفع کرد.

عضو هیأت رئیسه مجلس:
مجلس جریمه دیرکرد و سود مرکب در قراردادهای بانکی را ممنوع کرد

 دولت طرح فجرانه یارانه کالابرگ الکترونیک برای ارتقای سبد غذایی شهروندان و ایجاد سپر تورمی در برابر سفره
 و معیشت مردم راه اندازی کرده که ۲۰۰ هزار تومان به صورت اعتباری به یارانه بگیران در ۳ ماهه اجرای طرح فجرانه اختصاص می یابد

علیرغم افزایش ســود بانکی توســط دولت که راهی برای جلب ســرمایه های خانگی بود، علاقه 
مردم به خرید دلار برای حفظ ارزش سرمایه خود همچنان رو به افزایش است. بازاری که عموما 
برای غیرحرفه ای ها خطرناک اســت و نوســانات آن می تواند به نابودی کامل ســرمایه متقاضی 
بازار ارز منجر شود . در هفته ای که گذشت نرخ دلار عملا خود را بالای ۵۵ هزار تومان به تثبیت 

رساند تا رکورد افزایش قیمت دلار در دو سال نخست یک دولت بعد از انقلاب شکسته شود.
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یاسر مرادی در پنل تخصصی دانشگاه صنعتی امیرکبیر ارائه کرد:

 تشریح مهمترین اقدامات بانک صادرات ایران
در اقتصاد دیجیتال

یادداشت

اقتصــادی 04Economy

اخبــــار

قمصریان: شورای نگهبان از 
تحمیل هزینه های غیرمرتبط با 

صندوق تامین جلوگیری كند
    مدیرعامــل صنــدوق تامیــن خســارت هــای بدنــی بــر 
ضرورت اقدام شــورای نگهبان در جهت رفع ایرادات 
قانونی لایحه بودجه ۱4۰۳ و جلوگیری از دست اندازی 
به منابع عمومی کشور در راستای اهداف غیرمرتبط با 

مأموریت های صندوق و صنعت بیمه تأکید کرد.
به گزارش روابط عمومی صندوق تامین خســارت های بدنی، بیمه 
گــران ایران، محســن پورکیانی دبیرکل ســندیکای بیمه گــران ایران 
در ایــن دیدار با اشــاره به آمــار و ارقام مرتبط با بیمه شــخص ثالث 
و حــوادث رانندگی عنوان کرد: رشــته بیمه شــخص ثالــث به علت 
عوارض تحمیلی چندین ساله بر صنعت بیمه به یک رشته زیان ده 
تبدیل شــده اســت که این امر عاوه بر کاهش توانگری شرکت های 
بیمه، منجر به گران شدن خدمات بیمه ای برای مردم خواهد شد.

دبیــرکل ســندیکای بیمه گــران اضافه کــرد: آمارها نشــان می دهد 
هدف قانونگــذار از وضع این عوارض که کاهــش آمار حوادث جاده 
ای و تلفات ناشــی از آن بوده اســت، به هیچ عنوان محقق نشــده و 
این آمار روند صعودی داشــته است. مضافا اینکه این بند در لایحه 
دولت برای بودجه ســال ۱4۰۳ وجود نداشــته و در کمیسیون تلفیق 
مجلس به مفاد لایحه الحاق گردیده است؛ لذا صنعت بیمه کشور 
درخواســت حذف ایــن عــوارض را دارد و آن را مغایر با اصول بیمه 

گری، مدیریت ریسک و بنگاه داری می داند.
در ادامه مهدی قمصریان مدیرعامل صندوق تأمین خسارت های 
بدنی ضمن بیان دغدغه ها و چالش های صندوق تأمین و عوارض 
وضــع شــده بر صنعــت بیمه بــه ویژه عــوارض پنــج هــزار میلیارد 
ریالــی صندوق بابــت تهیه پابند بــرای زندانیان، بر ضــرورت اقدام 
شــورای نگهبان در جهت رفع ایرادات قانونی لایحه بودجه ۱4۰۳ و 
جلوگیری از دست اندازی به منابع عمومی کشور در راستای اهداف 

غیرمرتبط با مأموریت های صندوق و صنعت بیمه تأکید کرد.
در این دیدار که عاوه بر محســن پورکیانی دبیرکل ســندیکای بیمه 
گران ایران و مهدی قمصریان مدیرعامل صندوق تأمین خســارت 
هــای بدنی، حســن رضا عباســیان فر مدیــرکل دفتر برنامــه ریزی و 
توســعه بیمه مرکزی ج.ا.ا حضور داشت در خصوص تأثیر عوارض 

تحمیلی بر صنعت بیمه بحث و گفتگو شد.
گفتنی اســت پــس از بیان دیدگاهها و ادله ســایر مدیــران حاضر در 
جلســه، دکتــر پروین عضو حقوقدان شــورای نگهبــان ضمن تبیین 
اقدامات این شــورا بابت ارســال ایــرادات لایحه به مجلس شــورای 
اســامی، ابــراز امیدواری کرد بتــوان در فرصت باقیمانــده، دغدغه 
هــای صنعت بیمه را در جلســات شــورای نگهبان مطــرح و در این 

رابطه چاره جویی نمود.

 

بیمه ملت برای اصلاح اساسنامه 
مجمع فوق العاده برگزار می کند

      آگهــی دعــوت به جلســه مجمع عمومی فــوق العاده 
شــرکت بیمه ملت )ســهامی عــام( در روزنامــه ایران 

منتشر شد.
به گزارش روابط عمومی بیمه ملت، بر اساس آگهی 
منتشــر شــده در روزنامه ایران، جلســه مجمع عمومــی فوق العاده 
شــرکت راس ســاعت ۱۰ صبح روز شــنبه مورخ ۱۲/۱۲/۱۴۰۲در مرکز 

همایش های بیمه ملت برگزار می شود.
متن کامل اطاعیه به شرح زیر است:

به اطاع کلیه سهامداران محترم شرکت بیمه ملت )سهامی عام( 
می رســاند؛ جلســه مجمع عمومی فوق العاده شرکت راس ساعت 
۱۰:۰۰صبــح روز شــنبه ۱۲/۱۲/۱۴۰۲در مرکز همایش های بیمه ملت 
به نشانی تهران، میدان ونک، انتهای خیابان برزیل شرقی، روبروی 

دیوان محاسبات، پاک ۱ برگزار می گردد.
دستور جلسه:

۱- اصــاح و تصویــب اساســنامه طبــق نمونه اباغی بیمــه مرکزی 
جمهوری اسامی  ایران و سازمان بورس و اوراق بهادار

۲- سایر موارد در صاحیت مجمع عمومی فوق العاده 
لذا از ســهامداران حقیقی یا قائم مقام قانونی آنان دعوت می گردد 
با در دست داشتن مدارک شناسایی معتبر و نمایندگان سهامداران 
حقوقــی با همــراه داشــتن معرفی نامــه و مدرک شناســایی معتبر 
یــک ســاعت قبل از ســاعت یاد شــده همــان روز به محــل برگزاری 
جلســه مجمع عمومی فوق العاده به آدرس فوق مراجعه نمایند. 
همچنین امکان حضور مجازی در این مجمع از طریق پایگاه اطاع 
رسانی Roka-co.com/melat )پخش زنده مجمع عمومی( فراهم 

شده است.

اعتماد راه آهن جمهوری اسلامی 
ایران به بیمه سینا

       بیمــه ســینا بــه عنــوان شــرکت خدمات دهنــده بیمه 
درمــان گروهــی کارکنــان راه آهــن جمهوری اســامی 

ایران انتخاب شد.
به گزارش روابط عمومی بیمه سینا؛ در مناقصه بیمه 
تکمیــل درمان گروهــی کارکنان راه آهــن جمهوری اســامی ایران، 
بیمه سینا با ارائه نرخ و شرایط فنی به عنوان برنده مناقصه برگزیده 
شــد. ایــن قــرارداد بــا رعایت اصــول فنی بیمــه ای و در نظــر گرفتن 
مدیریت ریسک، منعقد و با توجه به ماده ۱۳ دستورالعمل اجرایی 
افشای اطاعات شرکتهای ثبت شده نزد سازمان بورس، در سامانه 
کدال افشــا شــده و بر این اســاس، از روز جاری خدمت رســانی بیمه 

سینا به کارکنان راه آهن آغاز می شود.

بازدید و ارزیابی خسارت آنلاین 
بیمه بدنه تجارت نو

      شرکت بیمه تجارت نو امکان بازدید آناین برای صدور 
بیمــه نامه بدنــه اتومبیل و ارزیابی خســارت آناین را 

برای بیمه گذاران خود فراهم کرده است.
بــه گــزارش روابط عمومی بیمــه تجارت نو بــه نقل از 
پایگاه خبری چابک آناین؛ این خدمت، به مشــتریان این امکان را 
می دهد تا به راحتی و در کمترین زمان ممکن از طریق تلفن همراه 
هوشمند و بدون مراجعه به شعب و نمایندگی های بیمه تجارت نو ، 
تصاویر خودرو خود را از طریق سامانه ارسال کنند و نسبت به صدور 
بیمــه نامه خود اقدام کرده و از مزایای )خدمات دیجیتال( در حوزه 

بیمه بهره مند شوند.
همچنین با ورود به اپلیکیشــن بنو شــرکت بیمــه تجارت نو ، فرآیند 
ارزیابی آناین و پرداخت خسارت مشتریان بدون مراجعه به مراکز 
خسارت تنها با بارگذاری مدارک مورد نیاز، به صورت سریع و آسان 

انجام می شود.
شــرکت بیمــه تجارت نو کــه از پیشــتازان بازدیــد و ارزیابی خســارت 
آنایــن برای صدور بیمه نامه بدنه و پرداخت خســارت در صنعت 
بیمه بوده اســت، خدمت به مشــتری با اســتفاده از فناوری های روز 
را همواره در اولویت خود قرار داده که این اقدام نشــان از تاش این 

شرکت برای ارائه خدمات مدرن و سریع به مشتریان خود دارد.
برای اطاعات بیشــتر به ســایت شــرکت بیمه تجارت نــو به آدرس 

https://digital.tejaratnoins.ir/e-servicesمراجعه نمایید.
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عضو اجرائی هیئت مدیره بانک صادرات ایران 
در »همایش ملی اقتصاد دیجیتال در انقلاب 
صنعتی چهارم« در دانشــگاه صنعتی امیرکبیر 
به تشــریح مهمتریــن دغدغه هــا و راهبردهای 
نظــام بانکــی در ســند نظــام اقتصــاد دیجیتال 

ایران پرداخت.
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، 
یاســر مــرادی در پنــل تخصصــی ایــن همایش 
که با حضور مســئولان دولت، اســاتید دانشگاه، 
بــا  دیجیتــال  صنعــت  فعــالان  و  دانشــجویان 
انقــاب  پیشــران  دیجیتــال  »اقتصــاد  عنــوان 
نظــام  هــای  چالــش  شــد،  برگــزار  صنعتــی« 
بانکی برای پیشــبرد اهــداف اقتصــاد دیجیتال 
ایــران را در پنــج  و اقدامــات بانــک صــادرات 
بخــش  »حکمرانــی داده«، »ســرمایه گذاری و 
تامیــن مالــی«، »اســتفاده از فناوری هــای نوین 
»پرداخــت«  و  هویــت«  »احــراز  نــوآوری«،  و 

برشمرد.
او صیانت از سرمایه های اطاعاتی و داده ها در 
مقابــل مخاطــرات و بهره گیــری از ظرفیت این 
داده ها برای راهبری هوشــمند کســب و کارها و 
خلــق ارزش بــرای عموم مــردم را از مهمترین 
چالش هــای حکمرانــی داده عنــوان کــرد و در 
خصــوص اقدامات بانک صــادرات ایران برای 
برطــرف کــردن ایــن دغدغه هــا، گفــت: بانــک 

صــادرات ایران اولین بانکی اســت کــه اداره ای 
تحت عنوان اداره کل هوشمند ســازی و نوآوری 
بــا هــدف پیاده ســازی بانکــداری هوشــمند بــه 

عنوان نســل چهــارم بانکداری تاســیس نموده 
اســت.  »داده محــوری« و »مشــتری محــوری« 
که وجوه تمایز بانکداری هوشــمند با نسل های 

پیشــین بانکداری )بانکداری ســنتی، بانکداری 
بــه  اســت،  بانکــداری دیجیتــال(  الکترونیــک، 
اداره کل  ایــن  عنــوان ماموریــت هــای اصلــی 

تعریف شده است.
مرادی در بیان چالش های حوزه سرمایه گذاری 
و تامیــن مالــی نیــز محدودیت هــای پرداخــت 
بین المللــی، قواعــد ســخت گیرانه مربــوط بــه 
حوزه اقتصــاد دیجیتال و تجــارت الکترونیک و 
همچنین نوسانات اقتصادی را مورد توجه قرار 
داد و تامین مالی از طریق پرداخت تســهیات، 
گشــایش اعتبار اســنادی و صدور ضمانت نامه 
و همچنین پیاده سازی ســامانه »ست« )توثیق 
مالــی  تامیــن  پلتفــرم  و  دارایــی(  الکترونیکــی 
زنجیــره تامیــن را بــه عنــوان  اقدامــات انجــام 
شــده توســط بانک صادرات ایران برشــمرده و 
گفــت: تــاش می کنیم تــا بــا اســتفاده بهینه از 
هوشمندسازی برای سرمایه گذاری بهتر، منابع 
بانکــی را عادلانه بین همه افراد کشــور تقســیم 

کنیم.
بانــک صــادرات  اجرائــی هیئت مدیــره  عضــو 
ایران همچنین با بررســی ابعــاد حقوقی تولید، 
قالــب  در  رمزارزهــا  از  اســتفاده  و  نگاهــداری 
قوانین جاری کشــور، به چالش های اســتفاده از 
فناوری های نوین و نوآوری در اقتصاد دیجیتال 
اشــاره کــرد و اقدامــات بانــک در ایــن زمینــه را 

تشریح کرد.
او رشــد ســریع فنــاوری و تغییــر مــداوم ذائقــه 
مشــتریان را مهمتریــن چالش هــای این حوزه 
برشــمرد و تغییر رویکرد بانک به سوی نوآوری 
بــاز بــرای پذیــرش حداکثــری ایده هــا، داده ها، 
اجــزای  بیــن  تعامل پذیــری  افزایــش  و  افــراد 
اکوسیســتم نــوآوری از جملــه اســتارت آپ ها و 
صــادرات  بانــک  راهبردهــای  از  را  فین تک هــا 
ایران در این زمینه برشــمرد. تعامل با دانشگاه 
هــا و پارک های علم و فنــاوری از جمله تفاهم 
نامــه منعقده بــا دانشــگاه صنعتــی امیرکبیر و 
نیــز تفاهم نامه منعقده با پارک علم و فناوری 
دانشگاه مذکور برای تاسیس آکادمی بانکداری 
هوشمند را می توان از جمله اقدامات عملیاتی 

بانک در این حوزه نام برد
مــرادی دربــاره چالــش عملیاتــی شــدن احراز 
هویت غیرحضوری در اقتصاد دیجیتال نیز نیاز 
به مراجعه حضوری مشــتریان به شــعب برای 
دریافت خدمات پایه و ریســک عدم شناســایی 
صحیح مشتری و جعل را از جمله نگرانی های 
این بخش مطرح کرد و پیاده سازی پلتفرم های 
جدید بانکی از جملــه نئوبانک به عنوان بانک 
کامــا غیرحضــوری بــا بهره گیــری از خدمــات 
احراز هویت و امضــای دیجیتال را از مهمترین 

اقدامات بانک در این بخش برشمرد.

امروز در تقویم:  رضاخان سردار سپه وزير جنگ طي اعلاميه اي خود را مسبب كودتا معرفي كرد و افزود از اقدام خود در پيشگاه عموم شرمنده نيستم. )1300ش( l درگذشت سید صادق طباطبایی ) 1393 ش(  l بيستمين دوره مجلس شوراي ملي گشايش يافت. )1339 ش(

اقتصاد

در نشســت هم اندیشــی مدیران صــف و ســتاد بانک دی 
کــه بــا حضــور سرپرســت بانــک و اعضــای هیئت مدیــره، 
معاونان و مدیران ارشد ستاد بانک به صورت وبینار برای 
روســای شــعب تهران و اســتانها برگزار شد، دســتاوردها و 

برنامه های بانک در ماه های پایانی سال تبیین شد.
ایــن نشســت  بــه گــزارش روابط عمومــی بانــک دی؛ در 
علیرضا قیطاســی، سرپرســت بانــک، ضمــن قدردانی از 
اعضــای هیئت مدیــره بــرای انجــام بازدیدهــای مســتمر 
دوره ای از شــعب گفــت: با هماهنگــی و یکپارچگی ایجاد 
شــده در ســطح ســتاد و شــعب بانــک دی شــاهد نتایــج 

مناسبی در عملکرد بانک هستیم.
وی افزود: با همت و تاش جمعی همکاران، امروز رشــد 
منابع بانک دی بالاتر از میانگین نظام بانکی قرار دارد که 

ایــن امر در کنار بهبود ســایر شــاخص های عملیاتی مانند 
کاهش مطالبات منتج به افزایش ســهم بازار بانک شــده 

است.
سرپرســت بانــک دی یکپارچگــی و تقویــت فرایندهــای 
حقوقــی و وصول مطالبــات را از مهمترین اقدامات بانک 
دی دانســت و تصریــح کــرد: آمارهــا نشــان می دهــد کــه 
بانک دی طی یک ســال گذشته با کاهش چشمگیر مانده 
مطالبات غیرجاری خود توانسته است جایگاه مطلوبی از 

حیث وصول مطالبات در شبکه بانکی کشور کسب کند.
قیطاســی با تأکیــد بر لــزوم رعایت بخشــنامه ها و ضوابط 
اباغی از ســوی شعب گفت: سیاســت اعتباری بانک دی 
اعطای تســهیات خرد و کاهش ریســک اعتباری است که 
شــعب می بایست با وحدت رویه در اجرای مفاد سیاست 

اعتباری در ارائه تســهیات به مشتریان خرد، بالاخص به 
جامعه هدف بنیادشهید، در جهت افزایش رضایتمندی 

مشتریان بکوشند.
سرپرســت بانــک دی بــا اشــاره به لــزوم پرســتاری ویژه از 
مشــتریان بویــژه در ماه های پایانی ســال تصریــح کرد: در 
ماه های پایانی سال مراجعه حضوری مشتریان به شعب 
افزایش پیدا می کند که می بایست برای پرستاری مطلوب 
از مشــتریان؛ نظــارت بر شــعب، بهبــود کیفیــت خدمات 

شعب و پرستاری از دستگاه های خودپرداز مدنظر باشد.
در ادامه این نشست اسماعیل جلیلی، عضو هیئت مدیره 
بانــک، ضمــن قدردانــی از تاش هــای همــکاران ســتاد و 
شــعب گفــت: بــا تصمیمــات هیئت مدیــره در افزایــش 
اختیارات شــعب، روند ماه های اخیر بانک نشان می دهد 

که حرکت بانک در رشد شاخص های عملکردی در مسیر 
مناســبی قــرار گرفته اســت و باید با همــت جمعی و اراده 

جهادی استمرار این روند را حفظ کنیم.
فریدون رشــیدی، عضو هیئت مدیره، نیز تمرکز شعب بر 
ارائه تسهیات خرد و جذب منابع ارزان قیمت را خواستار 
شــد و تأکید کرد: روســا و همکاران شــعب باید با توســعه 
نــگاه خود به مقولــه بازاریابی در زمینــه ابزارهای تعهدی 
مانند ضمانت نامه و اعتبار اســنادی و افزایش درآمدهای 
کارمــزدی کوشــا باشــند تا از ایــن محل نیز شــاهد افزایش 

سهم بازار بانک دی در شبکه بانکی باشیم.
همچنین همت الله حســین زاده، عضو هیئت مدیره که به 
صــورت غیرحضــوری در این وبینار شــرکت کــرده بود، در 
ســخنان خود ضمن آسیب شناســی برخــی از فرایندها در 
شــعب گفــت: تمامی ابزارهــای مختلف جــذب منابع در 
اختیار شــعب قــرار دارد که امیدواریم شــعب با اســتفاده 
بهینــه از این ابزارها و اختیارات خود بتوانند تا پایان ســال 

جاری به روند رو به رشد منابع ادامه دهند.

سرپرست بانک دی مطرح کرد :

رشد منابع بانک دی بالاتر از میانگین نظام بانکی قرار گرفت

عضو هیــات مدیره بانک ملی ایــران در جریان 
بازدید از بیســت و چهارمین نمایشــگاه رســانه 
هــای ایران، با حضور در غرفــه بانک ملی ایران 
در این نمایشگاه اظهارداشت: با توجه به برنامه 
ریزی هــای صــورت گرفتــه در راســتای حضــور 
و حمایــت هــای ویــژه بانــک از این نمایشــگاه، 
فرصتی فراهم شده تا عملکرد و اقدامات مهم 
و اساســی بانک در حوزه اقتصــادی و اجتماعی 

کشور معرفی و تبیین شود.
محمود شــایان در گفــت وگو با خبرنــگار روابط 
عمومــی بانک ملــی ایران با بیــان این که بانک 
ملی با حمایت خود از این نمایشگاه به تقویت 
پیوند جامعه رســانه ای کشــور با آحــاد جامعه 
کمــک خواهد کــرد، افــزود: بانک ملی ایــران با 
احســاس مســئولیت در ایــن نمایشــگاه حضور 
یافــت تــا بهتریــن خدمــات بانکــی را در ایــام 
برگــزاری این نمایشــگاه به اهالی رســانه کشــور 

ارائه دهد. 

عضــو هیات مدیره بانک ملی ایــران در ادامه با 
اشاره به ظرفیت های ویژه  نمایشگاه رسانه های 
ایــران تصریــح کــرد: بایــد از این ظرفیــت برای 
آگاهی بخشی و آشناکردن هرچه بیشتر مردم و 
رسانه ها با خدمات و محصولات بانک استفاده 

کرد.
شایان گفت: حضور فعال و موثر روابط عمومی 
و هیــات تحریریــه بانــک ملــی ایــران در ایــن 
نمایشــگاه که مورد استقبال فعالان عرصه خبر  
نیز قرار گرفته است موجب مسرت و خوشحالی 
اســت و به فعالان این عرصه عــرض خداقوت 

دارم.
وی با حضور در غرفه بانک ملی ایران در بیست 
و چهارمیــن نمایشــگاه رســانه هــای ایــران، در 
جریان آخرین خدمات ارایه شــده به موسسات 
خبری، اهالی رسانه و فعالان خبری قرار گرفت.

 عضــو هیات مدیره بانک ملــی ایران در خاتمه 
خاطرنشان کرد: با برگزاری این دوره از نمایشگاه 

رسانه های ایران، بدون شک شاهد خلق یکی از 
مهمترین رویدادهای فرهنگی و رسانه ای کشور 
در ســال جــاری خواهیــم بــود و می تــوان از این 
فرصت برای آشــنا کردن هرچه بیشــتر مردم و 
رســانه ها از طرح ها و خدمات متنوع بانک ملی 

ایران استفاده کرد. 
گفتنی است بیست و چهارمین نمایشگاه رسانه 
ایران با حمایت همه جانبه بانک ملی ایران و با 
حضور بیش از ۶۰۰ موسســه خبری، خبرگزاری، 
روزنامــه ، مطبوعات و رســانه های برخــط از ۲۹ 
بهمــن مــاه تا ۲ اســفند از ســاعت ۹:۳۰صبح تا 
۱۸:۳۰ در مصلــی تهران برگزار می شــود؛ غرفه 
بانــک ملی ایران نیز در ســالن شبســتان با ارائه 
کامل ترین خدمات مالی، بی وقفه و به صورت 
مســتمر آماده خدمات رســانی به موسســات و 
ســازمان های خبری، همچنین فعالان و اهالی 
حوزه خبر و بازدیدکننــدگان و مراجعان خواهد 

بود.

نمایشگاه رسانه های ایران
 بستری برای تبیین عملکرد بانک ملی ایران

نمایشگاه

بــا تصویــب ســهامداران در مجمــع عمومــی عــادی 
به طور فوق العاده؛

دکتر سید مهدی حسینی 
دولت آبادی عضو جدید 

هیات مدیره بانک تجارت شد

بانک

بــا رای اکثریــت ســهامداران، در جریــان برگــزاری مجمــع عمومی عــادی به طور 
فوق العاده بانک تجارت، دکتر ســید مهدی حســینی دولت آبادی به عنوان عضو 

جدید هیات مدیره این بانک فعالیت خود را آغاز کرد.
بــه گــزارش خبرنــگار مدیریــت روابط عمومــی و ارتقاء ســرمایه اجتماعــی بانک 
تجــارت، مجمــع عمومــی عــادی به طور فوق العــاده این بانک با دســتور جلســه 
انتخاب اعضای هیأت مدیره، ساعت ۹ صبح روز دوشنبه ۳۰ بهمن ماه با حضور 
54.۸۱ درصــد از ســهامداران حقیقــی و حقوقــی در ســالن همایش هــای غدیــر 

مدیریت امور اعتباری این بانک واقع در خیابان طالقانی تهران برگزار شد.
در این مجمع که به ریاست نماینده دولت جمهوری اسامی ایران برگزار شد، با 
رای موافق اکثریت ســهامداران، دکتر ســید مهدی حسینی دولت آبادی به عنوان 

عضو جدید هیات مدیره این بانک انتخاب شد.
دکتر ســید مهدی حســینی دولت آبادی با مدرک دکتری اقتصاد در گرایش پولی 
و بانکی از دانشکده اقتصاد دانشگاه تهران، پیش از این مسئولیت هایی مختلفی 
همچون، مشاور وزیر امور اقتصادی و دارایی، عضو کمیته نقدینگی بانک مرکزی، 
مشــاور معاون اقتصــادی مرکز پژوهش ــهای مجلس، مدیــر گــروه بازارهای مالی 
مرکز پژوهش ــهای مجلس و مدیر گروه پولی و بانکی اندیشــکده حکمرانی شریف 
را تجربه کرده و تدریس دروس اقتصاد کان، اقتصاد پول و بانکداری و بانکداری 
اســامی در ســطوح کارشناســی و کارشناســی ارشــد نیز از جمله ســوابق علمی و 

اجرایی وی محسوب می شود.
گفتنی است مجمع عمومی فوق العاده بانک تجارت نیز با دستور جلسه استماع 
گزارش هیات مدیره و گزارش بازرس قانونی در خصوص افزایش سرمایه و اتخاذ 
تصمیــم در خصــوص افزایش ســرمایه این بانــک به دلیل انتظار بــرای دریافت 
مجوز ســازمان بورس و اوراق بهادار و نیاز این ســازمان جهت بررسی های بیشتر، 
به تنفس خورد و برگزاری مجدد آن به ســاعت ۹ صبح روز سه شــنبه ۸ اسفندماه 

سال جاری موکول شد.

مدیر توســعه فنــاوری بانــک پارســیان از ارائه ســفته الکترونیک 
بــا ویژگی هــای خاص به عنوان یک ســند معتبر و قابــل تأیید در 
راستای پیاده سازی دولت الکترونیک و ارائه خدمات الکترونیک 
بــه مــردم، خبــر داد. ســفته  مزبــور، بــا برخــورداری از امضــای 
الکترونیــک و تکنولوژی هــای امنیتــی مــدرن، تعهــدات مالی را 
مطمئن ســاخته و به موازات تسهیل معامات تجاری، هزینه ها 

را نیز کاهش می دهد.
کامران کاظمی، مدیر توسعه فناوری بانک پارسیان با اعام خبر 
فــوق، گفت: ســفته الکترونیک بــا راهبری خزانه داری کل کشــور 
و همــکاری وزارت امــور اقتصادی و دارایی، در بانک پارســیان به 
عنوان یکی از نخستین بانک های ارائه دهنده این خدمت، پیاده 
ســازی شد و آماده سرویس دهی به مشتریان از طریق درگاه های 

غیرحضوری منجمله همراه بانک پارسیان من می باشد.
وی افزود: سفته الکترونیک یک نوع سند معتبر و قابل تأیید است 
که به صورت الکترونیکی ایجاد شده و کاربرد آن، تعهد پرداخت 

پول یا انجام مفاد یک قرارداد می باشــد. سفته الکترونیک دارای 
مزایایی مانند امنیت بالا، سهولت در معامات اینترنتی و کاهش 

هزینه ها است.
کاظمــی با بیــان اینکه ســفته الکترونیک می توانــد به عنوان یک 
ضمانت برای پرداخت وام یا انجام تعهدات مالی و قراردادهای 
مختلف مورد اســتفاده قرار گیرد، اظهار داشــت: شــما می توانید 
از ســفته الکترونیک برای دریافت وام که نمایانگر تعهد شما به 

بازپرداخت وام است، استفاده نمایید.
مدیر توســعه فناوری بانک پارســیان تصریح کرد: با الکترونیکی 
شدن سفته، تمام فرآیندهای صدور آن نیز به صورت الکترونیکی 
و غیرحضوری انجام می پذیرد. ســفته الکترونیک به جای سفته 
کاغذی به عنوان سند و مطابق با همان قوانین سفته کاغذی در 
معامات قابل استناد خواهد بود. وی درباره ویژگی های استفاده 
از سفته الکترونیک، گفت: سفته الکترونیک با استفاده از امضای 
الکترونیک و فرآیندهای امنیتی مدرن، اطمینان از اصالت ســند 

را فراهم ساخته و تقلب و جعل را کاهش می دهد. عاوه بر این، 
خریداران می توانند با اســتفاده از ویژگی بررسی سابقه پرداختی 

صادرکننده، از اعتماد به صادرکننده حصول اطمینان نمایند.
کامــران کاظمــی در ادامه با برشــمردن دیگــر ویژگی های خاص 
سفته الکترونیک بانک پارسیان، تاکید کرد: فرآیند تهیه و تدوین 
ســفته الکترونیک بــه صورت غیرحضــوری و بــدون مراجعه به 
بانــک، ســاده تر و ســریع تر انجام شــده و این امر، عــاوه بر ایجاد 
ســرعت و ســهولت در معامــات تجــاری، هزینه هــای مرتبط با 
ســفته های کاغذی از قبیل؛ چاپ، ارســال، نگهــداری و مدیریت 
ســفته های کاغذی را به شــدت کاهش داده و بــه نوبه خود، تأثیر 
به سزایی در حفظ محیط زیست به همراه دارد. وی با بیان اینکه 
ســفته الکترونیک به عنوان یــک راهکار مدرن و کارآمــد در حوزه 
تعهدات مالی مورد توجه قرار می گیرد، افزود: سفته الکترونیک 
بــه عنــوان ضمانــت بــرای درخواســت وام، تضمین انجــام کار 
به موقــع و صحیح در قراردادهای تجاری و دیگر موارد، اســتفاده 

می شــود. همچنیــن این اجــازه را به فــرد و شــرکت ها می دهد تا 
معامات خود را ساده تر، ایمن تر و سریع تر انجام دهند.

مدیــر توســعه فنــاوری بانــک پارســیان در پایــان گفــت: ســفته 
الکترونیک به عنوان یک پلتفرم مــدرن در دنیای تجارت و مالی 
به افراد و شــرکت ها امکان می دهد تا معامات خود را ســاده تر، 
ایمن تــر و ســریع تر انجام دهند. شــایان ذکر اســت خدمت مورد 
اشــاره، در فاز نخســت صرفاً معطوف به مشتریان حقیقی بوده 
و تعمیم آن به مشــتریان حقوقی نیز در کوتاه ترین زمان ممکن 

انجام خواهد پذیرفت.

مدیر توسعه فناوری بانک پارسیان اعلام کرد: 

ارائه سفته الکترونیک پارسیان با ویژگی های خاص



راه و مسکن

مدیرکل ایمنی و حفاظت دریایی سازمان بنادر و دریانوردی خبر داد؛ 

آخرین وضعیت تامین سوخت کم گوگرد 
برای شناورهای ایرانی

مدیرکل ایمنی و حفاظت دریایی سازمان بنادر و دریانوردی 
خبر داد؛

آخرین وضعیت تامین 
سوخت کم گوگرد برای 

شناورهای ایرانی
دریایــی  حفاظــت  و  ایمنــی  مدیــرکل 
آخریــن  دریانــوردی  و  بنــادر  ســازمان 
بــرای  وضعیــت تامیــن ســوخت کــم گوگــرد 
گفــت:  و  کــرد  تشــریح  را  ایرانــی  شــناورهای 
پیش نویس »آیین نامه اجرایی سوخت رســانی 
دریایــی« در جهــت تســهیل تامیــن ســوخت 

کم گوگرد در دست تدوین است.
ســازمان  رســانی  اطــاع  گزارش پایــگاه  بــه 
بنــادر و دریانوردی، نــادر پســنده در گفت وگــو 
بــا »ایســنا« دربــاره آخریــن وضعیــت تامیــن 
ســوخت کم گوگــرد بــرای شــناورهای ایرانــی، 
اظهــار کرد: با اجــرای الزام جهانی اســتفاده از 
ســوخت کــم گوگــرد )IMO ۲۰۲۰( از ابتــدای 
بــر   ،)۱۳۹۸ مــاه  دی   ۱۱(  ۲۰۲۰ ســال  ژانویــه 
مارپــل،  کنوانســیون  شــش  ضمیمــه  اســاس 
ســوخت  از  اســتفاده  بــه  موظــف  کشــتی ها 
ســفرهای  در  درصــد  نیــم  گوگــرد  میــزان   بــا 

بین المللی شده اند.

 وضعیت سوخت ناوگان دریایی ایران   
در سفرهای خارجی

وی افــزود: در ایــن زمینه ناوگان دریایی کشــور 
از ابتــدای ژانویــه ۲۰۲۰ در ســفرهای خارجی از 
ســوخت نیم درصد گوگرد اســتفاده می کند که 
بخشــی از این سوخت توســط پالایشگاه شازند 

اراک تولید و بخش دیگر نیز تامین می شود.
مدیــرکل ایمنــی و حفاظــت دریایــی ســازمان 
بنادر و دریانــوردی با بیان اینکه ظرفیت تولید 
ســوخت کم گوگرد در کشــور بایــد افزایش یابد 
و تولید ســوخت تنهــا متکی به یک پالایشــگاه 
نباشــد،  گفت: در مقوله ســوخت، وزارت نفت 
متولی تامین تولید و پخش ســوخت در کشــور 
اســت و ایــن وزارتخانــه عنــوان کرده کــه طبق 
برنامــه، تعــداد پالایشــگاه هایی را که ســوخت 
بــا گوگــرد نیم درصد تولیــد می کننــد، افزایش 

خواهد داد.
پســنده با بیان اینکه اعطای معافیت از ســوی 
کشــتی های  بــه  دریانــوردی  و  بنــادر  ســازمان 
ایرانی که صرفا در آب های داخلی کشــور تردد 
می کنند،   توضیح داد: امیدواریم تولید سوخت 
کم گوگــرد در داخــل کشــور به حــدی برســد که 
این کشــتی ها نیــز بتوانند از ســوخت کم گوگرد 

استفاده کنند. 
از ســوی دیگــر بخــش اعظمــی از قــاره اروپــا و 
آمریکا از سال ۲۰۱۵ الزامات سخت گیرانه تری 
بــرای ســوخت کشــتی ها اعمــال کــرده اســت 
درصــد  دهــم  یــک  گوگــرد  بــا  ســوخت  از   و 

استفاده می کنند.

 ضرورت افزایش میزان تولید سوخت   
کم گوگرد در کشور

وی با بیان اینکه تا سال ۲۰۲۵ نیز کشتیرانی در 
دریای مدیترانه )کشــورهای پایین قــاره اروپا و 
برخی از کشورهای آفریقایی( ملزم به استفاده 
از ســوخت با گوگرد یک دهم درصد می شوند، 
 عنــوان کــرد: بنابراین تــردد کشــتی های ایرانی 
در آب های مناطق یادشــده قاره اروپا و آمریکا 
و برخــی از کشــورهای آفریقایــی( مشــروط بــه 
اســتفاده از ســوخت با گوگرد یــک دهم درصد 
دریایــی  حفاظــت  و  ایمنــی  اســت.مدیرکل 
ســازمان بنــادر و دریانــوردی افــزود: از ایــن رو 
وزارت نفت در برنامه های توسعه ای خود باید 
به دنبــال افزایــش تعداد پالایشــگاه ها بــا توان 
تولیــد ســوخت یک دهــم درصد گوگرد باشــد، 
چرا که دنیا در حال حرکت به ســمت استفاده 
از ســوخت بــا گوگــرد یک دهــم درصد اســت و 
حتی کشــورهایی مانند ژاپن، سنگاپور، مالزی، 
مکزیــک و برخــی بنادر چین اعــام کرده اند تا 
سال ۲۰۲۷ میزان گوگرد سوخت کشتی ها را به 

یک دهم درصد کاهش خواهند داد.

برنامه تسهیل تامین سوخت کم گوگرد   
در کشور

این مقام مسئول در سازمان بنادر و دریانوردی 
درخصوص تســهیل در تامین مقوله ســوخت 
کــرد:  خاطرنشــان  نیــز  کشــور  در  کم گوگــرد 
پیش نویس »آیین نامه اجرایی سوخت رســانی 
دریایی« با همکاری نمایندگان سازمان بنادر و 
دریانــوردی، وزارت نفت، هیات دولت و ســایر 
دســتگاه های ذی ربط در دســت اقدام اســت و 
آیین نامــه مذکــور با توجه به چشــم انداز آینده 
ســوخت در صنعــت کشــتیرانی، برنامه هفتم 
توســعه و در جهت توسعه صنعت بانکرینگ 

کشور، تدوین می شود.

J O M L E H N E W S P A P E R

بنادر

اخبــار

با حضور مدیرعامل سازمان 
ملی زمین و مسکن برگزار شد؛

معارفه فرمانده پایگاه 
مقاومت بسیج سازمان 

ملی زمین و مسکن
مراســم تکریم و معارفه فرمانده 
پایــگاه مقاومــت بســیج ســازمان 
شــد.به  برگــزار  مســکن  و  زمیــن  ملــی 
ملــی  ســازمان  روابط عمومــی  گــزارش 
زمین و مســکن، مراسم تکریم و معارفه 
فرمانــده بســیج ســازمان ملــی زمیــن و 
مســکن با حضور ارســان مالکی معاون 
مدیرعامــل  و  شهرســازی  و  راه  وزیــر 
سازمان ملی زمین و مسکن، مجید وین 
فرمانده مرکز مقاومت بســیج وزارت راه 
و شهرســازی و اعضــای شــورای بســیج 

برگزار شد.

 رییس سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی اردبیل خبر داد؛

تخصیص ۱۶۰۰میلیارد 
تومان اعتبار برای 

طرح های پیشران اردبیل
شایقی، رییس سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی اردبیل گفت: در سال 
مالی جاری بالغ بر یک هزار و ۶۰۰میلیارد 
تومــان اعتبــار بــرای طرح هــای مهــم و 
پیشــران اســتان اختصــاص یافته اســت.

داود شایقی در گفت وگو با خبرنگار بازار، 
با اشاره به تخصیص ۱۶۰۰ میلیارد تومان 
اعتبــار بــرای طرح هــای پیشــران اردبیل 
و  یک هــزار  مبلــغ  ایــن  از  کــرد:  اظهــار 
۷۴میلیــارد تومان بــرای راه آهن اردبیل 
مابقــی  و  یافتــه  اختصــاص  میانــه   –
توســعه  بــرای  نیــز  تومــان  ۴۰۰میلیــارد 
بزرگراه ها، آبرسانی به شهرها و روستاها، 
تکمیــل تصفیه خانه فاضــاب و مجتمع 
تالار شــهر اردبیل اختصاص یافته است.

وی تصریــح کــرد: در پایــان ســال مالــی 
گذشته ۶هزار و ۵۰۰میلیارد تومان اعتبار 
بــا جــذب صــد درصــدی را برای اســتان 
شــاهد بودیــم که بخشــی از ایــن منابع از 
محل ســفر رییــس جمهــور بوده اســت.

رییــس ســازمان مدیریــت و برنامه ریزی 
اســتان اردبیــل تعهــد ســازمان برنامه و 
بودجــه را در ســفر اول رییــس جمهور به 
اســتان اردبیــل ســه هــزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومــان اعــام کــرد و گفــت: بالاتــر از این 
تعهــد تاکنــون ســه هــزار و ۸۰۰ میلیــارد 
و  زیربنایــی  پروژه هــای  جــذب  تومــان 
است.شــایقی  شــده  اســتان  عمرانــی 
مهمتریــن پروژه هــای اســتان را راه آهن 
اردبیــل – میانــه اعام کرد و افزود: ســال 
مالی گذشــته ۴۸۸ میلیــارد تومان اعتبار 
مصــوب راه آهن را به بیــش از یک هزار و 
تــا  دادیــم  ارتقــا  تومــان  میلیــارد   ۳۲۱
تخصیــص منابــع را بــه شــکل مناســب 
شــاهد باشــیم.وی ضــرورت تکمیل باند 
دوم راه های اســتان از شــمال تا جنوب را 
یادآور شد و خاطرنشان کرد: تونل حیران 
ســال آینده تکمیل و آمــاده بهره برداری 
شــده تا از شــدت ترافیــک در این مســیر 
ســدهای  تکمیــل  شود.شــایقی  کاســته 
ســاخت  هــای  زیــر  توســعه  معیشــتی، 
تکمیــل  و  صنعتــی  شــهرک  هــای 
بیمارســتان نجف  زاده اردبیل و ولیعصر 
مشگین شــهر را یادآور شــد و اضافه کرد: 
مجموعه های فرهنگی به ویژه تالار شهر 
اردبیــل مــورد توجه و دقت نظر اســت تا 
شاهد تکمیل و بهره برداری این مجتمع 
عظیم فرهنگی باشــیم.وی بیان کرد: در 
تکمیــل  پروژه هــا،  ایــن  اجــرای  کنــار 
ساختمان دولت از دیگر اولویت ها است 
و بــرای تکمیل ســدهای بزرگ اســتان با 
هــدف آبرســانی بــه شــهرها و روســتاها 
در  است.شــایقی  شــده  جــدی  توجهــی 
بخش دیگری از سخنان خود یادآور شد: 
تاکنــون یک هــزار و ۶۰۰ میلیــارد تومــان 
برای طرح های اســتان اختصــاص یافته 
که عمده این مبلغ برای راه آهن و مابقی 
نیــز بــرای طرح هــای توســعه بزرگراه ها، 
آبرسانی به شهرها و روستاها و تالار شهر 
اختصــاص یافته اســت.وی تصریح کرد: 
قرار اســت در مدت ۲ سال و با تخصیص 
۲۹۷ میلیــارد تومــان، ۹۱ پــروژه ملــی در 
ســطح اســتان اجرایــی و عملیاتی شــود.

رییــس ســازمان مدیریــت و برنامه ریزی 
اســتان اردبیل گفت: تاکنون ۱۴۸ میلیارد 
تومــان از این منابع به اســتان تخصیص 

یافته است.

نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران:

بلیت قطارهای 
۵ستاره ۵۴درصد 

گران می شود
نایب رئیــس اتــاق بازرگانــی ایران 
گفــت: افزایش قیمت ۵۴درصدی 
قیمت بلیت قطارهای ۵ ستاره، در شورای 
گفت وگــوی دولــت و بخــش خصوصــی 
تصویب شد.به گزارش بازار، کیوان کاشفی 
در حاشیه جلسه شورای گفت وگوی دولت 
و بخــش خصوصــی در جمــع خبرنگاران 
درباره مصوبات این شــورا؛ اظهار داشــت: 
براساس پیشــنهاد انجمن صنفی شرکت 
هــای حمــل و نقــل ریلی مصوب شــد که 
قیمت بلیت قطار ۵ ســتاره در سال جاری 
افزایــش قیمت نداشــته باشــد.وی افزود: 
براســاس تفاهمــی که در ســال هــای قبل 
قیمــت بلیت هــای قطارهــای ۵ ســتاره از 
قیمت گــذاری معــاف بودند اما ســازمان 
حمایــت و شــرکت راه آهــن ایــن توافق را 
مشــمول  خدمــت  ایــن  و  کــرده  نقــض 
اتــاق  رئیــس  شــد.نایب  قیمت گــذاری 
بازرگانی ادامه داد: در این جلسه براساس 
پیشنهاد انجمن مصوب شد تا درخواست 
افزایــش قیمت بلیت قطارهای ۵ ســتاره 
مربوط به سال های ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ به ترتیب 
۲۵ درصد و ۲۹درصد در سال آینده اعمال 
شــود.وی گفت: بر اســاس مصوبه شورای 
گفتگو در مجموع ۵۴ درصد به قیمت پایه 
بلیت های قطارهای ۵ ستاره در سال آینده 

اضافه خواهد شد.

صفحه05

صفحه06

0606

 دبیر شورای عالی شهرسازی 
و معماری ایران:

۶۲۴هکتار زمین برای اجرای 
نهضت ملی مسکن و جوانی 

جمعیت به اردبیل الحاق می شود

مدیرکل دفتر ترانزیت و حمل و نقل بین المللی 
سازمان راهداری:

سامانه جامع حمل ونقل 
بین المللی در بخش کالا و 
مسافر به بهره برداری رسید

رییس سازمان هواپیمایی کشور:

سه سایت به علت 
گران فروشی بلیت 
هواپیما متوقف شدند

محمــدی بخــش، رییس ســازمان هواپیمایی گفت: تا مشــخص شــدن نحــوه قیمت گــذاری بلیت های 
هواپیمــا، ایرلاین هــا بایــد با قیمت قبلی بلیت در بازار عرضه کنند و امروز ســه ســایت فروش بلیت به 

علت گران فروشی متوقف شدند.به گزارش بازار، محمد محمدی بخش رئیس سازمان هواپیمایی 
کشــور با بیان اینکه با ســوداگران بازار بلیت برخورد قاطعانه ای می شــود، گفت: تا مشخص شدن 
قانــون نهایــی برای نحــوه قیمت گــذاری بلیت هواپیما، ایرلاین موظف هســتند که طبق گذشــته 

بلیت ها را در بازار عرضه کنند و اگر ایرلاینی دچار تخلف شــود مجوز آن باطل و به مراجع 
رســیدگی ارجاع داده می شــود.رئیس ســازمان هواپیمایی در ادامه تاکید کرد: براســاس 

اباغ معاون دادستان و جانشین سرپرست دادسرای عمومی و انقاب ناحیه ۳۰ ویژه 
فرودگاه های تهران به شرکت های هواپیمایی، »شرکت های موج زمزم، چارتر ۷۲۴ و 

زیرمجموعه های آن و گروه نرم افزاری آپ« به علت گران فروشی بلیت هواپیما، 
از هرگونه واگذاری و فروش بلیت تا اطاع ثانوی ممنوع شدند.

مدیرعامل شرکت عمران پردیس: 

هیچ واحد مسکن مهری 
بدون امکانات به متقاضیان 

تحویل داده نمی شود

مدیرعامــل راه آهــن گفت: مــا از روز اول بــه دنبال 
ارتقــای گام به گام وضعیت معیشــتی همکارنمان 
بــوده ایــم کــه البته ایــن ارتقــا بســتگی بــه افزایش 

راندمان بخش های مختلف شرکت نیز دارد.
جمهــوری  آهــن  راه  عمومــی  روابــط  گــزارش  بــه 
اســامی ایران، در جلســه هفتگی کمیســیون عالی 
گــراف که به ریاســت مدیرعامل راه آهن و با حضور 
اعضــای هیات مدیره و معاونین و مدیران ســتادی 
به صورت حضوری و مدیران کل مناطق و معاونین 
و روسای ادارات مناطق به صورت ویدیو کنفرانسی 
برگزار شد، دکتر صالحی با اشاره به موضوع اصاح 
فراینــد ســبد رفاهی بــا توجه به مصوبات جلســات 
قبلی کمیسیون عالی گراف گفت: در محاسبه مبلغ 
سبد رفاهی مناطق مختلف سعی شد با هدفگذاری 
افزایش شاخص حمل و همچنین افزایش سرعت 
بازرگانی، شاخص های مختلف عملکردی مناطق  
از جملــه تــن کیلومتر ناخالــص، تناژ بارگیــری، تناژ 
تخلیه، بهره وری لکوموتیو، سزعت سفر واگن باری، 

درآمــد، ایمنی و حجم و تاخیر قطارهای مســافری 
مد نظــر قرار بگیرد و فرمول به نحوی تنظیم شــود 
که بــا بهبــود عملکرد مناطــق در این شــاخص ها، 

مبلغ رفاهی آن منطقه نیز افزایش یابد.
مدیرعامل راه آهن با اشــاره به اینکه مجموع مبلغ 
ســبد رفاهی نســبت به ماه گذشته بصورت متوسط 
بیــش از ۵۰ درصد رشــد کرده اســت افــزود: برخی 
مناطق با توجه به عملکرد رشــدهای بالاتر و برخی 
نیز عدم رشد داشته اند. قطعا ما خوشحال میشویم 
که این مبلغ را هر چه بیشــتر نیــز افزایش دهیم که 
البته بســتگی بــه عملکرد تک تک همــکاران در هر 

منطقه دارد.
وی ادامه داد: اگر با تاش و غیرتمندی پرسنل یک 
منطقه، عملکرد آن منطقه در شاخصهای مختلف 
بار و مســافر و ایمنــی ارتقا یابد همکاران آن منطقه 
حتمــا اثــر این تــاش خودشــان را در مبلــغ رفاهی 
دریافتی ماهیانه خودشان خواهند دید و اگر خدای 
نکــرده عملکــرد یــک منطقه افــت کند، همــکاران 

رفاهــی  قالــب  در  کمتــری  دریافتــی  منطقــه   آن 
خواهند داشت.

دکتر صالحی گفــت: اکنون همکاران مــا در مناطق 
مختلــف فرصت یک کار تیمــی ماهانه را پیدا کرده 
انــد و ایــن تیم یا بــا هم منتفع میشــوند و شــیرینی 
افزایش دریافتی خود را با هم می چشند و یا خدای 
ناکــرده اگــر در ایــن کار تیمــی برخــی سســتی کنند، 
دود آن به چشــم کل تیم میرود که البته امیدواریم 
همیشه شــاهد افزایش عملکرد و افزایش دریافتی 

همکاران باشیم.
مدیرعامــل راه آهن در پایان همــگان را به فرهنگ 
شکرگذاری توصیه کرد و افزود: طبق وعده الهی اگر 
کسی شــکرگذار نعمت باشــد خدا نعمت را بیشتر 
میکند. همکاران ما هــم باید این فرهنگ را در بین 
خود گسترش دهند و به اصطاح به همدیگر  انرژی 
مثبــت بدهند تــا با روحیــه بالاتر و انگیزه بیشــتر به 
دنبــال اتفاقات مثبت برای کشــور و برای معیشــت 

همکاران باشند.

صفحه 06

مدیر عامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل تشریح کرد؛ 

  بدترین نوع حمل و نقل
به دلیل وجود یارانه نفت

مدیرعامل شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران در کمیسیون عالی گراف: 

تلاش ما رفاه هرچه بیشتر همکارانمان است

دبیر کمیته عفاف و حجاب شرکت فرودگاه ها خبر داد؛

برنامه 12 گانه کمیته عفاف و حجاب شرکت فرودگاه ها 
برای صیانت از حجاب

فرودگاه

دبیــر کمیته عفــاف و حجاب شــرکت فرودگاه ها از 
تدویــن دســتورالعمل ۱۲گانــه صیانــت از حجاب 
در ســتاد و فرودگاه ها خبر داد و گفت: این شــرکت 
بــر  دولتــی  و  حاکمیتــی  دســتگاه  یــک  به عنــوان 
اســاس تکالیف شــرعی و عرفی موظــف به اجرای 
دستورالعمل های صیانت از حجاب در فرودگاه ها 
اســت.به گزارش روابط عمومی شرکت فرودگاه ها 
و ناوبــری هوایــی ایــران؛ قربانــی امین در نشســت 
کمیته عفاف و حجاب که روز یکشــنبه برگزار شــد، 
بــر رعایت الزامــات اداری و اخــاق حرفــه ای در 
حــوزه عفــاف و حجاب بــه معنی رعایــت و حفظ 
پوشــش کارکنــان زن و مــرد در فضــای اداری در 
راستای اجرای دستورالعمل عفاف و حجاب تاکید 
کرد.وی با اشاره به دیگر برنامه های مدون از سوی 
کمیته عفاف و حجاب بــرای صیانت از حجاب در 
فرودگاه هــا گفت: آمــوزش و اقناع ســازی در حوزه 
عفاف و حجاب برای کارکنان، انجام فعالیت های 
فرهنگی هنری و تبلیغی، ارائه خدمات مشاوره ای 
محیطــی  تبلیغــی  فضاســازی  اخاقــی،  و  دینــی 
بــا محوریــت عفــاف و حجــاب، تشــویق و تربیــت 
کارکنــان محجبه و فعال در حوزه عفاف و حجاب، 
ارشــاد و راهنمایی کارکنان، مســافران و مستقبلین 
بــا  جلســات  برگــزاری  پوشــش،  بــد  و  بدحجــاب 
دســتگاه های دولتــی و حاکمیتــی، هماهنگــی در 
حــوزه عفــاف و حجــاب در فرودگاه هــا، اســتفاده 
از ظرفیــت حراســت فرودگاه هــا، برخــورد قانونی 
و  عفــاف  حــوزه  و  هنجارشــکنان  و  متخلفیــن  بــا 
حجــاب و انجــام هرگونــه اقدام لازم بــرای تقویت 
و تحکیــم فعالیت هــا در حــوزه عفــاف و حجاب از 
ســوی فرودگاه ها مواردی اســت که اجرایی خواهد 
شد.دبیر کمیته عفاف و حجاب شرکت فرودگاه ها 
بــا بیــان اینکه موضــوع صیانت از حجــاب از درب 
ورودی فرودگاه ها آغاز می شود و تا ورود به هواپیما 
ادامــه خواهــد داشــت، گفــت: نخســتین تذکــر در 
محل درب های ورودی توســط فراجا، دومین تذکر 
در ســالن ها توســط مدیــر ترمینــال، ســومین تذکر 

توسط پرسنل شرکت های هواپیمایی هنگام صدور 
کارت پرواز و آخرین تذکر در داخل هواپیما توســط 
مهمانــداران و کارکنان شــرکت هواپیمایــی انجام 
می شــود.قربانی امین با بیان اینکه امر به معروف 
و نهی از منکر به خوبی در فرودگاه های کشور انجام 
می شود، گفت: این امر باید مستمر باشد و با کمک 
تشکل های آموزش دیده مردمی انجام شود.وی با 
اشاره به برنامه ریزی دشمن برای به حاشیه بردن 
کشور گفت: دشمنان قســم خورده لحظه ای بیکار 
نیســتند و باید با هوشــیاری و آموزش به اســتقبال 

صیانت از عفاف و حجاب برویم.

مســتلزم    فرهنگــی  برنامه هــای  انجــام 
پیش بینی و برنامه ریزی دقیق است

همت علی شــاه نظری معــاون توســعه مدیریت 
و منابع شــرکت فرودگاه ها در این نشســت گفت: 
از هم اکنــون بایــد بــا برنامــه منظــم به اســتقبال 
برنامه های ســال جدیــد برویــم و پیش بینی لازم 
درخصــوص اجــرای برنامه هایــی مثــل برگزاری 
کارگاه های آموزشــی ویژه ائمه جماعت در ســال 

آینده داشته باشیم.

نقــش پررنگ ائمه جماعت در ترویج عفاف   
و حجاب

حجت الاسام سامعی رئیس ستاد اقامه نماز نیز 
که در نشست کمیته عفاف و حجاب حضور داشت، 
گفت: روحانیــون و ائمه جماعت که در فرودگاه ها 
حضــور دارند، می تواننــد نقش مشــاور را در حوزه 

عفــاف و حجــاب ایفــا کننــد و در فضایــی مطلوب 
پاسخگوی شبهات و مسائل این حوزه باشند.وی با 
اشــاره به اینکه نیاز به برگزاری کارگاه های آموزشی 
ویــژه ائمــه جماعــت فرودگاه هــای کشــور داریــم، 
گفت: با توجه به حساسیت هایی که از سال گذشته 
در کشــور وجــود دارد، ائمــه جماعــت بــا آمــوزش 
و رفتــار روانشناســانه می تواننــد نقــش پررنگی در 

ترمینال ها داشته باشند.

لزوم نظارت بیشتر بر تبلیغات فرودگاهی  
اســماعیلی، نماینــده امــور بانــوان نیز در نشســت 
کمیتــه عفاف و حجاب بر نظــارت جدی بر پخش 
ســالن های  و  ترمینال هــا  در  محتوای تبلیغــی 
فرودگاهــی تاکید کــرد و گفت:  ایــن تبلیغات باید 
در راستای صیانت از عفاف و حجاب باشد.قربانی 
مدیــرکل گزینــش نیــز در ادامــه ضمــن تاکیــد بــر 
نظارت بر عفاف و حجاب درون مجموعه شــرکت 
فرودگاه ها گفت: لازمه ی اجرای امربه معروف این 
است که خود نیز عامل به آن باشیم.محمدیوسف 
کانتــری ثقفــی، مشــاور امــور ایثارگــران شــرکت 
فرودگاه ها نیز به عنوان عضو کمیته عفاف و حجاب 
در ایــن نشســت گفت: ما به عنوان نهــاد حاکمیتی 
موظــف به هماهنگی و پیگیری موضوعات مطرح 
شده در این کمیته هستیم.درویش فرمانده بسیج 
پلیــس  نماینــده  ابراهیمــی  فرودگاه هــا،  شــرکت 
فرودگاه ها و هاشــمی نماینده ســپاه نیز در نشست 
کمیتــه عفــاف و حجاب پیشــنهادات و موضوعات 

مد نظر خود را مطرح کردند.

   چهارشنبه
    2 بهمن 1402 
  سال هفتم 
   شماره 1739



 مدیرعامل شرکت 
بازآفرینی شهری از نمایشگاه 

رسانه های ایران بازدید کرد

مدیرکل دفتر ترانزیت و حمل و نقل بین المللی سازمان راهداری:

 سامانه جامع حمل ونقل بین المللی 
در بخش کالا و مسافر به بهره برداری رسید

هواپیمایی

شهری حملونقل

راه و مسکن 06J O M L E H N E W S P A P E R

امروز در تقویم: درگذشت "عبدالرحمن شرفكندی" ادیب و محقق كرُد )1369 ش( l محاکمه عباس رمزی عطائی فرمانده سابق نیروی دریایی و دیگر متهمان و همکاران وی در دادگاه نظامی به جرم ارتشاء، سوء استفاده و تدلیس آغاز شد)1354ش( l شهادت شهید یعقوب پرناک )1361ش(

مدیرکل بنیاد مسکن گلستان خبر داد؛
احداث ۲۰ هزار واحد مسکونی 

شهری و روستایی در گلستان
      مدیرکل بنیاد مســکن گلســتان گفت: در حال حاضر 
۲۰هزار واحد مســکن در شــهرها و روستاهای گلستان 

در حال اجرا است.
به گزارش بازار به نقل از روابط عمومی بنیاد مســکن 
انقاب اســامی گلســتان، ســیدمحمد حســینی اظهار کــرد: تهیه و 
تامین مســکن حمایتی، جوانان و ســایر اقشــار یکــی از اولویت های 
مهم در راســتای اجرای طرح نهضت ملی مسکن است و اقدامات 
اجرایــی آن در تمامــی شــهرهای زیــر ۲۵ هــزار نفــر جمعیــت و 

روستاهای گلستان آغاز شده  است .
مدیر کل بنیاد مسکن انقاب اسامی گلستان تصریح کرد: در حال 
حاضر ۲۰ هزار واحد مسکن در شهرها و روستاهای گلستان در حال 

اجرا است.
حمایتــی،  مســکن  تامیــن  در  خیریــن  و  نیکــوکاران  افــزود:  وی 
خانواده های تحت پوشــش کمیته امداد و بهزیســتی و ســایر اقشــار 
سهم بسزایی دارند و امسال این افراد نیکوکار در گلستان سه هزار و 
۷۱۱ مترمربع زمین برای احداث مسکن برای این جامعه هدف به 

حساب ۱۰۰ امام)ره( اهدا کردند.
به گفته مدیرکل بنیاد مســکن گلســتان، ســه هزارو ۲۹۴ مترمربع از 
ایــن اراضــی در حوزه روســتایی و ۴۱۷ مترمربع در حوزه شــهری به 

ارزش ریالی مجموعا ۱۱ میلیارد تومان است.
وی گفــت: نیکوکاران عاوه بر کمک های نقدی می توانند در تامین 
زمین، تامین مصالح و تقبل در پرداخت اقســاط تســهیات بانکی 
این افراد در احداث مســکن در راســتای اجــرای طرح نهضت ملی 

مسکن یاریگر باشند.

مدیرعامل شرکت عمران پردیس:
 هیچ واحد مسکن مهری 

بدون امکانات به متقاضیان 
تحویل داده نمی شود

      »خلیــل محبــت خــواه«، مدیرعامــل شــرکت عمران 
پردیــس گفــت: هیــچ یــک از واحدهای مســکن مهر 
بدون امکانات به متقاضیان تحویل داده نمی شــود و 
تمامی مطالبات پیمانــکاران در این بخش پرداخت 

شده است.
به گزارش بازار، مدیرعامل شــرکت عمــران پردیس گفت: در حال 
حاضــر تمامــی واحدهای مســکن مهر در پردیس در حال ســاخت 
اســت و با پیمانکاران متخلف در این حوزه برخورد شــدیدی شــده 

است و پیمانکاران کم کار در این حوزه هم برکنار شده اند.
بــه گفتــه وی طبــق قانــون پیمانــکاران موظــف هســتند واحد های 
مســکن مهــر را با تمامــی امکانات بــه متقاضیان تحویــل دهند که 
در صــورت عــدم تحویــل با امکانــات کافی بــا آنها برخــورد خواهد 
 شــد. واحــدی بــدون امکانــات به هیــچ یــک از متقاضیــان تحویل 

داده نمی شود.
او تاکید کرد: روند سرعت ساخت پروژه های مسکن مهر در پردیس 
مناســب بــوده و بــه زودی ۷ هزار واحد مســکن مهــر در پردیس به 

بهره برداری خواهد رسید.

رئیس شورای اسلامی شهر تهران:
»ال آر تی« با شرایط تهران 

همخوانی ندارد
      چمران، رئیس شورای شهر تهران گفت: ما معتقدیم 
ال آر تــی کــه بــا ریــل کار می کنــد بــا شــرایط تهــران 

همخوانی ندارد.
به گزارش بازار، مهدی چمران پیش از آغاز دویســت 
و هفدهمین جلســه شورای شــهر تهران در جمع خبرنگاران اظهار 
کرد: در جلســه شــورا بــه بررســی تبصره هــای لایحه بودجــه ۱۴۰۳ 
شــهرداری تهران خواهیم پرداخت و بــا توجه به اینکه می خواهیم 
در جلســه صبــح و عصــر به این لایحه بپردازیم، به دســتور جلســه 

دیگری نخواهیم رسید.
وی درخصوص خروج قطار از ریل در روز گذشــته در محور صادقیه 
تصریــح کــرد: این قطار بــرای آزمایش بــوده و بنابر گزارشــی که به 
مــا داده اند از ریل خارج شــده و در انتهای خــط به موانعی برخورد 

می کند. خوشبختانه حتی راهبر آن نیز آسیب جدی ندیده است.
رئیس شورای شــهر تهران همچنین در خصوص آخرین وضعیت 
احداث قطار ملی گفت: اعتبارات آن تامین و شروع به ساخت شده 
و ان شاءالله تا پایان سال آینده وارد چرخه حمل و نقل خواهد شد.

چمــران در خصــوص اخباری مبنی بر قطع درختــان در پادگان ۰۶ 
گفت: بنده در این زمینه پیگیری کردم و اعام شد که هیچ درختی 
قطع نشده است.رئیس شــورای شهر تهران گفت: قرار بود در سال 
جــاری ۲ هــزار دســتگاه وارد خط شــود اما ایــن تعداد آماده نشــده 
اســت.چمران همچنیــن درخصوص احــداث ترامــوا تصریح کرد: 
هیچ اختاف نظری در ارتباط با این موضوع وجود ندارد و موضوع 
به نوع ورود تراموا به پایتخت بر می گردد و با توجه به شــرایط شهر 
تهــران ما باید به ســمت تراموا با چرخ های لاســتیکی حرکت کنیم 
و ایــن مــد از حمــل و نقل شــبیه اتوبوس های دوکابین و ســه کابین 
خواهــد بــود.وی اضافه کرد: ما معتقدیم »ال آر تــی« که با ریل کار 
می کنــد با شــرایط تهــران همخوانی ندارد و این ســبب شــده که به 
سمت تراموا به ســمت چرخ پاستیکی برویم که شبیه اتوبوس دو 
کابین می شود. ضمن اینکه باید ابعاد این پروژه بررسی دقیق شود 

که هنوز نشده است.

ساخت ۱۰۰ هزار مسکن 
استطاعت پذیر در تهران

      معاون شهرسازی و معماری شهرداری تهران گفت: 
حدود ۷۰درصد از مجموعه درآمدی که سال گذشته 

اخذ کردیم، برای ساخت پارکینگ هزینه شد.
معــاون  صارمــی«،  »حمیدرضــا  گزارش بــازار،  بــه 
شهرســازی و معمــاری شــهرداری تهــران در مــورد اولویت هــای 
ســال ۱۴۰۳ ایــن معاونت اظهار کــرد: مهم تریــن اولویت معاونت 
شهرســازی و معماری شــهرداری تهران برای ســال آینــده، ارتقای 
شاخص های کیفی زندگی در شهر تهران با رویکرد سرمایه گذاری، 
افزایــش صــدور پروانــه ســاختمانی خصوصــا در بافت فرســوده و 
کاهش زمان آن، افزایش شــاخص های معماری ســبز و اســتحکام 
ســازه ای اســت.وی درخصــوص ســاخت پارکینــگ در شــهر تهران 
هــم گفــت: ســال گذشــته از مجموعــه درآمــدی کــه اخــذ کردیــم، 
حدود ۷۰درصد آن خرج ســاخت پارکینگ شــد.معاون شهرسازی 
و معمــاری شــهرداری تهــران درخصــوص مهمتریــن طــرح ایــن 
معاونــت در ســال آتــی نیز گفــت: مهمترین طرحی کــه داریم این 
است که ســاخت ۱۰۰هزار واحد مسکن استطاعت پذیر را در تهران 
شــروع کنیم تا در سال آینده قیمت مســکن و اجاره در تهران ثبات 
پیدا کند.صارمی در ارتباط با میزان صدور پروانه های ساختمانی در 
ســال جاری هم خاطرنشان کرد: در سال ۱۴۰۰، ۵هزار و ۴۰۰پرونده 
ســاختمانی و در ســال ۱۴۰۱، ۱۰هــزارو۸۰ پرونــده ســاختمانی و از 
ابتــدای ســال جــاری تــا ۲۹ بهمــن مــاه هــم ۱۲ هــزار و ۸۰۰ پروانــه 

ساختمانی صادر شده است.

اخبــاریادداشت

هواپیمایــی  عمومــی  روابــط  مدیــرکل 
جمهوری اسامی ایران »هما« از ارائه بیش 
از ۳۲۵۰ مــورد خدمــات ویژه به مســافران 
توان خواه در پروازهای بین المللی و داخلی 

در سال ۲۰۲۳ خبر داد.
حسام قربانعلی در گفتگو با خبرنگار پایگاه 
خبری وزارت راه و شهرســازی با بیان اینکه 
خدمات ویژه از هنگام ســوار تا پیاده شــدن 
از هواپیمــا را در بر می گیــرد اظهار کرد: این 
خدمات به مسافران توان خواه شامل افراد 
کم توان و ســالمند کــه نیازمند جا به جایی 
بــا ویلچر هســتند، ارائه می شــود و از این رو 
مســافران برای دریافت خدمــات ویژه باید 
در زمــان صــدور بلیت، درخواســت خود را 

ثبت کنند.

وی افــزود: شــرکت های هوایــی در راســتای 
الزامــات یاتــا، خدمــات ویــژه ای را از کمک 
برای ســوار شــدن تــا نشســتن در هواپیما و 
کمــک در بارگیــری وســایل کمکــی همــراه 
ارائه می کنند و بر همین اساس، واحد ویژه 
خدمــات »همــا« در دو فــرودگاه مهرآبــاد 
و حضــرت امــام )ره( فعالیــت می کننــد و 

مسئول ارائه این خدمات هستند.
مدیــرکل روابط عمومی »هما« بــا تأکید بر 
اینکــه مســافر بــرای دریافت ایــن خدمات 
بایــد درخواســت خــود را در زمــان صــدور 
بلیت ثبــت کند، یــادآور شــد: این خدمات 
شــامل ارائــه ویلچــر، جابه جایــی بیمــاران 
نیازمند ســفر با برانکارد، بیمــار نیازمند به 
دریافت اکســیژن و مراقبت بالینی در طول 

پــرواز، به صــورت خوابیــده و یا درخواســت 
حمل تجهیزات پزشکی شخصی به داخل 

هواپیما است.
به گفتــه قربانعلــی؛ هواپیمایــی جمهوری 
اسامی ایران »هما«در سال ۲۰۲۳ میادی 
)از ۱۱ دی ماه ۱۴۰۱ در مدت یک ساله( بیش 
از ۱۴۰۰ مــورد خدمات ویــژه را در پروازهای 

بین المللی ارائه کرده است.
در  خدمــات  ایــن  ارائــه  خصــوص  در  وی 
پروازهــای داخلــی نیــز گفــت: در پروازهای 
مســافران  بــه  خدمــات  ایــن  نیــز  داخلــی 
متقاضی ارائه می شــود و در مدت یادشــده 
یک هــزار و ۸۵۰ از ایــن نــوع خدمــات بــه 

مسافران پروازهای داخلی داده شد.
مدیــرکل روابط عمومــی »همــا« بــا اشــاره 

بــه فراهــم بــودن امکان ســفر بــا برانــکارد 
بــرای مســافر نیازمند در پروازهــای داخلی 
و بیــن المللی گفت: در مــدت زمان مذکور 
۳۰ مســافر نیازمنــد برانــکارد بــا پروازهای 
هواپیمایــی جمهــوری اســامی ایران ســفر 

کردند.
مســافران  کــرد:  نشــان  خاطــر  قربانعلــی 
متقاضــی ایــن خدمــات در هنــگام صــدور 
بلیــت از طریــق دفاتر »همــا«در داخل و یا 
خــارج از کشــور، دفاتــر خدمــات مســافرت 
iranair. هوایــی و ســایت »هما«به نشــانی

com می تواننــد درخواســت خــود را ثبــت 
نماینــد.  مدیرکل روابط عمومــی »هما«در 
مورد شــرایط ســفر ســایر بیمــاران نیازمند 
و  هفتــه   ۲۸ بــالای  بــاردار  بانــوان  گفــت: 

بیمــاران نیازمنــد ســفر می بایســت پس از 
تکمیــل فرم هــای مربوطه و تجویز پزشــک 
معتمد مرکز پزشکی هوایی “هما”، نسبت 

به خرید بلیت اقدام کنند.

مدیرکل روابط عمومی هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران خبر داد؛

 ارائه بیش از ۳۲۵۰ مورد خدمات ویژه به مسافران توان خواه 
از سوی »هما« در سال ۲۰۲۳

مدیــرکل دفتــر ترانزیــت و حمــل و نقل بین 
المللــی ســازمان راهــداری و حمــل و نقــل 
جــاده ای از بهره برداری کامل ســامانه جامع 
حمــل و نقــل بیــن المللــی در بخــش کالا و 

مسافر در بهمن ماه امسال خبر داد.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی 
از ســازمان راهــداری و حمل و نقــل جاده ای، 
»جــواد هدایتــی«، مدیــرکل دفتــر ترانزیــت 
و حمــل و نقــل بیــن المللــی ایــن ســازمان 
گفت: به منظــور مدیریــت تــردد در مرزهــای 
جاده ای کشــور و صدور یکپارچه اســناد حمل 
ونقــل جــاده ای، بهــره بــرداری آزمایشــی از 
ســامانه جامــع حمــل و نقــل بیــن المللی از 
تاریخ ۵ تیر ماه ســال جــاری در بخش صدور 
راهنامــه و مدیریت و کنترل تــردد از مرزهای 
جــاده ای آغاز شــد و با تکمیل تدریجی ســایر 
بخش هــا از جملــه بخــش مســافری و تبادل 
اطاعــات بــا ســایر ارگان هــا و دســتگاه ها در 
بهمن ماه ســال جاری به بهــره برداری کامل 
رسید.وی افزود: در سامانه جامع حمل ونقل 
بین المللی تمام سفرهای بخش حمل ونقل 
بین المللــی توســط شــرکت های مســافری و 
باری از طریق سامانه جامع حمل و نقل بین 

المللی ثبت می شود.
هدایتــی بــا بیــان اینکــه امــکان ثبــت ســفر و 
دریافــت کــد قبــل از ورود نــاوگان بــه پایانــه 
مرزی فراهم شده اســت، افزود: شــرکت های 

ریــزی  برنامــه  بــا  بین المللــی  حمل ونقــل 
مناسب و در هنگام آغاز سفر و قبل از رسیدن 
نــاوگان بــه پایانه های مــرزی نســبت به ثبت 
ســفر و اخذ کد رهگیری در سامانه اقدام کرده 
و بر اساس کد صادر شده تشریفات مرزی نیز 
انجام می شــود.وی کاهــش توقــف نــاوگان در 
پایانه های مرزی، تســریع در تشریفات مرزی 
و همچنیــن پیش بینی ترافیک ناوگان در مرز 
و افزایش نظارت شــرکت ها بر نــاوگان تحت 
پوشــش و امــکان ایجاد ســامانه نوبــت دهی 
در پارکینگ هــای مجــاور پایانه هــای مرزی بر 
اســاس اطاعات اخذ شده از سامانه جامع را 
را از مهم ترین محسنات این سامانه برشمرد 

و افزود: پس از ورود ناوگان به محوطه مبادی 
مرزی، با ارائه کد ســفر به نمایندگان سازمان 
راهداری در پایانه های مرزی، کلیه تشــریفات 
نــاوگان بین المللــی در کمترین زمان ممکن 

صورت می پذیرد.
بــه گفتــه هدایتــی بــا راه انــدازی این ســامانه 
امکان تبادل اطاعات با ســامانه های داخلی 
ســازمان راهــداری و حمــل و نقل جــاده ای و 
سایر ارگان ها مانند سامانه های گمرک، بیمه 
مرکــزی، کانون جهانگردی، شــرکت نفت و... 
فراهم شده اســت و کلیه مجوزهای مورد نیاز 
بــرای ناوگان نیــز به صورت متمرکــز از طریق 

همین سامانه جامع صورت می پذیرد.

»محمد آئینی«، معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت بازآفرینی 
شــهری ایران با حضور در بیست و چهارمین نمایشــگاه رسانه های ایران از 
غرفه هــای مختلف حوزه رســانه بازدیــد کرد.به گــزارش خبرنــگار روابط عمومی 
شــرکت بازآفرینی شــهری ایران، آئینــی از غرفه خبرگزاری های ایرنا، ایســنا، مهر، 
میزان، روزنامه های همشهری، ایران، جام جم، پیام همدان و نیز پایگاه های خبری 
اقتصــاد ایران، شــهر و خبرفــوری بازدید کرد و به ســوالات خبرنگاران رســانه های 
مختلف در حوزه بازآفرینی شــهری و نوسازی مسکن پاســخ داد.معاون وزیر راه و 
شهرســازی در جریــان ایــن بازدید در گفت و گــو با خبرنگاران ضمن بیــان این که 
ظرفیت خبررسانی در حوزه بازآفرینی شهری بسیار بالاست، عنوان کرد: مهمترین 
ابزار جریان نوسازی بافت های فرسوده رسانه ها هستند، در واقع رسانه ها می توانند 
بــا اطاع رســانی دقیــق و روشــن از حمایت های دولت و شــهرداری ها در راســتای 
نوسازی مسکن در بافت های فرسوده کمک بزرگی به این امر کنند.او با اشاره به این 
کــه اهالی رســانه باید بــا رویکرد جدیدی بــه برنامه بازآفرینی شــهری توجه کنند، 
تصریح کرد: رسانه ها با اطاع رسانی دقیق به ساکنان بافت های فرسوده می توانند 
اهمیت بازآفرینی شهری را به احیا هویت شهرهای کشور و شان و کرامت انسانی 
ساکنان این محدوده ها پیوند بزنند.او همچنین از اهالی رسانه خواست تا ساکنان، 
سازندگان و تسهیلگران را نسبت به مسوولیت اجتماعی اشان آگاه کرده و آنان را به 

سمت نوسازی بافت های فرسوده سوق دهند.

Road.housing

خادمی، معاون وزیر راه و شهرســازی گفت: 
در حــال حاضر بدترین حمل و نقل را انجام 
می دهیم و دلیل ادامه این شرایط این است 
کــه یارانه نفــت وجــود دارد و اگر قطع شــود 
بسیاری از حمل و نقل کشور مختل می شود.
»خیــرالله خادمــی«، مدیــر عامــل شــرکت 
ســاخت و توســعه زیربناهــای حمــل و نقــل 
در نشســت تخصصــی چالش هــای حمل و 
نقــل با اشــاره به اینکــه ایران یــک خاصیت 
جغرافیایــی دارد گفــت: ایــن خاصیــت این 
موضــوع را برجســته می کنــد و آن هــم ایــن 
است که حلقه ارتباطی شرقی و غربی بوده و 
بخشی از توسعه اقتصادی، سیاسی و امنیتی 
بــه دلیل همیــن موقعیــت جغرافیایی بوده 
است و در گذشــته تمام تجار برای تجارت از 

سرزمین ایران عبور می کردند.
وی ادامــه داد: اخیرا در ســفر خود به روســیه 
 ۱۱۰۰ بــه  متعلــق  نقشــه ای  پوتیــن  مشــاور 
ســال گذشــته را نشــان مــا داد کــه موقعیت 
جغرافیایی ایران در تجارت به طور مشــهود 

در آن نقشه مشخص بود.
توســعه  و  ســاخت  شــرکت  عامــل  مدیــر 
اگــر  کــرد:  تاکیــد  نقــل  و  حمــل  زیربناهــای 
بخواهیــم مســیر ارتباطــی و اســتفاده از این 
بایــد  کنیــم  حفــظ  را  خــدادادی  ظرفیــت 
کنیــم.  تکمیــل  و  ایجــاد  را  زیرســاخت ها 
ایــن  خشــکی  داخــل  در  دلیــل  همیــن  بــه 
زیرســاخت ، ریل است اما سوال این است که 

چــرا هنوز با ایــن وضعیت از دیربــاز حمل و 
نقل ریلی فقط ســهم ۱۰ درصــدی در حمل 

و نقل و ترانزیت را دارد.
خادمــی گفــت: در بخش برون مــرزی مانند 
ســرخس هــر چنــد اتصــال ریلــی داریــم و 
ظرفیت این مســیر حداقل ۱۵ میلیون تن در 
ســال اســت اما از همین اتصــالات هم بار به 

ریل نمی آید.

وی بــا بیــان اینکــه در تمــام متــون علمــی و 
مهندســی یکی از عوامل رشــد اقتصادی هر 
در منطقه تعریف زیرساخت های آن منطقه 
اســت، اظهار داشت: امکان رشــد اقتصادی 
بــدون تعریــف زیرســاخت های آن منطقــه 
وجــود نــدارد و بین رشــد اقتصــادی و وجود 
زیرســاخت ها رابطه مســتقیمی برقرار است 
و ایــران هم از این موضوع و قاعده مســتثنی 

نیســت. معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره 
بــه عــدم بهره بــرداری از راه آهــن در انتقــال 
بــار ادامــه داد: در بنــدر امــام و بنــدر عباس 
کــه ریل داریــم و اتفاقــا هم خــط راه آهن در 
بندر عباس دو خطه اســت اما در این مســیر 
هــم ســهم ریــل از انتقال بــار همیــن میزان 
اســت و باید دید مشــکل چیســت که حتی با 
وجود ریل اســتفاده خوبی از آنی زیرســاخت 
نمی شــود. بــا اینکه خــط ریلی افزایــش پیدا 
کــرد به ۱۵ هــزار کیلومتر رســید اما همچنان 
از گذشــته ســهم ریل در انتقال بار ۱۰ درصد 

بوده است.
خادمی بــا بیان اینکــه باید بررســی کنیم که 
در بخــش بهره بــرداری چــه مشــکلی وجود 
دارد افــزود: در حــال حاضــر بدتریــن حمل 
و نقــل را انجــام می دهیم و دلیــل ادامه این 
شــرایط این اســت که یارانه نفت وجود دارد 
و اگر قطع شــود بسیاری از حمل و نقل کشور 
مختل می شود. این یارانه هم از جیب مردم 
پرداخــت می شــود بایــد پاســخ دهنــد چــرا 
همچنــان ریل ســهم ۱۰ درصدی را در حمل 

و نقل دارد.
شــرکت های  ظرفیــت  بــه  اشــاره  بــا  وی 
پیمانکاری در کشــور گفت: تــوان پیمانکاری 
در داخــل کشــور به انــدازه ۱۰۰ هــزار میلیارد 
تومــان وجــود دارد امــا فقــط از یــک پنجــم 
تــوان فنــی اســتفاده می کنیــم در حالــی کــه 
برای تحقق برنامه هفتم باید زیرســاخت ها 

تکمیــل شــوند. خادمی گفت: منابع نســبت 
بــه نیــازی کــه داریم کــم اســت، در گذشــته 
۴۰درصد درآمد کشور به پروژه های عمرانی 
اختصــاص پیــدا می کــرد امــا الان ایــن عدد 
بشــدت کاهش پیدا کرده اســت. حــال اینکه 
در ســال ۸۵ تنها ۱۰ طرح ریلی داشــتیم الان 
۳۷ طــرح که ایــن طرح هــای قانــون بودجه 
بــه هزار همــت منابع نیــاز دارد و امــروز این 
چالــش اصلــی مــا این اســت که ایــن تعداد 
طرح ریلی را با چه منابعی به اجرا برســانیم 
۱۰۰ســال  حالــت  بهتریــن  در  آن  اجــرای   و 

زمان می برد.
توســعه  و  ســاخت  شــرکت  عامــل  مدیــر 
زیربناهای حمل و نقل اظهار داشت: چالش 
دوم این اســت که رفع گلوگاه باید مهندسی 
باشــد، در منطقــه ای بیــش از ۶۰ میلیون تن 
ظرفیــت بنــدری داریم اما ظرفیــت ریلی ۱۰ 

میلیون تن است و این باید اصاح شود.
وی ادامــه داد: در بخــش برون مــرزی مانند 
ســرخس هــر چنــد اتصــال ریلــی داریــم و 
ظرفیت این مســیر حداقل ۱۵ میلیون تن در 
ســال اســت اما همانطور که گفتــم از همین 
اتصــالات هم بــار به ریل نمی آیــد. در حالی 
کــه تمام زیرســاخت و امکانات وجــود دارد، 
در بخشــی هــم اتصــال وجــود دارد امــا ریل 
نداریــم و اتفاقــا تقاضای بار هــم وجود دارد 
 امــا ریــل نســاخته ایم.و اینجــا آبــروی کشــور 

مطرح است.

مدیر عامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل تشریح کرد؛ 

بدترین نوع حمل و نقل به دلیل وجود یارانه نفت

معمــاری  و  شهرســازی  شــورای عالی  دبیــر 
ایــران از موافقــت اعضای شــورا بــرای الحاق 
۶۲۴هکتــار اراضــی بــه نهضت ملی مســکن 
و طــرح جوانی جمعیت در بیســت و دومین 

جلسه شورا، خبر داد.
شــورای عالی  دبیــر  دانشــجو«،  »خســرو 
گفت وگــو  در  ایــران  معمــاری  و  شهرســازی 
و  راه  وزارت  خبــری  خبرنگار پایــگاه  بــا 
شهرســازی، جزئیاتی از جلســه بیست و دوم 
شــورا را در سال جاری که با حضور نمایندگان 
و سازمان های عضو شورای عالی در ساختمان 

دادمان برگزار شد، تشریح کرد.

دبیر شورای عالی شهرسازی و معماری ایران 
گفــت: در جلســه شــورا بــا تصمیــم اکثریــت 
اجــرای  بــرای  هکتــار   ۶۲۴ شــورا،  اعضــای 
طــرح نهضــت ملــی مســکن و طــرح جوانی 
جمعیت به اجرای این طرح در شــهر اردبیل 

افزوده شد.
دانشجو تصریح کرد: با توجه به اینکه اردبیل 
یکــی از شــهرهای متراکــم کشــور بــه شــمار 
مــی رود این الحاق ســبب می شــود تــا تراکم 
جمعیــت از ۹۰ نفــر در هکتــار بــه ۷۰ نفــر در 
هکتــار برســد و ایــن الحــاق موجــب افزایش 
کیفیت زندگی در شهر اردبیل می شود. تاش 

شــده تا با الحــاق این اراضی ســرانه خدماتی 
هفتگانه شهر از لحاظ کمی و کیفی ارتقا یابد. 
همچنین این الحاق از یک سو، سبب ارتقای  
الگــوی جمعیت پذیــری می شــود و از طرفی 
توســعه فنــی و کیفــی ســاختمان ها را در پــی 
خواهــد داشــت.معاون وزیر راه و شهرســازی 
ادامــه داد: ضابطــه موقت ســاخت و ســاز در 
حریم گســل های شــهر کرج نیز در این جلسه 
مورد بررسی قرار گرفت. مقرر شد تا  با هدف 
اصــاح پیشــنهاد ارایــه شــده و رفــع برخی از 
ابهامات، موضوع به کمیته فنی برای بررسی 

بیش تر ارجاع داده شود.

بــه گفتــه دانشــجو، پیشــنهاد بررســی مجدد 
مکانیابــی شــهرک آلونــی در خــارج از حریم 
شهر آلونی در استان چهارمحال بختیاری نیز 
با توجه به تردیدهای ایجاد شده درخصوص 
مطــرح  محــدوده  آن  در  کــه  تالابــی  حیــات 
اســت، مــورد بررســی قــرار گرفت. مقرر شــد 
نمایندگانی از شــورای عالی به محل مراجعه 
و ضمــن معاینه و بررســی دقیــق محل مورد 
نظــر، نظریه خود را در قالب یک گزارش فنی 
و کارشناســی در  جلســات آتــی شــورای عالی 
گــزارش،  آن  اســاس  بــر  تــا  کننــد  مطــرح 

تصمیم گیری نهایی انجام شود.

دبیر شورای عالی شهرسازی و معماری ایران:

۶۲۴ هکتار زمین برای اجرای نهضت ملی مسکن و جوانی جمعیت به اردبیل الحاق می شود
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 HSE آغاز طرح ممیزی شاخص های عملکردی مرکز 
پیمانکاران بندر شهید رجایی

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان گفت: طرح ممیزی شاخص های 
عملکــردی HSE بیش از ۱۵۰ شــرکت بخش خصوصــی و پیمانکاری 

به مدت دوماه در مجتمع بندری شهید رجایی آغاز شده است. 
بــه گــزارش روابــط عمومــی اداره کل بنــادر و دریانــوردی هرمــزگان، 
"حســین عباس نــژاد" با اشــاره بــه اهمیت حــوزه بهداشــت، ایمنی و 
محیــط زیســت در بزرگترین بندر تجاری و کانتینــری ایران اظهار کرد: 
رعایــت اصــول ایمنــی، بهداشــت و محیط زیســت بــه عنــوان یکی از 
عوامل مهم در جهت حفظ و صیانت از ســرمایه های انســانی و مالی 

در بنادر و به ویژه بندر شهید رجایی است. 
وی ادامــه داد: طــرح ممیــزی شــاخص های عملکــردی بهداشــت، 
ایمنی و محیط زیست)HSE( با هدف ارزیابی میزان انطباق عملکرد 
پیمانــکاران بــا دســتورالعمل های اباغــی از ســوی ســازمان بنــادر و 

دریانوردی به عنوان سازمان مرجع درحال انجام است. 
مدیــرکل بنــادر و دریانــوردی هرمــزگان گفــت: پیاده ســازی و اجــرای 
قوانین و الزامات بهداشــت، ایمنی و محیط زیســت)HSE( و نظارت 
پیمانــکاران در  و  تمامــی شــرکت ها  نحــوه فعالیت هــای  بــر  دقیــق 
حوزه هــای کانتینری، غیرکانتینری، فنــی، عمرانی، دریایی و خدماتی 
در بزرگتریــن بنــدر تجاری کشــور از اهمیــت ویژه ای برخوردار اســت؛ 
بنابرایــن ارزیابی عملکرد آنهــا از نظر اجرای تکالیــف قانونی و توجه 
به ضوابط واحد  HSE از مهم ترین رسالت این بندر به شمار می رود.  
عباس نــژاد بر ضرورت آموزش و تشــویق بــه افزایش آگاهی و رعایت 
الزامــات ایمنــی از ســوی نیروهــای شــاغل تاکید کــرد و گفــت: در این 
ممیزی هــا، شــاخص های متعــددی از جملــه دوره هــای آموزشــی، 

اهــداف و برنامه های ایمنی، حفظ محیط زیســت، ســامت شــاغان 
و ایمنــی در محیــط کار، بهداشــت اماکن بندری، ایمنــی محوطه ها و 
اقدامــات کاهــش حوادث و کنترل خطــر، مورد بررســی و ارزیابی قرار 

می گیرد. 
بــه گفته مدیر منطقه ویژه اقتصادی بندر شــهید رجایی؛ این طرح در 
راستای پیشگیری از بروز حوادث و ارتقا ضریب ایمنی در بندر وکسب 
حداقل ۶۵ امتیاز از ۱۰۰ امتیاز نتایج ممیزی برای هرگونه فعالیت در 

بندر الزامی است.  
وی خاطرنشــان کــرد: پــس از پایان ممیزی و ارزیابــی، نواقص و نقاط 
ضعف مشــاهده شــده در قالــب گزارش عــدم انطباق بــا قید مهلت 
زمانی به منظور برطرف کردن آنها به تمامی شــرکت ها و پیمانکاران 

و اجرای اقدامات و تمهیدات اصاحی، اباغ و ارسال خواهد شد.

ممیزی آب

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان خبر داد:
بهره مندی هزار نفر از روستائیان 

 بشاگرد از آب شرب با اجرای 
10 کیلومتر خط انتقال اضطراری

مدیرعامــل شــرکت آب و فاضــاب هرمــزگان از تامیــن آب 5 روســتای 
بشاگرد با اجرای ۱۰ کیلومتر خط انتقال اضطراری خبر داد.

عبدالحمید حمزه پور با بیان اینکه روســتاهای یاد شــده تا پیش از این از 
طریق چشمه تامین و غیر تحت پوشش بودند، ادامه داد: با هدف تامین 
نیاز آبی 5 روستای درکاه، تچ، حجت آباد، اسام آباد و گهرکوه یک حلقه 
چــاه حفــر و تجهیز، ۱۰ کیلومتر خــط انتقال اضطــراری و خطوط رفت و 

برگشت مخازن اجرا شده است.
بــه گفتــه وی، با انجام این اقدامــات، ۲۱۰ خانوار با جمعیتی بالغ بر یک 

هزار نفر از آب شرب در قالب تامین اضطراری آب بهره مند می شوند.
حمــزه پــور ادامــه داد: فراینــد واگــذاری انشــعاب نیــز آغــاز شــده کــه با 
درخواست و تکمیل فرایند خرید انشعاب، تمامی خانوارها به آب شرب 

پایدار دست می یابند.
مدیرعامــل آبفــا افزود: برای آبرســانی به ایــن روســتاها در این مرحله، 
اعتباری بالغ بر ۳5۰ میلیارد ریال هزینه شده است که عملیات تکمیلی 

آن در آینده و پس از فرایند مناقصه انجام خواهد شد.

روح اله عبدالعلی زاده  
خبرنگار جمله - تبریز

مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســامی آذربایجان شــرقی در 
دیــدار بــا اعضای جدید هیئــت مدیره خانــه مطبوعات 
اســتان گفــت: پیگیــری مســائل و مشــکات رســانه هــا، 

مهمترین وظیفه هیئت مدیره خانه مطبوعات است.
اظهــار  نشســت  ایــن  در  باغــی«  »سیدمحمدحســین 
داشــت: مجموعــه صنفــی خانــه مطبوعــات بــه عنوان 
فراگیرترین و موثرترین انجمن صنفی رویه رقابت سالم 
با وحدت کاری را در پیش بگیرد. وی از مجموعه اعضای 
هیئت مدیره این انجمن خواست تا در کنار هم و به دور 
از ســایق شــخصی براســاس یک منطق درســت زمینه 

انسجام بیش از پیش اهالی رسانه را فراهم آورند.
باغی در ادامه ســخنان خود بر اهمیت جایگاه رسانه ها 

در توســعه پایدار اســتان اشــاره کــرد و گفت: بــا همدلی 
و همراهــی اهالــی مطبوعــات اســتان می توانیم شــاهد 
اتفاقات خوبی در حوزه رســانه اســتان باشیم. وی گفت: 
با توجــه به اینکه خانه مطبوعات مــورد تائید و حمایت 
وزارت فرهنــگ و ارشــاد اســامی اســت  و اینکــه نگاه ما 
بــر گفتمان ، وحدت و در کنار هم قرار گرفتن اندیشــه ها 
و تبــادل نظرها اســت،  با تکیه بر ایــن ویژگی می توانیم 
به رفع مشــکات و توســعه فعالیت  در حوزه رســانه ها 
دســت یابیم. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسامی استان با 
اشــاره به اینکه وزارت فرهنگ و ارشــاد اســامی درصدد 
این اســت تــا  فعالان تخصصــی در هر حــوزه را  پای کار 
بیاورد، تقویت تشــکّل  های فراگیر رسانه ای و بهره گیری 
از متخصصان این حوزه را از رویکردهای اصلی این اداره 

کل عنوان کرد.
وی گفــت: گســترش و عمق بخشــی بــه فعالیت هــای 

جمعــی با هدف مشــارکت فعــالان رســانه ای در بهبود 
فرآیند هــای مرتبــط و افزایــش توانمندی ها در راســتای 
ارتقــای کیفــی ایــن حوزه مــورد اهتمــام اســت و تعامل 
تخصصــی اهالی رســانه و همراهی و همگرایــی آنها در 
نقاط مشــترک و مبتنــی بر رویکردهای فراگیر رســانه ای 

ضروری است.
باغــی همچنیــن احصاء،  تســهیل گــری و رفع مســائل 
صنــف مطبوعات را مهمترین رســالت خانه مطبوعات 
اســتان برشمرد. وی تاکید کرد: با توجه به ظرفیت بالای 
رســانه ای در اســتان بایــد صــدا رســانه  اســتان و تبریز در 
کشــور تقویت و بیش از پیش شنیده شــود.  گفتنی است 
در انتخابات هیئت مدیره خانه مطبوعات و رســانه های 
استان آذربایجان شرقی که  چهارشنبه  گذشته به صورت 
الکترونیکی برگزار شــد از  ۲۷۸ نفر  واجد شرایط حضور 
در انتخابات  اســتان ۲۰۹ نفر مشــارکت کردند که نشــان 

از مشــارکت  ۷5.۱۸ درصــدی اصحــاب رســانه اســتان 
آذربایجان شرقی دارد.

پــس از پایان انتخابــات هیات مدیره خانــه مطبوعات و 
رســانه های اســتان آذربایجان شــرقی در بخش مدیران 
مســئول، داود هوشیار  با ۱۲۱ رای  به عنوان عضو اصلی، 
حمیــده بردبــاری بــا ۱۰۱ رای عضــو اصلــی و مرتضــی 
شــفیعی بــا 6۲ رای  به عنوان عضو علــی البدل انتخاب 

شدند.
در بخش خبرنگاران نیزمحمدرضا علی اشــرفی با ۱۲۸ 
رای عضو اصلی، علی حسین حسنی توفیقی با ۱۰5 رای 
عضــو اصلــی، مهدی جمالــی  با ۷۹ رای عضــو اصلی و  
شاهین محمودی با 5۸ رای  به عنوان عضو علی البدل 

انتخاب شدند.
در بخش نمایندگی روزنامه ها نیز احمد مرادپور  با ۱۲۸ 
رای عضــو اصلی و علی محمدرضا محمدپور با 4۷ رای  

عضو علی البدل تعیین شد.
در بخش نمایندگی خبرگزاری ها نیز اســد بابایی با ۱۳5 
رای  بــه عنوان عضو اصلــی و  رضا حلیمی با 4۳ رای به 

عنوان عضو علی البدل انتخاب شدند.
در انتخابات بازرســان خانه مطبوعات نیز علی سلیمی 
بــا ۱۱۷ رای عضو اصلی، محمدحســن علملو با 4۳ رای 
عضو اصلی و حمید حمیدی با ۲5 رای به عنوان بازرس 

علی البدل تعیین شد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی آذربایجان شرقی :

 پیگیری مسائل و مشکلات رسانه ها
 مهمترین وظیفه هیئت مدیره خانه مطبوعات است

رسانه

 رییــس ســازمان مدیریــت و برنامه ریــزی اردبیــل
 خبر داد؛

تخصیص ۱۶۰۰ میلیارد تومان 
 اعتبار برای طرح های

 پیشران اردبیل

خبــــر

شایقی، رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی اردبیل گفت: در سال 
مالی جاری بالغ بر یک هزار و ۶۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای طرح های 

مهم و پیشران استان اختصاص یافته است.
داود شایقی با اشاره به تخصیص ۱۶۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای طرح های 
پیشــران اردبیل اظهار کــرد: از این مبلغ یک هزار و ۷۴ میلیــارد تومان برای 
راه آهــن اردبیــل – میانه اختصــاص یافته و مابقی ۴۰۰ میلیــارد تومان نیز 
برای توســعه بزرگراه ها، آبرسانی به شهرها و روستاها، تکمیل تصفیه خانه 

فاضاب و مجتمع تالار شهر اردبیل اختصاص یافته است.
وی تصریــح کرد: در پایان ســال مالی گذشــته ۶ هــزار و ۵۰۰ میلیارد تومان 
اعتبار با جذب صد درصدی را برای اســتان شــاهد بودیم که بخشــی از این 

منابع از محل سفر رییس جمهور بوده است.
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان اردبیل تعهد سازمان برنامه و 
بودجه را در سفر اول رییس جمهور به استان اردبیل سه هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومــان اعام کرد و گفت: بالاتر از این تعهد تاکنون ســه هزار و ۸۰۰ میلیارد 

تومان جذب پروژه های زیربنایی و عمرانی استان شده است.
شــایقی مهمترین پروژه های اســتان را راه آهن اردبیــل – میانه اعام کرد و 
افزود: ســال مالی گذشــته ۴۸۸ میلیارد تومان اعتبار مصــوب راه آهن را به 
بیــش از یک هزار و ۳۲۱ میلیارد تومــان ارتقا دادیم تا تخصیص منابع را به 

شکل مناسب شاهد باشیم.
وی ضرورت تکمیل باند دوم راه های استان از شمال تا جنوب را یادآور شد و 
خاطرنشان کرد: تونل حیران سال آینده تکمیل و آماده بهره برداری شده تا 

از شدت ترافیک در این مسیر کاسته شود.
شــایقی تکمیل ســدهای معیشــتی، توســعه زیرســاخت های شهرک های 
صنعتی و تکمیل بیمارســتان نجف زاده اردبیل و ولیعصر مشگین شــهر را 
یادآور شــد و اضافه کــرد: مجموعه های فرهنگی به ویژه تالار شــهر اردبیل 
مورد توجه و دقت نظر اســت تا شــاهد تکمیل و بهره بــرداری این مجتمع 
عظیم فرهنگی باشــیم. وی بیــان کرد: در کنار اجــرای این پروژه ها، تکمیل 
ساختمان دولت از دیگر اولویت ها است و برای تکمیل سدهای بزرگ استان 

با هدف آبرسانی به شهرها و روستاها توجهی جدی شده است.
شــایقی در بخش دیگری از سخنان خود یادآور شــد: تاکنون یک هزار و ۶۰۰ 
میلیارد تومان برای طرح های اســتان اختصــاص یافته که عمده این مبلغ 
بــرای راه آهــن و مابقی نیز برای طرح های توســعه بزرگراه ها، آبرســانی به 

شهرها و روستاها و تالار شهر اختصاص یافته است.
وی تصریــح کــرد: قرار اســت در مدت ۲ ســال و با تخصیــص ۲۹۷ میلیارد 

تومان، ۹۱ پروژه ملی در سطح استان اجرایی و عملیاتی شود.
رییــس ســازمان مدیریــت و برنامه ریزی اســتان اردبیل گفــت: تاکنون ۱۴۸ 

میلیارد تومان از این منابع به استان تخصیص یافته است.

امروز در تقویم: محمدولی خان سپهدار تنکابنی وارد رشت شد و در زمره مشروطه خواهان قرار گرفت و سرپرستی انقلابیون گیلان به وی سپرده شد)1287ش( l قواي قزاق به فرماندهي ميرپنج رضاخان و به جلوداري گردان سوار به فرماندهي احمدآقا سرتيپ در شاه آباد تهران اردو زدند )1299 ش(
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اخبـــــاریادداشت

در راســتای تعامــل و هم افزایــی بیش از پیش 
دانشــگاه آزاد اســامی بــا ذوب آهــن اصفهان 
بــه عنــوان اولین تولید کننــده فــولاد در ایران و 
همچنین بهره گیری از سبد محصولات متنوع 
ساختمانی این شرکت در پروژه های در دست 
ساخت دانشگاه، بهروز بادکو رییس پارک علم 
و فناوری این دانشــگاه و هیات همراه، یکشنبه 
بیست و نهم بهمن ماه ضمن حضور در ذوب 
آهن اصفهان با مســئولین این شــرکت دیدار و 

گفتگو نمودند.
مهــران قمــی معــاون برنامــه ریزی و توســعه 
ذوب آهن اصفهان در این نشســت به معرفی 
بخش های مختلــف کارخانه پرداخت و گفت 
: این مجتمــع عظیم صنعتی با روش روز دنیا 
" کوره بلند" سبد محصولات ساختمانی، انواع 
ریل مترو و راه آهن سراســری و همچنین آرک 

های معدنی را تولید و به بازار عرضه می کند.
وی افزود : ذوب آهن اصفهان بر اساس تدوین 
نقشــه راه تحولــی شــرکت، تولیــد محصولات 
ارزش افــزا را به صورت ویژه در دســتور کار قرار 
داده است و هم اکنون تیرآهن بال پهن تا سایز 
H۳۰ در این کارخانه تولید می شود که مزایایی 
از جمله ایمنی بسیار بالا در برابر زلزله ، تسریع 
در ســاخت و ســاز، کاهــش قیمــت تمام شــده 
ســاختمان ، افزایش فضای مفید آن، قابلیت 

بازیافت مصالح و ... را در پی دارد.
معاون برنامه ریزی و توســعه شرکت تصریح 
کــرد: تولیــد ســازگار با محیــط زیســت همواره 
سرلوحه فرایند تولید در کارخانه است و در این 
راســتا بر اســاس طرح جامع زیســت محیطی 
شــرکت پــروژه هــای مختلفی را در ســه بخش 

آب، خاک و هوا تعریف نموده است.
وی در خصوص استفاده از پساب تصفیه شده 
شهرهای اطراف در فرایند تولید شرکت، مجهز 
بــودن این مجتمع عظیم صنعتــی به نیروگاه 
و همچنیــن دارا بودن بزرگترین جنگل دســت 
کاشت در بین صنایع کشور نیز توضیحاتی ارائه 

نمود.
بهروز بادکو رییس پارک علم و فناوری دانشگاه 
آزاد اسامی نیز اظهار داشت : این دانشگاه طی 
دوره های مختلف ارتباط بسیار خوبی در زمینه 
های علمی و پژوهشــی بــا ذوب آهن اصفهان 
داشــته اســت و در کنــار ایــن رویکــرد عاقمند 
صنعــت  ارزش  زنجیــره  بخــش  در  هســتیم 
ســاختمان نیــز  به صــورت تخصصی بــا ذوب 
آهن اصفهان به عنوان تنها تولید کننده مقاطع 
ســاختمانی در ایران همکاری بیشــتری داشته 
باشــیم کــه در ایــن زمینــه موافقیــت معاونت 

علمی و وزارت علوم نیز اخذ شده است.
وی افزود : این دانشگاه ساخت 5۰۰ هزار واحد 
مســکونی را در برنامــه دارد کــه در مرحله اول 
بــرای اعضای هیات علمی و کارکنان آن ســاخ 
تحدود 5۰ هزار واحد تخمین زده می شود و لذا 
این فرصت بسیار ارزشمندی است که بتوانیم 
از محصــولات این مجتمــع عظیم صنعتی به 
ویــژه بــه صورت مــدولار در پــروژه ها اســتفاده 

نماییم.
وی تصریح کرد : با ایجاد مرکز نوآوری مشترک 
دانشــگاه آزاد و ذوب آهــن اصفهــان و انعقــاد 
تفاهم بین این دو مجموعه می توان فعالیت 
هــای عملیاتی بســیار خوبــی را در بخش های 
علمی و ســاخت و ساز مهندســی انجام داد که 

قعطــاً ارزش آفرینی را در بخش های گوناگون 
را محقق می نماید.

محمدجواد ذبیحی مدیر امور تولید و مرتضی 
شــیرین پرور مدیر تحقیق و توسعه شرکت نیز 
در زمینه اســتاندادها و گواهینامه های تولیدی 
شــرکت، ارتباط اثربخش صنعت و دانشــگاه و 
همچنین فرایندهای تولید محصولات شرکت 
و مدولارســازی تیرآهن های بال پهن، گزارش 

مبسوطی در این نشست ارائه نمودند. 
اکبر پیرستانی معاون فناوری نوآوری دانشگاه 
آزاد اســامی اســتان اصفهــان در حاشــیه این 
بازدید به خبرنگار ما گفت : امروز بازدید بسیار 
خوبــی را در خصــوص مرکــز نــوآوری صنعت 
ســاختمان از ذوب آهــن اصفهــان داشــتیم و 
فرایند تولید محصولات استاندارد این شرکت 

را از نزدیک مشاهده کردیم.
صنعــت  وجــود  بــه   : کــرد  خاطرنشــان  وی 
عظیــم و مدرن ماننــد ذوب آهــن اصفهان در 
ایــران اســامی افتخــار مــی کنیــم و پیشــرفت 
ایــن مجتمع عظیم صنعتــی در زمینــه تولید 

محصولات ارزش افزا به واقع ستودنی است.
 معاون فناوری نوآوری دانشــگاه آزاد اســامی 
اســتان اصفهان اظهار داشت : با تاسیس مرکز 
نوآوری مشترک بین ذوب آهن اصفهان و این 
دانشگاه می توان یک نقشه راه حرفه ای ایجاد 

تحولات عظیم در صنعت ساختمان رقم زد.
وی بیــان کرد : اســتفاده از محصــولات مدولار 
ســازی شــده ذوب آهن اصفهان در پروژه های 
ســاختمانی این دانشگاه را نیز دنبال می کنیم 
و در ایــن زمینه به زودی تفاهــم نامه ای با این 

مجتمع عظیم صنعتی به امضا می رسد.

  توسعه تعامل ذوب آهن اصفهان
و پارک علمی و فناوری دانشگاه آزاد اسلامی

مدیر عامل شرکت گاز کردستان:
ضریب نفوذ گاز طبیعی در مناطق 

 شهری و روستایی کردستان به
 ۱۰۰ درصد رسید

    فعله گری، مدیرعامل شــرکت گاز کردســتان از رسیدن 
ضریب نفوذ گاز طبیعی در مناطق شــهری و روستایی 

این استان به ۱۰۰ درصد خبر داد.
بــه آخریــن وضعیــت  اشــاره  بــا  گــری  احمــد فعلــه 
گازرســانی در استان کردســتان، اظهار کرد: خوشبختانه سال گذشته 
تمامی مناطق شــهری کردســتان گازدار شــده و امســال نیــز تمامی 

مناطق روستایی در استان از این نعمت بهره مند شدند.
وی به گازرسانی به ۱۶۵۰ روستای استان کردستان اشاره کرد و گفت: 
در گرامیداشــت ایــام الله دهه مبارک فجر ســال جــاری ۱۱۹ پروژه با 
اعتبــار بالــغ بر هزار و ۴۴۰ میلیارد ریال در اســتان کردســتان به بهره 

برداری رسید.
مدیرعامل شرکت گاز کردستان با اشاره به پایان عملیات گازرسانی 
در ایــن اســتان، یادآور شــد: هم اکنــون ضریب نفــوذ گاز طبیعی در 
جمعیت کل اســتان به ۱۰۰ درصد رســیده و جشــن پایان گازرســانی 

اعام شدو
وی به ســبز شدن استان کردستان اشاره کرد و گفت: در حالی استان 
کردســتان بــه یکــی از اولین اســتان های ســبز کشــور تبدیل شــده که 
وضعیــت جغرافیایــی و توپوگرافی این منطقه از کشــور بســیار ویژه 

بوده ولی این مهم به سرانجام رسید.
فعلــه گــری در ادامه به تامین گاز برای صنایع در اســتان کردســتان 
هم اشــاره نمود و بیان کرد: با اهمیت دادن به تامین پایدار سوخت 
واحدهــای تولیــدی و صنعتــی تعــداد واحدهای صنعتــی گازدار به 

بیش از دو هزار و ۷۰۳ مورد افزایش یافته است .
وی در مورد شــبکه های اجراء شــده در ســطح شــهرها و روســتاهای 
اســتان کردســتان هم عنوان کرد: میزان شــبکه گذاری در این استان 
۱۳ هــزار و ۳۰۰ کیلومتــر مــی باشــد کــه بیشــترین حجم این شــبکه 

گذاری ها در روستاهای استان اجراء شده است.
مدیرعامــل شــرکت گاز کردســتان افــزود: تعــداد مشــترکین اســتان 
کردســتان ۶۲۷ هزار مورد می باشــند که پیش بینی می شود تا پایان 
ســال تعداد مشــترکین گاز طبیعی در اســتان از مرز ۶۳۰ هزار مورد 

نیز عبور کند.
وی بیان کرد: شــرکت گاز استان کردستان در راستای اصاح و بهینه 
سازی موتورخانه ها گام های بسیار مفیدی برداشته است و با بهینه 
ســازی ۵۸۴ مشــترک دارای سیســتم حــرارت مرکــزی و تعــداد دو 
هــزار و ۲۸ واحد موتورخانه و هزینــه کرد ۱۰۸ میلیارد و ۱۶۸ میلیون 
ریال نســبت به بهینه ســازی یک میلیون و ۱۴ هزار متر مربع فضای 

گرمایشی اقدام نموده است.

رئیس اداره طرح و برنامه صمت استان زنجان:
هزار و ۹۰۰ میلیارد ریال تسهیلات 

به ۱۹ طرح تولیدی در استان زنجان 
پرداخت شده است

    عباســی، رئیــس اداره طــرح و برنامــه صمــت اســتان 
زنجان،گفــت: تــا پایــان بهمن ماه امســال هــزار و ۹۰۰ 
میلیــارد ریال تســهیات به ۱۹ طرح تولیدی در اســتان 

زنجان پرداخت شده است.
حبیب الله عباسی ، با بیان اینکه قرارداد عاملیت پرداخت تسهیات 
بــا بانک های ملت، صنعت و معدن و توســعه تعاون اســت،گفت: 
بــرای واحدهــای تولیدی دارای پروانه بهره بــرداری امکان پرداخت 

تسهیات سرمایه در گردش تا سقف ۵۰۰ میلیون ریال وجود دارد.
وی اظهار کرد: طرح های صنعتی دارای پیشرفت فیزیکی بالای ۶۰ 
درصد نیز می توانند از تسهیات سرمایه ثابت تا سقف ۱۰۰ میلیارد 

ریال استفاده کنند
رئیس اداره طرح و برنامه ســازمان صنعت،معدن و تجارت اســتان 
زنجان گفت: با گذشــت چهار ماه از زمان اباغ تسهیات تبصره ۱۸ 
تاکنون ۱۲۰ طرح و واحد صنعتی در اســتان زنجان به میزان هشــت 
هــزار و ۴۰۰ میلیــارد ریال جهت اخذ تســهیات بــه بانک ها معرفی 

شده است.
عباســی با بیان اینکه سهم استان از این تسهیات بالغ بر چهار هزار 
و ۲۰۰ میلیــارد ریال اســت کــه تاکنون دو برابر ایــن ظرفیت به بانک 
ها معرفی شــده اســت،افزود: تا پایان بهمن ماه بالــغ بر هزار و ۹۰۰ 
میلیــارد ریال تســهیات به ۱۹ طرح تولیدی پرداخت شــده و مابقی 

پرونده ها در دست بررسی در بانک ها است.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس مطرح کرد؛
لزوم اصلاح سیاست های اقتصادی 

آسیب رسان به صادرات
       پورابراهیمــی، رئیــس کمیســیون اقتصادی مجلس با 
اشــاره به لزوم اصاح سیاســت های آســیب رســان به 
صادرات گفت: باید روند صادرات را تسهیل و موانع را 

رفع کنیم.
محمدرضا پورابراهیمی با انتقاد از برخی تصمیمات ناگهانی اظهار 
کــرد: افزایــش عــوارض صادراتی خرما، کشــاورزان اســتان کرمان را 

دچار مشکات اقتصادی می کند.
پورابراهیمی یادآور شــد که معیشــت و اقتصاد مردم شرق و جنوب 
کرمان به خرما وابســته اســت و باید در تصمیم گیری ها این مســاله 

در نظر گرفته شود.
نماینده مردم کرمان و راور با اشاره به تولید یک میلیون و ۴۰۰ هزار 
تن خرما در کشــور عنــوان کرد: از این میزان ۴۰۰ هــزار تن صادر می 
شود. وی تاکید کرد: اعمال محدودیت ها باعث مشکل در صادرات 

این محصول می شود.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس با اشاره به برخی تصمیماتی که 
منجر به کاهش صادرات شــده است، بیان کرد: برخی سیاست های 

دولت در حوزه اقتصاد نیازمند اصاح است.
وی با اشــاره به لزوم اصاح سیاســت های آسیب رسان به صادرات 

افزود: باید روند صادرات را تسهیل و موانع را رفع کنیم.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شــورای اسامی در خصوص 
دریافــت عــوارض صــادرات محصــولات معدنی با هــدف کمک به 
شــرکت های دانــش بنیان گفت: اصــل حمایت و کمک به شــرکت 
های دانش بنیان را همگی قبول داریم اما این حمایت نباید به گونه 

ای باشد که باعث نابودی سایر واحدها شود.
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ســفیر جمهــوری اســامی ایــران در تانزانیــا 
روابــط سیاســی و اقتصــادی دو کشــور ایران و 
تانزانیــا را در حــد بســیار خوبــی توصیف کرد 
و گفــت: یکــی از سیاســت های جدیــد ایــران 
برای گســترش روابط و تســهیل تجــارت بین 
دو کشــور، لغــو روادید ایران برای شــهروندان 

تانزانیاست که اجرا می شود.
ســفیر  الونــدی،  حســین  ایســنا،  گــزارش  بــه 
جمهوری اســامی ایران در تانزانیا در مراسم 
بزرگداشــت چهل وپنجمین ســالگرد پیروزی 
انقــاب، در محــل اقامــت ســفیر جمهــوری 
اســامی ایران در دارالســام، ضــرورت توجه 
به مســأله فلســطین را یادآوری کــرد و از همه 
مهمانــان خواســت یــک دقیقــه بــه احتــرام 

قربانیان مظلوم فلسطین سکوت کنند.   
الونــدی در ادامــه از روابــط دیریــن و تاریخی 
ســخن  تانزانیــا  و  ایــران  هزارســاله  از  بیــش 
گفــت و روابــط سیاســی و اقتصادی دو کشــور 
را در حــد بســیار خوبی دانســت کــه همچنان 
می توانــد با توجــه به ظرفیت هــای اقتصادی 
دو کشــور توســعه یابــد.  او اظهــار کــرد: یکــی 
از سیاســت های جدیــد ایــران برای گســترش 
روابــط و تســهیل تجــارت بیــن دو کشــور لغو 
روادید ایران برای شــهروندان تانزانیاست که 
اجرایــی می شــود و شــهروندان تانزانیا بدون 

نیاز به روادید می توانند به ایران سفر کنند.  

روادید ایران به تازگی، یکطرفه برای ۲۸ کشور 
ازجمله تانزانیا لغو شده است.

عمر ســعید شــعبان، وزیر تجــارت و صنعت 
زنگبار با اباغ ســام و سپاس سامیه سولوهو، 
رئیــس جمهــور تانزانیــا بــه ســفیر و مقامات 
ایرانــی، بــه روابــط فرهنگــی عمیق دو کشــور 
اشــاره کرد و گفت: در سال های اخیر اقدامات 
بســیار خوبــی درروابط دو کشــور انجام شــده 
از  اجتنــاب  موافقتنامــه  امضــای  کــه  اســت 
دوکشــور،  بیــن  مضاعــف  مالیــات  دریافــت 
توافقــات اولیــه در زمینــه صــادرات گوشــت 
تانزانیــا بــه ایــران و چندیــن ســفر مقامــات 
عالی رتبه دو کشوردرســال گذشته نشانه هایی 
ازعــزم جــدی دو کشــور بــرای توســعه روابط 
اســت.  درادامــه این مراســم، گروه موســیقی 
ســحر بــه رهبــری ســعید خوانســاری و گــروه 
نوازندگان نی، ســنتور و دف، موســیقی سنتی 
ایرانــی اجــرا کردند که مــورد توجــه مهمانان 
قرارگرفت.همچنیــن، نمایشــگاه آشــنایی بــا 
صنایع دســتی، دســتاوردهای علمــی جدید، 
جایــگاه زنان درایــران و تاریخ روابط سیاســی 
دو کشــور بــه همــت رایزنــی فرهنگــی ایــران 
پذیرایــی  مراســم،  پایان بخــش  برگزارشــد. 
ازمهمانــان بــا غذاهــای متنــوع ایرانــی بــود 
کــه به همــت بانــوان ایرانی مقیم دارالســام 

سفره آرایی وتزئین شده بود.

درصندلی هــای خود فرو رفته، غرق درســکوت، 
گویی حتی نفس هم نمی کشــند، خیره  شــده اند 
بــه نقطــه مقابل ودرحالــی که انگشــتان نوازنده 
حــرکات  تــک  تــک  می رقصــد،  کاویــه  روی 
انگشــت او را روی ســاز دنبــال می کنند.نوازنــده 
پیانو با لباســی یک دســت مشــکی، بــدون اینکه 
کوچکترین حرفی بزند به سرعت پشت سازخود 
قرارمی گیرد وشــروع می کند به نواختن. ازهمان 
ابتدا چنان اجرای جذابی را به نمایش می گذارد 
کــه مخاطب درمیابد که قراراســت بــا چه طرف 
باشد. انگشتانش روی کاویه با ظرافت ولطافت 
تمــام بــه حرکــت درمی آیند. موســیقی درکمال 
دوره  بــه  متعلــق  کــه  می زنــد  فریــاد  آرامــش 
رمانتیک اســت. قطعات کوتاه، لطیف، شاعرانه 
وبعضــاً بعــدی عاشــقانه دارند. نشــانه ها آشــنا 
هستند. صفحه رپرتواررا که نگاه می کنیم متوجه 
می شــویم که کلیه قطعات متعلق به »فردریک 
شــوپن« هستند.متوجه می شــویم که پس علت 
کوتاهــی قطعــات وفضــای رمانتیک کاربــه این 
علت بوده است؛ به هرحال که شوپن طی دوران 
رومانتیــک زندگی کرد وپس ازمرگش میراثی به 
جای گذاشــت که تکنوازی های پیانووآهنگ های 
بــود. همچنیــن شــوپن  بــرآن حاکــم  شــاعرانه 
برخاف سایررفقای آهنگساز شوپن، تقریبا همه 
آثــار او بــرای پیانو نوشــته شــده بودنــد وبه جای 
نوشتن یک قطعه طولانی برتولید قطعات کوتاه 

تمرکزداشتند.شــوپن، هیــچ ســمفونی ننوشــت 
وتعــداد ســونات هایی هــم کــه نوشــته انگشــت 
شماراست. قطعاتی که شوپن نوشت را می توان 
در کمتــراز ۱۰ دقیقه نواخت و بیشــتر قســمت ها 
را می تــوان درعرض ســه تا پنج دقیقــه نواخت. 
همسالان او معمولًا موسیقی بسیار طولانی تری 
می نوشــتند.به هرحال ایــن نوازنده هلندی که از 
قضا پیانیست سرشناسی است، روایتی دیدنی و 
جذاب ازآثار شــوپن ارائــه می دهد. هنرمندی که 
گویی خود ازشــیفتگان شوپن است وحتی درباره 
این امرگفته اســت: »آثار این دو آهنگســاز هسته 
مرکزی رپرتوارهایم را تشکیل می دهند و به طور 
کلــی بــا آثــار آهنگســازان دوره رمانتیــک ارتباط 

خاصی برقرارمی کنم.«
همانطورکــه شــوپن آثــاری بــا فضــای شــاعرانه 
نوشــت، این نوازنده هم که از شیفتگان او است، 

لقب موسیقیدان شاعر را دارد.

لغو روادید ایران برای شهروندان تانزانیا

نوازنده هلندی »شوپن« را به ایران آورد!

خبـــر

موسیقی

نگاه

نان گندم خوردن دل 
فولادی می خواهد

همیشــگی  روزهــای  مثــل  کــه  روز  یــک 
مشغله ی زندگی داشــتم. بیقراری، بیتابی 
چاشنی آن روزم شده بود. دلم می خواست 
بعــد از پخت غــذا بــرای اهالــی خانه، یک 
ظــرف پر از غــذا را بردارم و راهی بشــوم به 
جایــی که انگار تمــام امیــد و آرزوی من در 
چهارچوب خانه ی او نبض داشــت. اسنپ 
گرفتــم راننده ی اســنپ پســر جوانی بود که 
روح بــزرگ و در ضمــن خســته ای داشــت. 
با چشــم ســومی که هنــوز خیلی تــار و محو 
می دیــد تمام خســتگی را در روح این پســر 
جــوان خواندم. ســام کردم پســر جــوان با 
جواب ســام به من خوش آمد گفت. طول 
مســیر مــن تقریبــا ده دقیقه زمــان می برد 
بعــد از گذشــت دو دقیقــه به راننــده گفتم 
بــرای پرداخــت هزینــه ی اســنپ بایــد در 
طول مســیر کنار عابر بانکی بایســتد بعد از 
پرداخت هزینه ی ســفر و سوار شدن من به 
ماشین و دادن رسید پول، راننده، تشکر کرد 
و گفت: دیروز یک خانمی را ســوار ماشــین 
کردم او هم برای پرداخت پول خواســت تا 
کنــار عابر بانکی بایســتم منــم همین کار را 
کــردم ولی او برگشــت و گفت پــول جابه جا 
نمی شــود و حتما بعد از رسیدن به مقصد 
مبلغ را پرداخت می کند. با گذشت یک روز 
من پیامکی به خانم دادم و خواستم هزینه 
را پرداخت کند که دیدم از ســوی اســنپ به 
خاطــر مزاحمت بــرای یک خانــم پیامکی 
آمــده و نمــره ی منفــی برای مــن منصوب 
شــده در ادامه ی حــرف هایش گفت: مبلغ 
هزینــه ناچیز بــوده و اگر خانــم گفته بودند 
قــدرت پرداخت ندارند آن را می بخشــیدم 
ولی متعجــب از اینم که چرا بــه ناحق نان 
مــن را آجر می کند. این پســر جوان با اینکه 
تازه وارد بازار و آشوب های زندگی شده بود 
گویا وارد میدان نبردی شده بود. میدانی که 
پــر بــود از رقابت، مقایســه و از همه مهم تر 
زخــم خــوردن و زخمــی کردن. پســر جوان 
گفــت: بارهــا تصمیــم گرفتــم کمتــر زخم 
بخورم و بیشتر زخم بزنم اما عذاب وجدان 
من را راحت نمی گذارد. بعد از شنیدن این 
حرف هــا، حرف هایــی کــه راز دل جوانــی را 
آشــکار کرد جوانی که ســعی به خوب بودن 
و یــک رنگی داشــت اما بعضــی از آدم ها و 
زخم زدن های شــان خواســته یا ناخواســته 
نمی گذاشــتند زیبایــی روح این پســر جوان 
شــفاف بمانــد. گفتــم: آدم هایــی کــه زخم 
می زنند همان هایی هســتند که دیروز زخم 
خورده اند و بعد انســانی این آدم ها پشــت 
بعــد پلیــدی و ســیاهی پنهان شــده اســت 
و بعــد پلیــدی، جــز چنــگ زدن و زخمــی 
کــردن دفاع دیگری ندارد، اما بعد انســانی 
در آدم هایــی که هشــدار وجدان هنوز ســر و 
صــدا می کند، محکمــه برپــا می کند همان 
آدم هایــی هســتند کــه بــه انســانیت معنــا 
می بخشــند، معنایی آنقدر قوی که زشــتی 
و پلیــدی را از رنــگ و رو می انــدازد اضافــه 
کردم ضرب المثلی اســت که می گوید نان 
گندم خوردن دل فولادی می خواهد یعنی 
آنقــدر باید قوی باشــی و دل بزرگی داشــته 
باشــی تا بتوانی نان ســالم و درســت به سر 
ســفره بــرده و بخــوری، در حقیقــت خــوب 
بودن ســخت ترین کار دنیاســت در دنیایی 
که همه می لنگند صاف راه رفتن شجاعت 

می خواهد و بزرگی. 
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مَردانِ کار

بگذار آب ها ساکن شوند تا عکس ماه و ستاره ها را در وجود خود ببینی

»مولانا«

سوژه روز

اداره هواشناسی استان تهران: از اواخر چهارشنبه 
تا ظهر پنج شنبه بارش باران و برف در سطح استان 

مورد انتظار است.

تهرانی ها منتظر باران و برف باشند

 –  ۱۸۷۵ زاده  )آلمانــی;  یونــگ  گوســتاو  )کارل 
اهــل  روان پزشــک  و  فیلســوف   )۱۹۶۱ درگذشــته 
ســوئیس بود کــه بــا فعالیتــش در روان شناســی و 
ارائــهٔ نظریاتی تحت عنوان روان شناســی تحلیلی 
فوردهــام«  »فریــدا  تعبیــر  می شــود.به  شــناخته 
پژوهشگر آثار یونگ: »هرچه فروید ناگفته گذاشته، 
بعضــی  یونــگ  کرده اســت.«]۱[  تکمیــل  یونــگ 
ابــداع  را  از معروف تریــن مفاهیــم روان شناســی 
کرده اســت ماننــد: ناخــودآگاه جمعــی، ســایه ها، 
پرســونا، عقده ها، آنیمــا و آنیمــوس، برونگرایی و 
درونگرایی. از آثار مهم او می توان به روان شناســی 
ضمیــر ناخــودآگاه، تحلیــل رؤیــا، ســمینار یونگ 
دربارهٔ زرتشــت نیچه، انسان و سمبل هایش، خود 
شــناخته، انســان در جســتجوی هویت خویشــتن، 
زندگــی،  و  روح  غیبــی،  علــوم  و  روان شناســی 
ناخــودآگاه جمعــی و کهــن الگــو، روان شناســی و 
کیمیاگری، رؤیاها، زندگی نامه من، کتاب سرخ، راز 
گل رزیــن، ماهیت روان و انرژی اشــاره کرد. یونگ 
راجع به کارهایش مکاتبات بسیاری داشت و بارها 
در ســنین کهولــت از او تجلیل به عمــل آمد. او در 

سن ۸۵ سالگی در ۶ ژوئن ۱۹۶۱ از دنیا رفت.

خاطراتی از کودکی  
یونــگ کودکی تنهــا و درونگــرا بــود. او معتقد بود 
که مانند مادرش، دارای دو شــخصیت اســت یک 
شــهروند مدرن سوئیسی و شــخصیتی که مناسب 
قرن هجدهم است.]۳["شــخصیت شــماره ۱"، به 
گفته وی، یک بچه مدرســه ای معمولی بود که در 
عصر آن زمان زندگی می کرد. »شــخصیت شماره 

۲" فردی با وقار، مقتدر و تأثیرگذار از گذشته بود.
کارل گوســتاو یونــگ در کتــاب رویاها، بــه تحلیل و 

بررسی ذهن ورویامی پردازد.
انســان ها هــر قــدر بیشــتر از کارکرد ذهــن بدانند و 
هــر چــه بیشــتر زوایــای مختلــف رویاهای خــود را 
درک کننــد و هر چه بیشــتر از جزییات روحی خود 
مطلع باشــند، بهتــر می توانند خود را بشناســند و 
شــناخت کامل تــر و جامع تری از خــود دارند. این 
 شــناخت کمــک می کنــد رفتارهای ناهنجــار خود 

را کنترل نمایند.
در جامعــه  امروزی علم روانشناســی عاقه مندان 
زیــادی پیدا کرده اســت و بســیاری از مــردم که در 
گذشــته از آن هیــچ اطاعاتی نداشــتند امروزه کم 
و بیــش در مــورد ایــن علــم مــی دانند. بــه همین 
هســتند  بســیاری  ناشــران  و  نویســندگان  دلیــل 

کــه تــاش مــی کننــد بــا منتشــر کــردن کتاب های 
یکــی  کننــد.  بــرآورده  را  مــردم  نیــاز  روانشناســی 
روانشناســی  آثــار  نویســندگان  پرطرفدارتریــن  از 
رویاهــا  کتــاب  کــه  اســت  یونــگ  گوســتاو  کارل 
 یکــی از محبــوب تریــن و برجســته تریــن آثــار او 

به حساب می آید.

خلاصه کتاب  
کتــاب حاضــر ادعــا نامه مهمــی از جانــب یونگ، 
در روانشناســی رویاســت. یونــگ به هنــگام بحث 
دربــاره رویــا، مباحثــی بی نظیــر و غنــی از عرفان، 
دین، فرهنگ و نمادشناســی پیش کشــیده است. 
کتــاب مرجعی قابل تأمل برای آنانی اســت که به 
روانشناســی تحلیلی یونــگ، درک و تحلیل رویاها 
و ارتبــاط رویاهــا، نمادها و مفاهیم باســتانی بشــر 
عاقه مندنــد. مطالــب در ســه بخــش بــا عناوین 
رویاهــا و روانکاوی، رویاها و نیــروی روانی و کاربرد 
عملــی تحلیل رویــا ارائه مــی گــردد و در انتها نیز 
شــرح اصطاحات روانشناســی و واژه نامه فارسی 

انگلیسی و انگلیسی و فارسی آورده شده است.

بخشی از متن کتاب  
چیــزی فــردی در رویــا وجــود دارد کــه در راســتای 
سرشــت روان شناســانه ی آن موضــوع قــرار دارد. 
ایــن سرشــت روان شناســانه دربردارنــده ی چــه 
چیزی اســت؟ خود به خود می گوییم که نتیجه ی 

گذشته ی روانی ماست. حالت ذهنی کنونی ما، به 
تاریخچه ی زندگی ما بســتگی دارد. در گذشــته ی 
هر شــخص عناصری از ارزش های متفاوت وجود 
دارد کــه »پیکربنــدی« روانی را مشــخص می کند. 
حوادثی که هیچ گونه احساســات نیرومندی در ما 
بــر نمی انگیزند، تأثیر کمی بر اندیشــه ها یا کنش 
هایمــان دارنــد، در حالــی کــه حوادثی کــه واکنش 
های حســی نیرومندی بــه وجود مــی آورند، برای 

تحول روانی بعدی ما اهمیت زیادی دارند.
بنا به نظر فروید، رویا مانند هر فرآورده ی پیچیده 
ی روانی، عبارت است از یک آفرینش یا عملی که 
انگیزه ها و رشــته ی تداعی های پیشین خودش را 
دارد. رویا همانند هر کنش مفروض، عبارت است 
از بــازده فرایندی منطقــی، از رقابت بین تمایات 
گوناگون و پیروزی یک میل نســبت به امیال دیگر. 
رویاپــردازی نیــز ماننــد همــه ی کارهــای دیگــر ما 

معنی دار است.

نقد کتاب رویاها  
نویســنده کتــاب رویاهــا زمانی که هفتاد و نه ســال 
داشــت، نوشــت: در طــول ســالیان دراز، هر ســاله 
حــدود ۲۰۰۰ خواب و رویا را تحلیــل کرده ام، پس 
تجربــه ی خاصی در این مورد به دســت آورده ام 
رؤیاها در فرایند تحلیل، بســیار ساخت و پرداخت 
شده اند… رویا، غیر از آن که آشفتگیِ تداعی های 
اتفاقی و بی معنی اســت که معمــولًا بدان اعتقاد 
دارند، یا سوای آن که فقط در نتیجه ی احساسات 
جسمانی در طول خواب است چنان که بسیاری از 
نویســندگان می پندارند، محصول خود به خودی 
و معنــی دارِ کنشِ روانی از یــک تحلیل نظام مند 
اســت و ماننــد دیگــر کارکردهــای روانی حســاس 

است.
احساســات ســازوار کــه در طــول خــواب به انســان 
دســت می دهد، علــتِ اصلی رویا نیســت؛ آن ها 
نقشــی ثانــوی دارند و تنهــا عناصر یا مــوادی را بر 
روی چیزی که روان کارکرد دارد، رقم می زنند. بنا 
به نظر فروید، رویا مانند هر فرآورده ی پیچیده ی 
روانــی، عبارت اســت از یک آفرینــش یا عملی که 
انگیزه ها و رشــته ی تداعی های پیشین خودش را 
دارد. رویا همانند هر کنشِ مفروض، عبارت است 
از بــازدهِ فرایندی منطقــی، از رقابت بین تمایات 
گوناگون و پیروزی یک میل نســبت به امیال دیگر. 
رویاپــردازی نیــز ماننــد همــه ی کارهــای دیگــرِ ما 

معنی دار است.

شناخت کارکرد ذهن  و زوایای  رویاها
معرفی کتاب رویاها با قلم کارل گوستاویونگ

 معاونت حقوقی و امور بین الملل: داریوش علیخانی      
 معاونت مالی و پشتیبانی: قنبر علی فــلاح     

  سرپرست گروه طراحی: هـادی کاظـمی   
   مشاور هنری: سیدحسین جعفری   

  مشاور بازرگانی: کانون آگهی و تبلیغاتی تصویر فارس
 صفحه آرایی: بیتا حسن نژاد، ماریه حداد

 صاحب امتیاز: مؤسسه کلبه امید
 مدیرعامل و مدیرمسئول: مهدی روحی

 سردبیر و قائم مقام مدیرمسئول: ملیحه منوری
 دبیر هیئت مدیره و دستیار ویژه مدیرعامل: احمد شیرازیان

 دبیرتحریریه و جانشین سردبیر: علیرضا نجاتی

موســیقی  بین المللــی  جشــنواره  ســی ونهمین 
فجرازامــروز ۲۳ بهمن مــاه درتالار وحــدت، تالار 
فرهنگســرای  ارســباران،  فرهنگســرای  رودکــی، 
بهمــن، ســالن کوشــک بــاغ هنــر، ســالن ســوره 
حوزه هنری وســالن میاد نمایشگاه بین المللی 

آغازخواهد شد.
به گزارش ایســنا، درنخســتین روز این جشــنواره 
اجــرا  درنخســتین   ۱۴:۳۰ ســاعت  تالاروحــدت 
میزبان بانوانی خواهد بود که به تماشــای اجرای 

گروه »نهال« می نشینند.
ارکســتر  میزبــان   ۱۸:۳۰ درســاعت  تــالار  ایــن 
موسیقی ملی ایران به رهبری همایون رحیمیان 
و خوانندگــی محمد معتمدی خواهــد بود و این 
در حالــی اســت که ســالار عقیلی ســاعت ۲۱:۳۰ 

اجرایش را روی صحنه می برد.
تــالار رودکــی در ســاعت ۱۸:۳۰ میزبان رســیتال 
پیانــو هایــک ملیکیان ازکشورارمنســتان اســت و 
ساعت ۲۱:۳۰ نیز »عندلیبان« افغانستان در این 

تالار اجرا خواهند داشت.
سالن سوره در ساعت ۱۸:۳۰ میزبان گروه »آوای 
هور« به سرپرســتی سیدمحســن حسینی است و 
درســاعت ۲۱:۳۰ گــروه موســیقی »طبیب جان« 
به سرپرســتی حســین قاســم زاده در این سالن با 

مخاطبان خود دیدار خواهند داشت.
در  نیــز  ایــران  نواحــی  موســیقی  عاقمنــدان 
شــاهد   ۱۸:۳۰ ســاعت  ارســباران  فرهنگســرای 

اجرای گروه  »فلک الافاک« به سرپرستی فرشاد 
ســیفی خواهنــد بــود و ســاعت ۲۱:۳۰ نیــز گــروه 
»نــدای تفتــان« به سرپرســتی محمــد ریگی پناه 

روی صحنه خواهند رفت.
سالن کوشــک هنر که هر شــب میزبان گروه های 
و  »ری را«  گروه هــای  میزبــان  اســت،  ســرود 
»شــمیم یــاس« اســت.همچنین ســالن میــاد 
میزبــان   ۱۹ ســاعت  در  بین المللــی  نمایشــگاه 
میزبــان   ۲۲ افشارودرســاعت  آرون  مخاطبــان 
مخاطبان مسعود صادقلو خواهد بود.درنهایت 
فرهنگســرای بهمن دردوســانس ۱۹ و۲۲ میزبان 

بــود. خواهــد  وهوادارانــش  طلســچی   علیرضــا 
ســی ونهمین جشنواره بین المللی موسیقی فجر 
بــه همــت دفتــر موســیقی معاونت امــور هنری 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اســامی، توسط انجمن 
موســیقی ایــران بــا همــکاری بنیــاد رودکــی بــه 
دبیــری رضا مهدوی از ۲۳ تا ۲۸ بهمن، امســال 
در بخش های رقابتی )جایزه باربد( و غیررقابتی 
همزمــان در تهــران و اســتان های دیگــر برگــزار 
وجایــزه ترانــه،  جایزه موســیقی و رســانه، بخش 
سرود و نشســت های پژوهشــی برنامه های دیگر 

این دوره ازجشنواره خواهد بود.

بانوان آغازگر سی ونهمین جشنواره موسیقی فجر
جشنواره
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سمیه عسکری
روزنامه نگار

سینما

چرا سیمرغ فیلم نامه 
اهدا نشد؟

کانــون فیلم نامــه نویســان ســینمای ایــران 
خطاب به رییس ســازمان سینمایی، نامه ای 
نوشــتند و از ندادن سیمرغ بخش فیلم نامه 
گله کردند.بــه گزارش ایســنا، در بخش هایی 
از ایــن نامه آمده اســت که » همــه می دانیم 
در ســال های اخیر تولید یک فیلم سینمایی 
چقدر هزینه می برد. در این شرایط، فیلم های 
ناقص، حتی در اجزای فنی، دیگر در اشّــکال 
غیرحرفه ای و مقدماتی ســینما قابل تحمل 
نیســت و طبعــا فیلــم ضعیــف جایــی در 
ویترین های رســانه ندارد. اما مصیبت زمانی 
به اوج می رسد که یک فیلم سینمایی از ناحیه 
کارگردانی و متن، دچار ضعف فراوان باشــد. 
چنین آثاری قطعا در ویترین هیچ جشــنواره 
معتبــری بــه نمایــش در نمی آینــد.«در این 
نامه با اشــاره به اینکه هیات داوران جشنواره 
فیلــم فجــر، هیــچ فیلمــی را لایــق دریافت 
جایزه فیلم نامه نداستند، نکات و سوالاتی را 
مطــرح کرده اند از جمله اینکــه فیلم نامه ای 
در راستای »تفکر« آنها نبوده است، یا ندادن 
این ســیمرغ در راســتای »تضعیف اندیشــه 
نویســان  فیلم نامــه  سینماســت؟!«کانون 
هدف شان را برای نگارش این نامه طرح این 
موضوع و پرســش دانسته اند که »داوری مگر 
پروتکل نداشته است«؟، آنها پرسیده اند »آیا 
بهتریــن فیلم جشــنواره، با فیلم نامــه ای بد 

انتخاب شده؟ 
کدام کارگردانی لیاقت دریافت سیمرغ داشته 
که حتــی فیلم نامــه اش قابل ارزیابــی نبوده 
اســت؟«و همچنیــن به ایــن موضوع اشــاره 
کردند کــه چگونه اســت در بخش فیلم نامه 
دیپلم افتخار اهدا می شــود اما ســیمرغ داده 
نمی شود، »چرا که دیپلم افتخار در یک رشته، 
زمانی ارزشمند است که در رقابتی نزدیک با 
اثری درخشان، کم آورده باشد.« گفتنی است: 
ایســنا محتوای کلــی این نامه را منتشــر کرده 

است و نه تمام جزییات آن را.

اداره ارتباطات و اطلاع رسانی- اداره کل راه و شهرسازی خوزستان

وزارت راه و شهرسازی
اداره کل راه و شهرسازی 

استان خوزستان
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